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Innst. 13 S
(2015–2016) 

Innstilling til Stortinget 
fra transport- og kommunikasjonskomiteen

Prop. 1 S (2015–2016), Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016) og Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–2016) 

Innstilling fra transport- og kommunikasjons-
komiteen om bevilgninger på statsbudsjettet for
2016, kapitler under Samferdselsdepartementet,
Justis- og beredskapsdepartementet og Kommu-
nal- og moderniseringsdepartementet (ramme-
område 17)

Til Stortinget 

1. Sammendrag
1.1 Oversikt over budsjettforslaget

K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t ,  A r e  H e l s e t h ,  K j e l l - I d a r
J u v i k ,  M a g n e  R o m m e t v e i t ,  E i r i k
S i v e r t s e n  o g  K a r i a n n e  O .  T u n g ,  f r a
H ø y r e ,  T o r i l l  E i d s h e i m ,  l e d e r e n  L i n d a
C .  H o f s t a d  H e l l e l a n d ,  N i l s  A a g e

J e g s t a d  o g  H e l g e  O r t e n ,  f r a  F r e m -
s k r i t t s p a r t i e t ,  T o r  A n d r é  J o h n s e n ,  Å s e
M i c h a e l s e n  o g  M o r t e n  S t o r d a l e n ,  f r a
K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  H a n s  F r e d r i k
G r ø v a n ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  J a n n e  S j e l m o
N o r d å s ,  o g  f r a  V e n s t r e ,  A b i d  Q .  R a j a ,
viser til at rammeområde 17 på statsbudsjettet for
2016 omfatter inntekts- og utgiftskapitler under
Samferdselsdepartementet, Justis- og beredskaps-
departementet og Kommunal- og moderniserings-
departementet.

Videre viser k o m i t e e n  til Tillegg 1 (2015–
2016) og Tillegg 2 (2015–2016). Endringene fore-
slått i Tillegg 1 og Tillegg 2 er innarbeidet i det etter-
følgende. 

Tabellen nedenfor viser budsjettforslaget Prop.
1 S (2015–2016) og Tillegg 1 (2015–2016) og Til-
legg 2 (2015–2016) fra regjeringen Solberg for
rammeområde 17.  

Oversikt over budsjettkapitler og poster i rammeområde 17

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2 (2015–2016)

U t g i f t e r
Justis- og beredskapsdepartementet
456 Direktoratet for nødkommunikasjon

1 Driftsutgifter ....................................................................................... 566 991 000
45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, kan overføres ................... 549 588 000

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
541 IKT-politikk

22 Samordning av IKT-politikken, kan overføres, kan nyttes under 
kap. 541 post 70 .................................................................................. 7 084 000

70 Tilskudd til samordning av IKT-politikken, kan nyttes under 
kap. 541 post 22 .................................................................................. 5 896 000
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542 Internasjonalt IKT-samarbeid og utviklingsprogram
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 5 641 000
70 Tilskudd til internasjonale program, kan overføres ............................ 36 900 000

Samferdselsdepartementet
1300 Samferdselsdepartementet

1 Driftsutgifter ....................................................................................... 173 527 000
21 Spesielle driftsutgifter - utredninger, modernisering av 

transportsektoren ................................................................................. 24 288 000
30 Miljø-/oljevernbase i Lofoten/Vesterålen ........................................... 21 100 000
70 Tilskudd til internasjonale organisasjoner .......................................... 42 800 000
71 Tilskudd til trafikksikkerhetsformål mv. ............................................ 49 100 000
72 Tilskudd til samferdselsberedskap ...................................................... 3 000 000
74 Tilskudd til Redningsselskapet ........................................................... 83 500 000

1301 Forskning og utvikling mv.
21 Utredninger vedrørende miljø, trafikksikkerhet mv. .......................... 20 680 000
50 Samferdselsforskning, kan overføres .................................................. 140 163 000

1310 Flytransport
70 Kjøp av innenlandske flyruter, kan overføres, kan nyttes under 

kap. 1311 post 71 ................................................................................ 766 400 000
1311 Tilskudd til regionale flyplasser

71 Tilskudd til ikke-statlige flyplasser, kan overføres, kan nyttes 
under kap. 1310 post 70 ...................................................................... 28 500 000

1313 Luftfartstilsynet
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 194 306 000

1314 Statens havarikommisjon for transport
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 63 437 000

1320 Statens vegvesen
23 Drift og vedlikehold av riksveger, trafikant- og kjøretøytilsyn m.m.,

kan overføres, kan nyttes under post 29, post 30, post 31 og post 72 10 952 515 000
26 Vegtilsyn ............................................................................................. 16 784 000
29 Vederlag til OPS-prosjekter, kan overføres, kan nyttes under post 23

og post 30 ............................................................................................ 458 100 000
30 Riksveginvesteringer, kan overføres, kan nyttes under post 23, 

post 29, post 31 og post 72 ................................................................. 14 739 000 000
31 Skredsikring riksveger, kan overføres, kan nyttes under post 30 ....... 662 700 000
34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, kan overføres ................... 339 900 000
35 Vegutbygging i Bjørvika, kan overføres ............................................. 25 700 000
36 E16 over Filefjell, kan overføres ........................................................ 540 000 000
37 E6 vest for Alta, kan overføres ........................................................... 357 600 000
61 Rentekompensasjon for transporttiltak i fylkene ................................ 192 500 000
62 Skredsikring fylkesveger, kan overføres ............................................ 596 000 000
63 Tilskudd til gang- og sykkelveger, kan overføres ............................... 87 500 000
72 Kjøp av riksvegferjetjenester, kan overføres, kan nyttes under 

post 23 og post 30 ............................................................................... 983 600 000

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2 (2015–2016)
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1321 Utbyggingsselskap for veg
70 Tilskudd til utbyggingsselskap for veg ............................................... 675 000 000
71 Netto utgifter - overføring av eiendeler og forpliktelser fra 

Statens vegvesen ................................................................................. 25 000 000
75 Tilskudd til egenkapital ...................................................................... 600 000 000

1330 Særskilte transporttiltak
60 Særskilt tilskudd til kollektivtransport, kan overføres ........................ 32 200 000
61 Belønningsordningen for bedre kollektivtransport mv. i byområdene,

kan overføres ....................................................................................... 1 105 000 000
63 Særskilt tilskudd til Fornebubanen ..................................................... 100 000 000
70 Kjøp av sjøtransporttjenester på strekningen Bergen-Kirkenes ......... 731 500 000
75 Rentekompensasjon for bompengelån ................................................ 400 000 000

1350 Jernbaneverket
23 Drift og vedlikehold, kan overføres, kan nyttes under post 30 ........... 7 949 847 000
25 Drift og vedlikehold av Gardermobanen, kan overføres .................... 140 175 000
30 Investeringer i linjen, kan overføres, kan nyttes under post 23 .......... 5 549 600 000
31 Nytt dobbeltspor Oslo-Ski, kan overføres .......................................... 4 113 300 000
34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, kan overføres ................... 31 000 000

1351 Persontransport med tog
70 Kjøp av persontransport med tog, kan overføres ................................ 3 208 500 000

1354 Statens jernbanetilsyn
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 62 038 000
21 Spesielle driftsutgifter - tilsyn med tau- og kabelbaner og tivoli og 

fornøyelsesparker ................................................................................ 16 483 000
1360 Kystverket

1 Driftsutgifter, kan nyttes under post 45 .............................................. 1 719 115 000
21 Spesielle driftsutgifter, kan overføres ................................................. 61 868 000
30 Nyanlegg og større vedlikehold, kan overføres .................................. 553 200 000
34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, kan overføres ................... 49 300 000
45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, kan overføres, 

kan nyttes under post 1 ....................................................................... 197 300 000
60 Tilskudd til fiskerihavneanlegg, kan overføres ................................... 20 500 000
71 Tilskudd til havnesamarbeid ............................................................... 10 300 000

1361 Samfunnet Jan Mayen og Loran-C
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 61 754 000

1370 Posttjenester
70 Kjøp av post- og banktjenester ........................................................... 403 000 000

1380 Nasjonal kommunikasjonsmyndighet
1 Driftsutgifter ....................................................................................... 168 738 000
45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, kan overføres ................... 10 700 000
70 Tilskudd til telesikkerhet og -beredskap, kan overføres ..................... 78 000 000
71 Tilskudd til bredbåndsutbygging, kan overføres ................................ 51 500 000

Sum utgifter rammeområde 17 60 859 718 000

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2 (2015–2016)
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I n n t e k t e r
Inntekter under departementene
3456 Direktoratet for nødkommunikasjon

1 Brukerbetaling .................................................................................... 311 951 000
2 Variable refusjoner ............................................................................. 11 562 000
3 Faste refusjoner ................................................................................... 29 936 000

4300 Samferdselsdepartementet
1 Refusjon fra Utenriksdepartementet ................................................... 2 597 000

4313 Luftfartstilsynet
1 Gebyrinntekter .................................................................................... 129 573 000

4320 Statens vegvesen
1 Salgsinntekter m.m. ............................................................................ 183 300 000
2 Diverse gebyrer ................................................................................... 357 650 000
3 Refusjoner fra forsikringsselskaper .................................................... 102 800 000

4331 Infrastrukturfond
85 Avkastning infrastrukturfond .............................................................. 1 579 000 000

4350 Jernbaneverket
1 Kjørevegsavgift ................................................................................... 44 000 000
2 Salg av utstyr og tjenester mv. ............................................................ 271 900 000
3 Betaling for bruk av godsterminaler ................................................... 11 100 000
6 Videresalg av elektrisitet til togdrift ................................................... 233 200 000
7 Betaling for bruk av Gardermobanen ................................................. 140 175 000

4354 Statens jernbanetilsyn
1 Gebyrer for tilsyn med tau- og kabelbaner og tivoli og 

fornøyelsesparker ................................................................................ 13 687 000
4360 Kystverket

2 Andre inntekter ................................................................................... 11 389 000
4361 Samfunnet Jan Mayen og Loran-C

7 Refusjoner og andre inntekter ............................................................. 5 495 000
4380 Nasjonal kommunikasjonsmyndighet

1 Diverse gebyrer ................................................................................... 178 038 000

Renter og utbytte mv.
5619 Renter av lån til Oslo Lufthavn AS

80 Renter .................................................................................................. 74 000 000
5624 Renter av Svinesundsforbindelsen AS

80 Renter .................................................................................................. 28 000 000

Sum inntekter rammeområde 17 3 719 353 000

Netto rammeområde 17 57 140 365 000

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2 (2015–2016)
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2. Komiteens hovedprioriteringer for 
rammeområde 17

2.1 Stortingets vedtak for rammeområde 17 og 
oppsummering av forslag

K o m i t e e n  har merket seg at ved vedtak i Stor-
tinget 3. desember 2015 er netto rammebeløp for
rammeområde 17 fastsatt til kroner 57 216 735 000,
jf. Innst. 2 S (2015–2016). 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig Fol-
keparti og Venstre, og til forslag innenfor tildelt ram-
me under rammeområde 17.

Etterfølgende tabell gir en oversikt over budsjett-
forslaget fra Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig Fol-
keparti og Venstre innenfor vedtatt ramme. Videre
framgår primærforslagene fra henholdsvis Arbeider-
partiet og Senterpartiet. Endringer i tabellen er i for-
hold til Prop. 1 S med Tillegg 1–2 (2015–2016) og
viser kapittel og poster der det er endringer sammen-
liknet med Prop. 1 S (2015–2016).

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2
H, FrP,
KrF, V A Sp V

U t g i f t e r  r a m m e o m r å d e  1 7  ( i  t u s e n  k r o n e r )
456 Direktoratet for nødkommunikasjon

1 Driftsutgifter 566 991 566 311
(-680)

566 991
(0)

566 991
(0)

572 091
(+5 100)

541 IKT-politikk
22 Samordning av 

IKT-politikken
7 084 7 075

(-9)
7 084

(0)
7 084

(0)
7 084

(0)
542 Internasjonalt IKT-samarbeid 

og utviklingsprogram
1 Driftsutgifter 5 641 5 636

(-5)
5 641

(0)
5 641

(0)
5 641

(0)
1300 Samferdselsdepartementet

1 Driftsutgifter 173 527 173 354
(-173)

173 527
(0)

163 527
(-10 000)

173 527
(0)

21 Spesielle driftsutgifter - 
utredninger, modernisering 
av transportsektoren

24 288 24 276
(-12)

0
(-24 288)

24 288
(0)

24 288
(0)

71 Tilskudd til trafikksikker-
hetsformål mv.

49 100 54 100
(+5 000)

57 600
(+8 500)

56 100
(+7 000)

49 100
(0)

73 Ny tilskuddsordning fri-
villige org/ideelle stiftelser

0 0
(0)

0
(0)

4 000
(+4 000)

0
(0)

74 Tilskudd til Rednings-
selskapet

83 500 83 500
(0)

93 500
(+10 000)

93 500
(+10 000)

83 500
(0)

1301 Forskning og utvikling mv.
21 Utredninger vedrørende 

miljø, trafikksikkerhet mv.
20 680 20 660

(-20)
20 680

(0)
20 680

(0)
20 680

(0)
50 Samferdselsforskning 140 163 140 026

(-137)
140 163

(0)
140 163

(0)
190 163

(+50 000)
1310 Flytransport

70 Kjøp av innenlandske 
flyruter

766 400 811 400
(+45 000)

766 400
(0)

766 400
(0)

756 400
(-10 000)

1311 Tilskudd til regionale flyplasser
71 Tilskudd til ikke-statlige 

flyplasser
28 500 28 500

(0)
36 200

(+7 700)
28 500

(0)
28 500

(0)
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1313 Luftfartstilsynet
1 Driftsutgifter 194 306 194 112

(-194)
194 306

(0)
194 306

(0)
194 306

(0)
1314 Statens havarikommisjon for transport

1 Driftsutgifter 63 437 63 374
(-63)

63 437
(0)

63 437
(0)

63 437
(0)

1320 Statens vegvesen
23 Drift og vedlikehold av 

riksveger, trafikant- 
og kjøretøytilsyn m.m.

10 952 515 10 502 030
(-450 485)

10 704 515
(-248 000)

10 732 515
(-220 000)

11 063 000
(+110 485)

26 Vegtilsyn 16 784 16 768
(-16)

16 784
(0)

16 784
(0)

16 784
(0)

30 Riksveginvesteringer 14 739 000 14 514 000
(-225 000)

16 305 500
(+1 566 500)

15 249 000
(+510 000)

14 048 000
(-691 000)

31 Skredsikring riksveger 662 700 662 700
(0)

826 200
(+163 500)

862 700
(+200 000)

662 700
(0)

61 Rentekompensasjon for 
transporttiltak i fylkene

192 500 192 500
(0)

0
(-192 500)

192 500
(0)

192 500
(0)

62 Skredsikring fylkesveger 596 000 671 000
(+75 000)

671 000
(+75 000)

796 000
(+200 000)

696 000
(+100 000)

63 Tilskudd til gang- og 
sykkelveger

87 500 162 500
(+75 000)

87 500
(0)

87 500
(0)

487 500
(+400 000)

71 Tilskudd til utviklings-
kontrakter, miljøferger

0 0
(0)

0
(0)

0
(0)

12 000
(+12 000)

72 Kjøp av riksvegferje-
tjenester

983 600 984 300
(+700)

983 600
(0)

983 600
(0)

970 100
(-13 500)

1321 Utbyggingsselskap for veg
70 Tilskudd til utbyggings-

selskap for veg
675 000 675 000

(0)
0

(-675 000)
675 000

(0)
425 000

(-250 000)
71 Netto utgifter – overføring 

av eiendeler og forpliktelser 
fra Statens vegvesen

0 0
(0)

0
(0)

0
(0)

25 000
(+25 000)

71 Netto utgifter - overføring av 
eiendeler og forpliktelser fra 
Statens vegvesen

25 000 25 000
(0)

0
(-25 000)

25 000
(0)

0
(-25 000)

75 Tilskudd til egenkapital 600 000 600 000
(0)

0
(-600 000)

450 000
(-150 000)

600 000
(0)

1324 Bompengereduksjon for tunge kjøretøy
70 Tilskudd til reduksjon av 

bompengesatser
0 0

(0)
0

(0)
500 000

(+500 000)
0

(0)
1330 Særskilte transporttiltak

60 Særskilt tilskudd til 
kollektivtransport

32 200 54 200
(+22 000)

52 200
(+20 000)

107 200
(+75 000)

48 200
(+16 000)

61 Belønningsordningen for 
bedre kollektivtransport mv. 
i byområdene

1 105 000 1 380 000
(+275 000)

1 105 000
(0)

1 155 000
(+50 000)

1 605 000
(+500 000)

63 Særskilt tilskudd til Fornebu-
banen og Ahus-banen

0 0
(0)

0
(0)

0
(0)

110 000
(+110 000)

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2
H, FrP,
KrF, V A Sp V
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63 Særskilt tilskudd til Fornebu-
banen

100 000 100 000
(0)

100 000
(0)

100 000
(0)

0
(-100 000)

75 Rentekompensasjon for 
bompengelån

400 000 100 000
(-300 000)

0
(-400 000)

0
(-400 000)

0
(-400 000)

1350 Jernbaneverket
23 Drift og vedlikehold 7 949 847 8 093 094

(+143 247)
8 149 847

(+200 000)
7 799 847

(-150 000)
8 243 100

(+293 253)
25 Drift og vedlikehold av 

Gardermobanen
140 175 140 050

(-125)
140 175

(0)
140 175

(0)
140 175

(0)
30 Investeringer i linjen 5 549 600 5 824 600

(+275 000)
5 849 600

(+300 000)
5 799 600

(+250 000)
6 064 600

(+515 000)
1351 Persontransport med tog

70 Kjøp av persontransport med 
tog

3 208 500 3 249 900
(+41 400)

3 249 900
(+41 400)

3 208 500
(0)

3 230 400
(+21 900)

1354 Statens jernbanetilsyn
1 Driftsutgifter 62 038 61 976

(-62)
62 038

(0)
62 038

(0)
62 038

(0)
21 Spesielle driftsutgifter - 

tilsyn med tau- og kabel-
baner og tivoli og 
fornøyelsesparker

16 483 16 466
(-17)

16 483
(0)

16 483
(0)

16 483
(0)

1360 Kystverket
1 Driftsutgifter 1 719 115 1 709 430

(-9 685)
1 711 115

(-8 000)
1 719 115

(0)
1 721 115

(+2 000)
21 Spesielle driftsutgifter 61 868 51 736

(-10 132)
61 868

(0)
61 868

(0)
61 868

(0)
30 Nyanlegg og større 

vedlikehold
553 200 553 200

(0)
653 200

(+100 000)
653 200

(+100 000)
553 200

(0)
60 Tilskudd til fiskerihavne-

anlegg
20 500 60 500

(+40 000)
64 000

(+43 500)
90 500

(+70 000)
20 500

(0)
61 Incentivordning for å få mer 

gods over på sjø NY
0 0

(0)
0

(0)
50 000

(+50 000)
0

(0)
70 Tilskudd til godsoverføring 0 0

(0)
0

(0)
0

(0)
50 000

(+50 000)
1361 Samfunnet Jan Mayen og 

Loran-C
1 Driftsutgifter 61 754 61 708

(-46)
61 754

(0)
61 754

(0)
61 754

(0)
1370 Posttjenester

70 Kjøp av post- og bank-
tjenester

403 000 403 000
(0)

403 000
(0)

403 000
(0)

218 000
(-185 000)

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2
H, FrP,
KrF, V A Sp V
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1380 Nasjonal kommunikasjons-
myndighet

1 Driftsutgifter 168 738 168 576
(-162)

168 738
(0)

158 738
(-10 000)

168 738
(0)

71 Tilskudd til bredbånds-
utbygging

51 500 126 500
(+75 000)

151 500
(+100 000)

261 500
(+210 000)

191 500
(+140 000)

72 Mobildekning langs viktige 
transportårer NY

0 0
(0)

0
(0)

150 000
(+150 000)

0
(0)

Sum utgifter 
rammeområde 17

60 859 718 60 935 042
(+75 324)

61 323 030
(+463 312)

62 305 718
(+1 446 000)

61 535 956
(+676 238)

I n n t e k t e r  r a m m e o m r å d e  1 7  ( i  t u s e n  k r o n e r )
3456 Direktoratet for nød-

kommunikasjon
1 Brukerbetaling 311 951 311 701

(-250)
311 951

(0)
311 951

(0)
311 951

(0)
4300 Samferdselsdepartementet

1 Refusjon fra Utenriksdepar-
tementet

2 597 2 594
(-3)

2 597
(0)

2 597
(0)

2 597
(0)

4313 Luftfartstilsynet
1 Gebyrinntekter 129 573 129 446

(-127)
129 573

(0)
129 573

(0)
129 573

(0)
4320 Statens vegvesen

2 Diverse gebyrer 357 650 357 300
(-350)

357 650
(0)

357 650
(0)

357 650
(0)

4350 Jernbaneverket
7 Betaling for bruk av Garder-

mobanen
140 175 140 050

(-125)
140 175

(0)
140 175

(0)
140 175

(0)
4354 Statens jernbanetilsyn

1 Gebyrer for tilsyn med tau- 
og kabelbaner og tivoli og 
fornøyelsesparker

13 687 13 674
(-13)

13 687
(0)

13 687
(0)

13 687
(0)

4360 Kystverket
2 Andre inntekter 11 389 11 378

(-11)
11 389

(0)
11 389

(0)
11 389

(0)
4361 Samfunnet Jan Mayen og 

Loran-C
7 Refusjoner og andre inntek-

ter
5 495 5 490

(-5)
5 495

(0)
5 495

(0)
5 495

(0)
4380 Nasjonal kommunikasjons-

myndighet
1 Diverse gebyrer 178 038 177 876

(-162)
178 038

(0)
178 038

(0)
178 038

(0)

Sum inntekter 
rammeområde 17

3 719 353 3 718 307
(-1 046)

3 719 353
(0)

3 719 353
(0)

3 719 353
(0)

Sum netto 
rammeområde 17

57 140 365 57 216 735
(+76 370)

57 603 677
(+463 312)

58 586 365
(+1 446 000)

57 816 603
(+676 238)

Kap. Post Formål
Prop. 1 S med

Tillegg 1–2
H, FrP,
KrF, V A Sp V
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2.2 Generelle merknader fra samarbeidspartiene

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene inngått 23. novem-
ber 2015, der det for rammeområde 17 inngår øknin-
ger på til sammen 1 114,1 mill. kroner og reduksjo-
ner på 1 037,7 mill. kroner. F l e r t a l l e t  viser til at
dette til sammen utgjør en rammeøkning for trans-
port- og kommunikasjonsfeltet på 76,4 mill. kroner.

F l e r t a l l e t  viser til at budsjettforliket mellom
samarbeidspartiene endret prosentsatsen i avbyråkra-
tiseringsreformen fra 0,6 pst. til 0,7 pst, og at dette
fører til mindre endringer på mange av postene under
rammeområde 17 som utgjør 20,1 mill. kroner for
transport- og kommunikasjonsfeltet. F l e r t a l l e t
viser i denne sammenheng til finansinnstillingen, jf.
Innst. 2 S (2015–2016). 

F l e r t a l l e t  vil vise til at enigheten om budsjett
i 2014 bremset veksten i forfall på vei og bane, og at
budsjettet for 2015 begynte arbeidet med å fjerne for-
fallet som hadde bygget seg opp over tiår. F l e r t a l -
l e t  er derfor tilfreds med at budsjettavtalen for 2016
innebærer at forfallet reduseres totalt med om lag 2
mrd. kroner.

F l e r t a l l e t  vil fremheve at statsbudsjettet for
2016 med den påfølgende avtalen bidrar til et grønt
skifte i transportsektoren og skaper arbeid, aktivitet
og omstilling i en tid med økende ledighet som følge
av halvert oljepris. 

2.3 Generelle merknader fra komiteen

2.3.1 Generelle merknader fra Høyre og 
Fremskrittspartiet

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  mener at effektive kommu-
nikasjoner er en forutsetning for å kunne ta hele lan-
det i bruk til næringsvirksomhet og skape gode bo-
områder også utenfor de store byområdene. Siden
regjeringsskiftet har utbygging og vedlikehold av in-
frastruktur vært blant regjeringens hovedsatsingsom-
råder. Det har vært en formidabel aktivitetsøkning
for utbygging av både vei og jernbane, og når det
gjelder vedlikehold er det et taktskifte. D i s s e
m e d l e m m e r  vil fremholde at dette fortsetter med
budsjettforslaget for 2016. D i s s e  m e d l e m m e r
mener at hovedutfordringen med norsk infrastruktur
i dag er svakt utbygde hovedferdselsårer. D i s s e
m e d l e m m e r  mener at dette kan løses gjennom
økte bevilgninger samt strukturelle endringer av
plan- og utbyggingsarbeidet.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at regjeringens
satsing på infrastruktur er særlig viktig i en tid med
økende ledighet, både gjennom at flere kommer di-
rekte i jobb på prosjektene, og gjennom at arbeids-

plassene i hele landet blir tryggere når bedriftenes
transportkostnader reduseres. Videre viser d i s s e
m e d l e m m e r  til at økt satsing på vedlikehold er et
av de mest målrettede tilt72

akene mot økende ledighet, da det er arbeid som
krever relativt lite planlegging, og kan iverksettes
raskt. 

D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at statens
vegvesen (SVV) arbeider med fjordkrysningsalter-
nativer som er teknologisk grensesprengende. D i s -
s e  m e d l e m m e r  er opptatt av at regjeringen sikrer
en god tilnærming til raskest mulig realisering av til-
trengte vegprosjekter der det etterstrebes å unngå
unødvendig kompliserte teknologiske løsninger med
uoversiktlige kostnader. Samtidig ser d i s s e  m e d -
l e m m e r  stor verdi i at ulike teknologiske miljøer
og aktører blir involvert i tidlig fase for å bidra til et
best mulig resultat. 

TRAFIKKSIKKERHETEN STYRKES

D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at arbeidet for
å nå nullvisjonen for hardt skadde og drepte i trafik-
ken står sentralt i regjeringens arbeid, og at man ar-
beider for å nå målet i Nasjonal tiltaksplan for tra-
fikksikkerhet om maksimalt 680 hardt skadde og
drepte innen 2018. D i s s e  m e d l e m m e r  er glade
for å se at ulykkestallene for 2014 og hittil i 2015 er
blant de laveste vi har siden 1950-tallet, og vil vise til
at regjeringens strategi for tryggere veier, økte kon-
troller av tunge kjøretøy, sammen med det langsikti-
ge holdningsskapende arbeidet, er viktige bidrag for
at denne utviklingen skal fortsette også i årene frem-
over. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at målet skal
nås gjennom en kombinasjon av trafikant-, kjøretøy-
og veitiltak. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at å byg-
ge ut veinettet med mer møtefri vei, sørge for vedli-
kehold av veinettet samt legge til rette for en moder-
nisering av bilparken, er viktige trafikksikkerhetstil-
tak som gir betydelig effekt. Regjeringens budsjett-
forslag gir solide bidrag i en slik retning. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil bemerke at regjerin-
gens strategi for bedre trafikksikkerhet handler om
bedre veistandard og midtdelere, godt vedlikehold og
økt bruk av forsterket midtoppmerking, sammen med
tiltak rettet mot trafikanter og kjøretøy. Innen trafi-
kant- og kjøretøyområdet prioriteres kontroll av tun-
ge kjøretøy, særlig vinterutrustning og bremser.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er viktig å priori-
tere trafikksikkerhetsmidler på målrettede tiltak med
dokumentert effekt.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er viktig å
prioritere infrastruktur som bedrer sikkerheten for
barn og unge i trafikken, og vil i den sammenheng
peke på at utbygging av gang- og sykkelveier er et
svært viktig tiltak.  
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TRANSPORTSEKTOREN REFORMERES

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at like viktig som
gode økonomiske rammer, er måten vi organiserer
utbyggingsarbeidet på. Utbygging av både vei og
bane har i flere tiår vært preget av en stykkevis og
delt tilnærming. På tross av noe økte rammer under
forrige regjering, ble få grep tatt for å løse dette
grunnleggende problemet, samtidig som store deler
av de økte rammene kom fra en ukritisk bruk av bom-
penger. D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at veire-
formen «På rett vei» ble vedtatt av Stortinget i juni
2015, og at denne vil erstatte stykkevis og delt utbyg-
ging med sammenhengende utbygging og finansi-
ering. D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at vei-
selskapet Nye Veier AS nå er etablert og vil starte sitt
arbeid med utvalgte strekninger på E6, E18 og E39.
D i s s e  m e d l e m m e r  er tilfreds med at selskapet
tilføres nødvendige midler i 2016 for raskt å kunne
starte sitt viktige utbyggingsarbeid.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener bompengeande-
len i nye veiprosjekter skal reduseres. Regjeringens
bompengereform gjør at antallet bomselskaper redu-
seres fra et femtitalls til 5. Lavere administrasjons-
og finansieringskostnader vil gi effekter som skal
komme alle landets bilister til gode gjennom lavere
bomtakster eller kortere nedbetalingstid.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at jernbanerefor-
men «På rett spor» ble vedtatt av Stortinget i juni
2015, og at denne vil styrke jernbanens konkurranse-
kraft gjennom klarere ansvarsforhold, en sterkere
kundeorientering og en mer hensiktsmessig organi-
sering. Videre vil en mer langsiktig finansiering bi-
dra til at jernbane bygges ut mer effektivt og vedlike-
holdes mer forutsigbart.  

FORFALLET PÅ VEI OG BANE REDUSERES

D i s s e  m e d l e m m e r  vil bemerke at det har
bygd seg opp et betydelig vedlikeholdsetterslep på
den norske infrastrukturen; forfallet har pågått over
tiår. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er like viktig
å ta godt vare på den infrastrukturen vi har som å
bygge nytt. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at regje-
ringen i 2014 stanset veksten i forfall på vei og bane,
og at i 2015 og i forslaget for 2016 reduseres forfallet
på vei og bane med flere milliarder kroner. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil fremheve at redusert
forfall og høyere standard på jernbanens infrastruk-
tur gir bedre driftsstabilitet og punktligere tog, mens
bedre veivedlikehold og nytt veidekke er av sentral
betydning for trafikksikkerhet og fremkommelighet.  

TRANSPORTSEKTOREN BIDRAR I DET GRØNNE 
SKIFTET 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at Norge har
forpliktet seg til å kutte klimautslippene med minst
40 pst. innen 2030, sammenlignet med 1990, og at

transportsektoren er ett av fem særlige innsatsområ-
der for dette, jf. Meld. St. 13 (2014–2015). 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil i denne sammenheng
vise til at budsjettet til Jernbaneverket har økt med
over 50 pst. siden regjeringsskiftet, og at regjerin-
gens forslag til kollektiv i storbyområdene for 2016
innebærer at bevilgningene til dette formålet over-
oppfylles for tredje år på rad, i forhold til Nasjonal
transportplan 2014–2023. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til at en stor satsing på kollektiv er nødvendig
for å løse transportutfordringene i storbyene, og kli-
mautfordringene globalt. D i s s e  m e d l e m m e r  vil
prioritere hverdagsreisene som gjøres 200 ganger i
året, foran de reisene som gjøres 2–3 ganger i året. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at et hyppige-
re persontogtilbud rundt byområdene gjør at flere
kan velge toget som transportmiddel, og i den sam-
menheng peke på at det nå går rundt 100 flere tog
gjennom Oslo enn det gjorde før og at jernbanen har
hatt en kraftig passasjervekst de senere årene. Videre
vises det til at Enova i september (2015) la frem of-
fensive program for å bidra til en mer miljøvennlig
transportsektor, og at Enova, gjennom klimateknolo-
gifondet, er styrket med mange milliarder siden
regjeringsskiftet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil legge til rette for at
mer av veksten i godstransporten kan tas av jernba-
nen eller sjøveien. Bygging av ny infrastruktur og re-
dusert vedlikeholdsetterslep styrker konkurranseev-
nen til jernbanen. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at
vi nå kan se positive tegn ved at godstrafikken på
jernbanen øker. 

For å bedre særlig nærskipsfartens rammebe-
tingelser mener d i s s e  m e d l e m m e r  at avgiftsbe-
lastningen må reduseres, og vil trekke frem at losbe-
redskapsavgiften reduseres, mens konkurranseutset-
ting av tilbringertjenesten, dvs. transport av los til og
fra lospliktige skip, gir ytterligere reduksjoner i kost-
nadene for nærskipsfarten. 

LUFTFARTEN EFFEKTIVISERES OG EKOMNETTENE 
STYRKES 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at luftfarten er
en sentral del av landets infrastruktur og mener det er
viktig å legge til rette for en mer effektiv luftfart og
prioritere forenklingsarbeid. Det må utvikles effekti-
ve lufthavner med tilstrekkelig kapasitet, og d i s s e
m e d l e m m e r  vil fremheve at det gjennomføres
store byggeprosjekt på flere av lufthavnene for tiden.
D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at regjeringens
utbyttepolitikk for Avinor AS har gitt selskapet for-
utsigbare rammer for å gjennomføre disse. D i s s e
m e d l e m m e r  vil også fremheve innføringen av
ordningen Connecting Norway som forenkler over-
gangen for utenrikspassasjerer som mellomlander på
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Oslo lufthavn på vei til andre destinasjoner, ved at de
kan sende bagasjen direkte til sluttdestinasjonen.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at arbeidet med
å styrke ekomnettene fortsetter. Både folk og næ-
ringsliv er avhengig av stabile ekomnett, og staten bi-
drar ekstra i tillegg til alt arbeidet som tilbyderne gjør
i sektoren. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at den
gode veksten i bredbåndsdekningen fortsetter og at
det videre skal tilrettelegges for mest mulig kost-
nadseffektiv kommersiell utbygging av høyhastig-
hetsbredbånd. 

2.3.2 Generelle merknader fra Arbeiderpartiet
K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -

d e r p a r t i e t  vil utvikle et moderne og framtidsrettet
transportsystem som gjør trafikkavviklingen enklere,
raskere og tryggere. Det skal være gode kommunika-
sjoner og transportmuligheter over hele landet. D i s -
s e  m e d l e m m e r  viser til at veger, jernbane, hav-
ner og lufthavner bidrar til å binde landet sammen og
er avgjørende for næringsutvikling og for at folk skal

kunne bo i hele landet. Både distriktenes og byenes
behov må derfor ivaretas. D i s s e  m e d l e m m e r  vi-
ser til at en robust infrastruktur med god standard
også vil bedre trafikksikkerheten og gjøre at trans-
portsystemet i størst mulig grad kan benyttes av alle.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at økt fremkomme-
lighet, bedre sikkerhet og miljøhensyn ligger til
grunn for Arbeiderpartiets samferdselspolitikk. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Arbeider-
partiet i sitt forslag til statsbudsjett for 2016 foreslår
at ramme 17 settes til 57 603 677 000 kroner, som er
en økning i forhold til regjeringens forslag på
463 312 000 kroner.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Arbeider-
partiets forslag til statsbudsjett for 2016 tar utgangs-
punkt i budsjettforslaget fra regjeringen Solberg, jf.
Prop. 1 S (2015–2016), samt tilleggsproposisjoner
1–2. Konkrete endringer på rammeområde 17 i for-
hold til regjeringens forslag omtales i det kommende.

D i s s e  m e d l e m m e r  foreslår følgende
endringer til regjeringens forslag:

Kap. Post Tekst Mill. kr.

1300 21 Spesielle driftsutgifter - utredninger, modernisering 
av transportsektoren

-24 288

1300 71 Tilskudd til trafikksikkerhetsformål mv. Trygg trafikk 6 500
1300 71 Tilskudd til trafikksikkerhetsformål mv. Elbil-foreningen 1 500
1300 71 Tilskudd til trafikksikkerhetsformål mv. Pendleralliansen 500
1300 74 Tilskudd til redningsselskapet 10 000
1311 71 Tilskudd til ikke-statlige flyplasser 7 700
1320 23 Drift og vedlikehold av riksveger, trafikant- og 

kjøretøytilsyn m.m.
-248 000

1320 30 Riksveginvesteringer -163 500
1320 30 Riksveginvesteringer 1 000 000
1320 30 Riksveginvesteringer Hålogolandsbrua 30 000
1320 30 Riksveginvesteringer kollektivsatsing 700 000
1320 31 Skredsikring riksveger 163 500
1320 61 Rentekompensasjon for transporttiltak i fylkene -192 500
1320 62 Skredsikring fylkesveger 75 000
1321 Utbyggingsselskap for veg -1 300 000
1330 60 Særskilt tilskudd til kollektivtransport TT-ordningen 20 000
1330 75 Rentekompensasjon for bompengelån -400 000
1350 23 Drift og vedlikehold 200 000
1350 30 Investeringer i linjen 300 000
1351 70 Kjøp av persontransport med tog 41 400
1360 1 Driftsutgifter Borg havn 10 000
1360 1 Driftsutgifter Slepebåtberedsskap -18 000
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KLIMA

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at klima-
endringene er en av vår tids aller største utfordringer.
Transportsektoren står for om lag 1/3 av de samlede
norske klimautslippene, og tiltak innen sektoren vil
ha stor betydning for reduksjon av utslippene. D i s -
s e  m e d l e m m e r  vil derfor understreke viktigheten
av å utvikle transportsystemet slik at de miljøskade-
lige virkningene blir begrenset.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil legge vekt på tekno-
logiutvikling, kollektivtransport og utvikling av mil-
jøvennlige transportmidler.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at flere deltakere
på Stortingets høring om Prop. 1 S (2015–2016) me-
ner at forslaget til statsbudsjett er for lite offensivt for
å nå kravene til innenlands kutt i utslipp. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Transnova var
en del av Statens vegvesen, men ble nedlagt fra 1. ja-
nuar 2015 og overført til Enova. Hovedmålet med
Transnova har vært å bidra til reduserte klimautslipp
fra transportsektoren gjennom tilskudd til prosjekter.
D i s s e  m e d l e m m e r  har merket seg at flere delta-
kere på Stortingets høring om Prop. 1 S (2015–2016)
er bekymret for at transportsektoren får for lite opp-
merksomhet i Enova.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Norsk trafikkba-
rometer for 2015 hvor 70 pst. oppgir at bilen er det
foretrukne transportmiddelet. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener det er viktig med tiltak som støtter opp
under formålet som bidrar til lavslippsamfunnets mål
om mindre utslipp fra persontrafikken. Flere steder i
landet er det etablert bilpooler for de som ønsker å
dele bruken av bil med andre. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser òg til vellykkede forsøk i Bergen med å få
arbeidspendlere til å kjøre sammen. Ved bruk av ap-
pen Carma har over 2 600 brukere gjort over 20 000
samkjøringer i årets første fire måneder. D i s s e
m e d l e m m e r  mener at det er positivt at flere går
sammen om å bruke kapasiteten som ligger i hver bil.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener det ligger et stort po-
tensial i å endre folks reisevaner slik at de totale kli-
mautslippene går ned. D i s s e  m e d l e m m e r  mener
erfaringene med slike delingsordninger er spennen-
de, og vil følge disse utviklingstrekkene nøye fram-
over.  

NTP – NASJONAL TRANSPORTPLAN

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Arbeider-
partiet i regjering startet tidenes samferdselsløft. De
vedtatte nasjonale transportplaner for perioden
2005–2013 ga et viktig løft til samferdselssektoren.
Planene ble også fulgt opp med årlige bevilgninger
over statsbudsjettene. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at nivået på Na-
sjonal transportplan 2014–2023 (Meld. St. 26 (2012–
2013)) er historisk høyt med totalt 508 mrd. kroner til
drift, vedlikehold og investeringer i perioden. D i s -
s e  m e d l e m m e r  viser til at forutsetningen er at det
følges opp med årlige bevilgninger over statsbudsjet-
tet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  har merket seg at regje-
ringen på overordnet nivå følger opp Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 (Meld. St. 26 (2012–2013)) som
regjeringen Stoltenberg II la frem, jf. Innst. 450 S
(2012–2013). D i s s e  m e d l e m m e r  er tilfreds med
dette.

D i s s e  m e d l e m m e r  tar til etterretning at re-
gjeringen nå er tilfreds med å oppfylle planen og ikke
vil innfri sine egne partiers løfter fra behandlingen av
Nasjonal transportplan 2014–2023 (Meld. St. 26
(2012–2013)). D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at
regjeringspartiet Høyre lovte 2 mrd. kroner mer årlig
i sin alternative nasjonale transportplan og at regje-
ringspartiet Fremskrittspartiet lovte hele 45,5 mrd.
kroner mer årlig til samferdsel i sin alternative nasjo-
nale transportplan. D i s s e  m e d l e m m e r  konstate-
rer derfor at regjeringspartiene ikke følger opp sine
egne løfter og ambisjoner i samferdselssektoren.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at regjerin-
gen ønsker å: 

– Kutte midlene til skredsikring riksveger med
266,3 mill. kroner

– Redusere særskilte tilskudd til kollektivtranspor-
ten med 14 mill. kroner

– Redusere investeringer i jernbane med 1 511,8
mill. kroner

– Redusere rammen til Kystverket med 96 mill.
kroner

– Redusere kjøp av posttjenester med 15 mill. kro-
ner

– Redusere tilskuddet til bredbåndsutbygging med
58,5 mill. kroner. 

1360 60 Tilskudd til fiskerihavneanlegg 43 500
1360 30 Nyanlegg og større vedlikehold Longyearbyen havn 100 000
1380 71 Tilskudd til bredbåndsutbygging Bredbåndsutbyg-

ging
100 000

Sum endringer utgifter 463 312

Kap. Post Tekst Mill. kr.



Innst. 13 S – 2015–2016 17

Arbeiderpartiet vil videreføre den storsatsingen
på veg, jernbane, luftfart og havner vi startet i regje-
ringen og følger derfor opp med nødvendige bevilg-
ninger i vårt alternative statsbudsjett. 

FRAMDRIFT OG OPPFYLLELSE

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Nasjonal
transportplan i periodene 2005–2009 og 2009–2013
ble overoppfylt. For å sikre fortsatt legitimitet og til-
lit til planen som prioriteringsverktøy for samferdsel,
mener d i s s e  m e d l e m m e r  at det er viktig at ram-
mene for planen innfris for fireårsperioden. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til at regjeringen ligger etter på
bevilgninger for veg og Kystverket i forhold til et
flatt gjennomsnitt for perioden. D i s s e  m e d l e m -
m e r  forutsetter at regjeringen vil følge opp med
nødvendige midler til å nå rammene for Nasjonal
transportplan gjennom sitt forslag til statsbudsjett for
2017. 

PLANLEGGING – HALVERING AV 
PLANLEGGINGSTIDEN, EFFEKTIVISERING AV 
INNSIGELSESORDNINGEN OG BRUK AV TIDSFRISTER

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det i Nasjonal
transportplan 2014–2023 (Meld. St. 26 (2012–2013))
er en målsetting om å halvere den totale planleg-
gingstiden for store samferdselsprosjekt. I NTP er
det angitt en rekke forslag til tiltak på kort sikt. Ifølge
svar på budsjettspørsmål nr. 551 har ikke regjeringen
Solberg utført noen systematisk kartlegging av tids-
bruken i samferdselsprosjekter. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til regjeringen har gått høyt på banen med
retorikk om at alt skal gjøres mye raskere enn før.
D i s s e  m e d l e m m e r  synes det er passivt, og etter-
spør en raskere oppfølging av forslagene i NTP. 

KOLLEKTIVTRANSPORT

D i s s e  m e d l e m m e r  vil følge opp målsettin-
gene i NTP og klimaforliket om økt kollektivsatsing
for å oppnå mer klimavennlig og effektiv person-
transport over hele landet. D i s s e  m e d l e m m e r
vil presisere at behovet for kollektivtransport må fin-
ne sin løsning i hele landet, selv om behovene åpen-
bart er størst og lettest å organisere i de mest befolk-
ningstette områdene. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til behandlingen av
Meld. St. 27 (2014–2015) På rett spor – reform av
jernbanesektoren, jf. Innst. 386 S (2014–2015), og
sine merknader i den forbindelse. D i s s e  m e d -
l e m m e r  registrerer at den såkalte jernbanerefor-
men vil kreve store administrative ressurser, og ser
med stor skepsis på det store administrative apparatet
som vil bli etablert. D i s s e  m e d l e m m e r  er ikke
enig i det stortingsflertallet har vedtatt, og ville i ste-
det for full konkurranseutsetting og privatisering ha
brukt ressurser på å bedre jernbanens infrastruktur

for å bygge en mer moderne jernbane rustet for fram-
tida.

D i s s e  m e d l e m m e r  ønsker et nasjonalt løft
for kollektivtransporten i de største byområdene.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at veksten i person-
trafikken i de største byområdene skal tas med kol-
lektivtransport, sykkel og gange som avtalt i klima-
forliket, jf. Meld. St. 21 (2011–2012) og Innst. 390 S
(2011–2012).

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at staten må ta et
særlig ansvar for utbygging og drift av bybaner og
busslinjer med egne traseer, som er avgjørende for
gode transportløsninger i storbyene. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener at staten etter forhandlinger med
kommunene bør påta seg inntil 70 pst. av investe-
ringsutgiftene for slike prosjekter. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener et klart krav til kommunene for å få
denne statlige medvirkningen må være at de forplik-
ter seg til omfattende utbygging av boliger knyttet til
traseene.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at drosjene har en
plass som en del av et helhetlig system for kollektiv-
transport. Særlig gjelder dette i distriktene. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at økning i mer-
verdiavgiften og fjerning av sektorunntaket for diffe-
rensiert arbeidsgiveravgift begge trekker i feil ret-
ning for transportnæringen. D i s s e  m e d l e m m e r
er bekymret for at det kan føre til en svekkelse av til-
budet om kollektivtransport i strøk med lav befolk-
ningstetthet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at de som kjører
turkjøring fra utlandet er fritatt for merverdiavgift.
D i s s e  m e d l e m m e r  har merket seg at økningen i
merverdiavgift for transportsektoren svekker kon-
kurransekraften til norske turbiloperatører. 

TT-ORDNINGEN 
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at transporttje-

nesten (TT-ordningen) er ment for dem som ikke kan
benytte ordinær kollektivtransport, som alternativ til
kollektivreiser og egen bil. For synshemmede og an-
dre funksjonshemmede er TT-ordningen viktig for å
kunne leve et normalt aktivt hverdagsliv. D i s s e
m e d l e m m e r  har merket seg at det er store varia-
sjoner fylkene imellom, og mange opplever ordnin-
gen mangelfull. D i s s e  m e d l e m m e r  mener re-
gjeringen bruker for langt tid med å finne en god, va-
rig løsning og mener tiden er overmoden for at for-
søksordningen utvides til flere fylker og på sikt inn-
føres som en nasjonal ordning for brukere med
særlige behov. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at flere under
Stortingets høring om Prop. 1 S (2015–2016) gav ut-
trykk for bekymring i framdriften med å nå målet om
et universelt utformet transportsystem i 2025. D i s -
s e  m e d l e m m e r  viser til at et av hovedmålene i
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Nasjonal transportplan 2014–2023 (Meld. St. 26
(2012–2013)) er at transportsystemet skal bli univer-
selt utformet. D i s s e  m e d l e m m e r  mener regje-
ringen må prioritere arbeidet med et universelt utfor-
met transportsystem høyere, slik at vi når målsettin-
gen. 

TRAFIKKSIKKERHET

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det er en vi-
sjon i Nasjonal transportplan 2014–2023 (Meld. St.
26 (2012–2013)) at det ikke skal forekomme ulykker
med drepte eller hardt skadde i transportsektoren.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener at til tross for en bety-
delig reduksjon i antall alvorlige trafikkulykker de
siste årene utgjør antall drepte og hardt skadde i
vegtrafikken fortsatt et alvorlig samfunnsproblem.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at trafikksystemet er
et samspill mellom trafikant, kjøretøy og infrastruk-
tur. Det er derfor nødvendig å arbeide målrettet på
alle tre områdene. D i s s e  m e d l e m m e r  er kritiske
til at regjeringen i for stor grad bare vektlegger tra-
fikksikkerhet gjennom forbedringer i infrastruktur.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener trafikksikkerhetsar-
beid rettet mot trafikanter og kjøretøy også vil utgjø-
re avgjørende bidrag til å nå visjonen om null hardt
skadde og drepte i trafikken. 

LADING AV ELBILER

D i s s e  m e d l e m m e r  er gjort kjent med at ef-
fektkravet fra Enova i forbindelse med utbygging av
ladestasjoner er satt til 50 kW. Hurtiglading er viktig
for at elektriske kjøretøy kan konkurrere effektivt
mot biler med forbrenningsmotor. Vi vet at batteri-
teknologien utvikles raskt og at batteriene blir større.
Med en slik utvikling er det av stor betydning at
effektkapasiteten og effektkravene ved utbygging av
ladestasjoner tar opp i seg denne utviklingen. Ved økt
effektkrav i forbindelse med utbygging av ladestasjo-
ner vil ladetiden reduseres og slik sett øke mulighe-
tene for elektrisk transport. D i s s e  m e d l e m m e r
mener det bør stilles krav om at effektkravet økes til
120 kW og at elektrisitetsnettet i tilknytning til ut-
bygging av ladestasjoner har tilstrekkelig med kapa-
sitet for å oppgraderes til ladere med høyere effekt
etter hvert som teknologien utvikles. 

SKILTING AV TURSTIER

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at gange er en
del av løsningen for å nå målene om utslippsreduk-
sjon i klimaforliket, jf. Meld. St. 21 (2011–2012) og
Innst. 390 S (2011–2012). D i s s e  m e d l e m m e r
mener byer og tettsteder bør bli mer tilrettelagt for
gange gjennom en langsiktig utvikling av mer kon-
sentrert by- og tettstedsstruktur. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til «Nasjonal gåstrategi» utarbeidet av
Statens vegvesen, og mener tiltak som bedre skilting,

fokus på samspill i trafikken, økt vedlikehold mv. vil
bidra til at flere vil velge gange som transportform. 

FOU – BEHOV FOR STYRKING – FORSKNINGSRÅDETS 
PROGRAM – BIODRIVSTOFF

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Forsknings-
rådets rapport «Ingen vei utenom» som viser at det er
et løft i transportrelatert FoU, næringslivets og det
offentliges innovasjonsevne. D i s s e  m e d l e m m e r
slutter seg til behovet for å styrke disse områdene. 

BREDBÅND

D i s s e  m e d l e m m e r  er svært kritiske til kuttet
på bredbåndsutbygging, og vil understreke at tilgang
til digital infrastruktur for alle er viktig for god kom-
munikasjon og vekst i hele landet. D i s s e  m e d -
l e m m e r  har merket seg at regjeringen har valgt å
ikke innfri regjeringserklæringens løfte om å tilgode-
se IKT-infrastruktur og bredbånd med avkastning fra
infrastrukturfondet. 

2.3.3 Generelle merknader fra Kristelig 
Folkeparti

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at Kristelig Folkepartis alter-
native statsbudsjett for 2016 tar utgangspunkt i bud-
sjettforslaget fra regjeringen Solberg, jf. Prop. 1 S
(2015–2016), Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016) og
Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–2016). D e t t e  m e d l e m
viser til at Kristelig Folkepartis alternative statsbud-
sjett fremgår av finansinnstillingen, jf. Innst. 2 S
(2015–2016), samt Innst. 13 S (2015–2016), denne
innstillingen, i form av primærstandpunkter i gene-
rell merknad og merknader under de enkelte kapitler.
D e t t e  m e d l e m  viser videre til at det er inngått en
budsjettavtale mellom Høyre, Fremskrittspartiet,
Kristelig Folkeparti og Venstre og at d e t t e  m e d -
l e m  som følge av dette slutter seg til de endringer
som følger av avtalen. 

HELHETLIG TRANSPORTPOLITIKK

Trygge og effektive veier er viktig for folk og
næringsliv i hele landet. D e t t e  m e d l e m  mener
sikkerheten på vei må styrkes og rasfare reduseres.
Jernbanen skal forbedres gjennom reformer, fornyel-
se og økte bevilgninger. I Kristelig Folkepartis alter-
native statsbudsjett styrkes sikkerheten på vei, det
foreslås å opprette en ny nasjonal TT-ordning og det
satses på bredbånd og fiskerihavner for å styrke næ-
ringsgrunnlaget i distriktene.  

FORNYELSE AV VEI OG BANE

D e t t e  m e d l e m  mener transportsektoren tren-
ger fornyelse, og d e t t e  m e d l e m  er derfor positiv
til at det nye politiske flertallet nå tar viktige grep.
Det trengs store reformer både på vei og bane. Reise-
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hverdagen skal bli sikrere, mer effektiv og mer mil-
jøvennlig. D e t t e  m e d l e m  er svært tilfreds med at
det politiske flertallet bestående av Kristelig Folke-
parti, Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre har sørget
for å vedta nødvendige reformer både på vei og bane.
Strukturelle endringer for hvordan vi finansierer,
planlegger og bygger vei og bane i Norge, har vært
etterlyst lenge, og d e t t e  m e d l e m  mener det var
på høy tid å få på plass de nødvendige vedtak som
muliggjør en fornyelse av samferdselssektoren slik
Kristelig Folkeparti har programfestet og etterlyst.
D e t t e  m e d l e m  er derfor glad for, og støtter opp
om, de hovedgrep som tas av Solberg-regjeringen på
samferdselsområdet. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at samferdsel er et
viktig satsingsområde for Kristelig Folkeparti, der
framkommelighet, tilgjengelighet, trafikksikkerhet
og miljøhensyn vektlegges. 

D e t t e  m e d l e m  peker på at framkommelighet
er et grunnleggende behov i distriktene og i byområ-
dene, for næringslivet og for enkeltpersoner i hverda-
gen, inkludert funksjonshemmede. Satsing på infra-
struktur er investering i framtidig livskvalitet, utvik-
ling og verdiskaping. D e t t e  m e d l e m  mener sam-
ferdselssektoren lenge har lidd under manglende res-
surser og uforutsigbare rammevilkår, med dårlige
veier og sviktende kollektivtilbud som resultat. 

D e t t e  m e d l e m  mener det trengs større forut-
sigbarhet for prosjekt som går over tid. Avbrudd i ut-
bygginger som følge av omprioriteringer på de årlige
statsbudsjettene, er lite effektivt og irriterende for
folk som rammes. D e t t e  m e d l e m  har lenge etter-
lyst finansieringssystemer hvor planlagte og påbe-
gynte prosjekter i større grad kan gjennomføres i
sammenheng, og d e t t e  m e d l e m  er glad for at re-
gjeringens reformarbeid på samferdselsfeltet nettopp
har dette som siktemål. D e t t e  m e d l e m  mener det
må legges til rette for nye finansieringsmuligheter og
alternative organiseringsformer, slik at investerings-
takten både på vei, bane og kollektiv kan økes. Sam-
tidig mener d e t t e  m e d l e m  det er stort behov for
en ny insentivstruktur i norsk jernbanesektor, og
d e t t e  m e d l e m  vil understreke at Kristelig Folke-
parti vil ha en ny dynamikk med økt konkurranse inn
i norsk jernbanesektor til det beste for kundene.
D e t t e  m e d l e m  vil styrke toget som attraktivt
transportmiddel. Da kreves et pålitelig togtilbud, til-
strekkelig kapasitet, god komfort og høy sikkerhet.
Driftsstabil og kapasitetssterk infrastruktur og tog-
materiell som håndterer store transportstrømmer, er
nødvendig for å bedre togtilbudet. D e t t e  m e d l e m
mener derfor det er riktig med en solid satsing på
vedlikehold av jernbanens infrastruktur. En mer vel-
fungerende jernbane vil også være et godt virkemid-
del i arbeidet med å lette boligpresset i storbyene. Be-

folkningsveksten er sterk i og rundt de store byene.
D e t t e  m e d l e m  mener det er viktig at kollektiv-
nettet i byene bygges ut for å gi de som ønsker det et
alternativ til bil der det er mulig og hensiktsmessig,
og d e t t e  m e d l e m  viser til Kristelig Folkepartis
alternative statsbudsjett der kollektivsatsingen i bye-
ne styrkes med 100 mill. kroner.  

RASSIKRING

D e t t e  m e d l e m  er bekymret for at mange bi-
lister i dag må leve med svært rasutsatte veier. Det er
en belastning for den enkelte og fører til mye utrygg-
het i hverdagen. D e t t e  m e d l e m  vil styrke satsin-
gen på rassikring og viser til Kristelig Folkepartis al-
ternative budsjett hvor det foreslås å øke bevilgingen
til rassikring av fylkesveier med 150 mill. kroner.  

NASJONAL TT-ORDNING (TILRETTELAGT 
TRANSPORT)

D e t t e  m e d l e m  viser til at Transporttjenesten
(TT) er ment for dem som ikke kan benytte ordinær
kollektivtransport som alternativ til kollektivreiser
og egen bil. For synshemmede og andre med sanse-
nedsettelse er TT-ordningen viktig for å kunne leve et
normalt aktivt hverdagsliv. D e t t e  m e d l e m  har
merket seg at det er store variasjoner fylkene imel-
lom, og mange opplever ordningen mangelfull.
D e t t e  m e d l e m  viser til at Kristelig Folkeparti vil
opprette en nasjonal TT-ordning for brukere med
særlige behov, og viser i den forbindelse til Kristelig
Folkepartis alternative budsjett der det foreslås å be-
vilge midler til en fullskala nasjonal TT-ordning for
brukere med særlige behov.  

ELBIL

D e t t e  m e d l e m  vil legge til rette for at flere
kan bruke elbil både i bysentra og over lengre avstan-
der, og sammenhengende utbygging av ladeinfra-
struktur er derfor viktig. Mye ligger til rette for økt
bruk av elbil de neste årene, og d e t t e  m e d l e m
mener utviklingen må følges opp av økt utbygging av
ladeinfrastruktur. D e t t e  m e d l e m  er opptatt av at
Transnovas oppgaveportefølje ivaretas og styrkes
innenfor rammen av Enova.

D e t t e  m e d l e m  vil støtte opp om Norsk elbil-
forenings virksomhet. D e t t e  m e d l e m  viser til at
Norsk elbilforening blant annet driver arbeid overfor
fylker, kommuner, borettslag, bransje og entreprenø-
rer, i tillegg til at foreningen representerer Norge som
foregangsland på elbil i verden. D e t t e  m e d l e m
mener fortellingen om det norske elbileventyret er
svært god reklame for Norge, og viser til Kristelig
Folkepartis alternative budsjett der det foreslås å løf-
te Norsk elbilforening inn på statsbudsjettet med en
bevilging på 2,5 mill. kroner.  
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GANG- OG SYKKELVEIER

D e t t e  m e d l e m  mener det må satses mer på
bedre tilrettelegging for syklister, flere og bedre syk-
kelveier. D e t t e  m e d l e m  peker på at kommuner
og fylkeskommuner har et betydelig ansvar for å leg-
ge til rette for trafikksikre løsninger for gående og
syklende. D e t t e  m e d l e m  er derfor tilfreds med at
Kristelig Folkeparti gjennom forhandlinger med
regjeringspartiene og Venstre fikk på plass en beløn-
ningsordning for gang- og sykkelveier. D e t t e
m e d l e m  viser til at ordningen har som formål å be-
lønne kommuner som satser på bygging av gang- og
sykkelvei. D e t t e  m e d l e m  vil øke den statlige be-
vilgningen til ordningen, og viser til at Kristelig Fol-
keparti i sitt alternative statsbudsjett for 2016 foreslår
å bevilge 50 mill. kroner til belønningsordningen for
gang- og sykkelvei utover regjeringens forslag. 

TRAFIKANTRETTET ARBEID

D e t t e  m e d l e m  mener det er behov for et be-
tydelig løft innen det trafikantrettede trafikksikker-
hetsarbeidet. Det må motiveres til mer etterspørsel
etter trafikksikkerhet i befolkningen og det trengs
større fokus på det lokale trafikksikkerhetsarbeidet i
kommuner og fylker. D e t t e  m e d l e m  viser til at
Trygg Trafikk fyller en viktig rolle i trafikksikker-
hetsarbeidet, og gjør en viktig jobb for trafikksikker-
heten blant barn og unge. D e t t e  m e d l e m  mener
det er svært viktig å lære barn og unge trygg trafikk-
atferd. Dette behovet forsterker seg ytterligere ved at
det i de kommende årene også ligger an til en kraftig
vekst i trafikken. D e t t e  m e d l e m  viser til at opp-
læring i trafikkforståelse, og det å kunne ferdes i tra-
fikken, vil bli stadig viktigere i fremtiden. D e t t e
m e d l e m  peker på at holdningsskapende og fore-
byggende trafikksikkerhetsarbeid er et langsiktig og
krevende arbeid, som krever innsats over tid.

D e t t e  m e d l e m  mener det er viktig at staten
bidrar til å styrke Trygg Trafikks aktivitet, og viser til
Kristelig Folkepartis alternative statsbudsjett hvor
det foreslås å øke bevilgningen til Trygg Trafikk med
6,5 mill. kroner, utover regjeringens forslag. 

KOMMUNALE FISKERIHAVNER

D e t t e  m e d l e m  vil støtte opp om bosettingen
og fiskerinæringen langs kysten. Havressursene skal
kunne utnyttes på en god og trygg måte. Tilskudds-
ordningen til kommunale fiskerihavner er et viktig
tiltak for å sikre fiskerinæringens infrastruktur og for
å redde liv. D e t t e  m e d l e m  viser til at det i Kris-
telig Folkepartis alternative statsbudsjett foreslås å
styrke denne tilskuddsordningen med 40 mill. kro-
ner.  

BREDBÅND

D e t t e  m e d l e m  viser til at bredbånd og effek-
tive IKT-systemer er viktig og helt sentralt for inn-
byggere og næringsliv i hele landet. D e t t e  m e d -
l e m  er skuffet over at regjeringen kutter i bevilgnin-
gene til bredbånd, og d e t t e  m e d l e m  viser til Kris-
telig Folkepartis alternative statsbudsjett der det
foreslås å øke bevilgingen til bredbånd for å styrke
næringsgrunnlaget i distriktene. 

2.3.4 Generelle merknader fra Senterpartiet
K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t

viser til at en sterk infrastruktur- og transportpolitikk
er en nødvendig forutsetning for visjonen om å ta
hele Norge i bruk. D e t t e  m e d l e m  vil utvikle et
moderne og framtidsrettet transportsystem som gjør
trafikkavviklingen enklere, raskere og tryggere. Det-
te vil styrke konkurransekraften til næringslivet i
hele landet, gi et bedre bymiljø og en sterkere nasjo-
nal klimainnsats, og styrke regional og lokal utvik-
ling. Det viktigste samferdselspolitiske grepet i Sen-
terpartiets alternative statsbudsjett for 2016 er å følge
opp Nasjonal transportplan for 2014–2023. D e t t e
m e d l e m  vil understreke at det er denne transport-
planen, som ble lagt fram av en samferdselsminister
fra Senterpartiet, som regjeringen nå er i ferd med å
iverksette. D e t t e  m e d l e m  er glad for dette, men
mener at regjeringen på egen kjøl har introdusert
noen uheldige feilprioriteringer som burde vært kor-
rigert. 

D e t t e  m e d l e m  vil særlig peke på nedpriorite-
ringen av samferdselstiltak i distriktene og nevner
også regjeringens kraftige forverring av pendlernes
skattevilkår. D e t t e  m e d l e m  mener det må satses
kraftig på rassikring, fjerning av flaskehalser på vei-
nettet, krysningsspor på jernbanen, sterk satsing på
havner og farleder, og utbygging av bredbåndsdek-
ningen i distriktene og mobilnettet langs transportå-
rene.  

LØFT FOR FYLKESKOMMUNER OG KOMMUNER

D e t t e  m e d l e m  legger vekt på at regjeringen
på flere måter har forverret den økonomiske situasjo-
nen i fylker med et krevende ansvarsområde på trans-
portfeltet. D e t t e  m e d l e m  vil understreke at roms-
ligere statlige overføringer til kommunesektoren som
Senterpartiet foreslår, på en kraftfull måte vil styrke
fylkeskommuners og primærkommuners muligheter
til å prioritere infrastruktur på egne budsjetter. 

D e t t e  m e d l e m  er svært opptatt av å unngå et
klasseskille på vegene, hvor fylkesvegene forfaller
mens riksvegene settes i stand. D e t t e  m e d l e m  vi-
ser i den forbindelse til et forslag om kraftig økning
av de statlige midlene til fylkeskommunene i Senter-
partiets alternative budsjett, øremerket til vedlike-
hold av fylkesveger. D e t t e  m e d l e m  vil understre-
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ke at det viktigste for trafikantene er et sammen-
hengende, godt vegnett, uavhengig av hvilket for-
valtningsnivå som eier vegen de kjører på, og d e t t e
m e d l e m  vil gi honnør til fylkeskommunenes inn-
sats for å ivareta sine forpliktelser på samferdselsom-
rådet innenfor utilstrekkelige rammer. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at omleggingen av
inntektssystemet for fylkeskommunene, de såkalte
fylkesnøklene, var ett av de store spørsmål i debatten
om statsbudsjett høsten 2014. Senterpartiet støttet
ikke regjeringens forslag til ny inntektsmodell fordi
kriteriene var dårlig utredet og ga store utslag. D e t -
t e  m e d l e m  minner om at noen fylker kom særlig
dårlig ut, først og fremst de som hadde en stor andel
båt- og ferjedrift og spredt bosetting: Nordland,
Troms, Finnmark og Sogn og Fjordane. 

D e t t e  m e d l e m  viser også til at et samlet stor-
ting har erkjent disse problemene og innført en taps-
kompensasjonsordning for fylkene som kommer dår-
ligst ut. Men denne gir ikke tilstrekkelig kompensa-
sjon for de berørte fylkene, og d e t t e  m e d l e m  vi-
ser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbudsjett
for 2016 fremmer forslag om å styrke fylkeskommu-
nenes rammer for å øke bevilgningene til båt- og fer-
jedrift og styrke tapskompensasjonsordning.  

NÆRINGSRETTET TRANSPORTPOLITIKK

D e t t e  m e d l e m  vil bemerke at mange bedrif-
ter sliter med å opprettholde lønnsomheten i forlen-
gelse av den svake utviklingen i norsk oljenæring,
særlig på Sør- og Vestlandet. D e t t e  m e d l e m  me-
ner det er helt nødvendig å stimulere norsk nærings-
liv i en periode med svak utvikling, og minner derfor
om at Senterpartiet har fremmet forslag i sitt alterna-
tive statsbudsjett om halvering av bompengesatsene
for tunge kjøretøy fra 1. februar 2016. D e t t e  m e d -
l e m  understreker at forslaget ikke er ment å føre til
høyere bompengetakster for andre kjøretøy, og at
Senterpartiet foreslår at staten skal dekke inntektsta-
pet for bompengeselskapene. 

D e t t e  m e d l e m  minner videre om at den om-
fattende godstrafikken på veinettet innebærer en be-
tydelig utfordring som sikkerhetsproblem, slitasje-
problem for vegene og klimaproblem. D e t t e
m e d l e m  mener derfor at det bør satses kraftig for å
vri godstrafikken over fra veg til jernbane og sjø.
Hvis man stimulerer til dette, vil antall ulykker gå
ned og Norge vil være bedre i stand til å nå sine mål
for utslippsreduksjoner fra godstransportsektoren.
Dette er en strategisk viktig satsing i en fase hvor
godstransporten forventes å øke betydelig. 

D e t t e  m e d l e m  vil videre peke på det er helt
nødvendig å styrke regulariteten for godstransport på
jernbane – særlig på de lange transportstrekningene
mellom landsdelene. D e t t e  m e d l e m  mener der-
for det er strategisk viktig at det legges opp til en stor

satsing på bygging av krysningsspor på jernbanen,
og viser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbud-
sjett for 2016 har foreslått å øke jernbaneinvesterin-
gene med 235 mill. kroner for å takle utfordringene
på dette feltet. 

D e t t e  m e d l e m  viser også til at det er nødven-
dig å styrke utbyggingen av havner og farleder for å
kunne få mer gods på sjøgående transport. D e t t e
m e d l e m  viser i den sammenheng til at Senterpartiet
i sitt alternative statsbudsjett for 2016 følger opp
nærskipsfartsstrategien med å etablere en egen insi-
tamentsordning for godstransport på båt, kostnadsbe-
regnet til 50 mill. kroner. Det er d e t t e  m e d l e m s
oppfatning at ordningen må videreføres i et langsik-
tig perspektiv, trolig i hele inneværende NTP-periode
(fram til 2023). D e t t e  m e d l e m  presiserer at ord-
ningen innrettes slik at man gir en «økobonus» til
transportkjøpere som bruker sjøtransport i gitte
transportkorridorer. Videre bør ordningen gjelde
både for innen- og utenlands gods, og transportkjø-
per kan fritt velge sjøtransportleverandør. 

Videre mener d e t t e  m e d l e m  at Norge trenger
en plan for bedre «intermodalitet». Det er stort behov
for å koble sjøsiden bedre sammen med landsiden,
spesielt når det gjelder ankomst til havn for gods-
transport som kommer per veg eller jernbane. D e t t e
m e d l e m  viser til at Senterpartiet i sitt alternative
statsbudsjett for 2016 foreslår en bevilgning på 50
mill. kroner til en slik plan. D e t t e  m e d l e m  viser
videre til at Senterpartiet i sitt alternative statsbud-
sjett for 2016 foreslår å bevilge 50 mill. kroner til
Borg havn i Østfold, som må mudres og utbedres.
Tiltakene er viktige, både for å ivareta næringslivet
og arbeidsplassene i regionen rundt nedre Glomma –
og det er d e t t e  m e d l e m s  klare oppfatning at den-
ne havnen må fungere, hvis målsettingen om nasjo-
nal satsing på godstrafikk på skip skal nås. 

D e t t e  m e d l e m  viser også til at regjeringen
går inn for å endre politikk når det gjelder fiskerihav-
nene, og at det fra og med 2016 blir foreslått å av-
vikle tilskuddsordningen rettet mot kommunale
fiskerihavner. D e t t e  m e d l e m  viser til at Senter-
partiet vil gå motsatt vei, og foreslår å styrke den stat-
lige tilskuddsordningen til fiskerihavnanlegg med 70
mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  understreker at dette
er ett av mange forslag i Senterpartiets alternative
budsjett som vil bidra til å styrke bosettingen og fisk-
erinæringen langs kysten, noe som vil gi nasjonale så
vel som lokale og regionale gevinster. 

D e t t e  m e d l e m  minner også om at det nåvæ-
rende, offentlige vegnettet gir store konkurran-
seulemper for norsk skogindustri. Det er viktig for
effektiviseringen av tømmertransporten at man fjer-
ner «flaskehalser» som hindrer innføring av 60 tonn
totalvekt og 24 meter lange vogntog på vegnettet.
Senterpartiet har i sitt alternative statsbudsjett for
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2016 prioritert en egen satsing på å fjerne «flaskehal-
ser» på riksveier, fylkesveier og kommuneveier, og
har satt av 390 mill. kroner til slike tiltak i løpet av
året. 

PENDLERNES SITUASJON

D e t t e  m e d l e m  har med uro merket seg at for-
slaget til 2016-budsjett forverrer pendlernes kår,
tredje året på rad. Regjeringen kutter igjen i pendler-
nes skattefradrag, og denne gangen kraftig. D e t t e
m e d l e m  viser til Senterpartiets alternative stats-
budsjett for 2016, hvor det foreslås skattelette for
pendlere. D e t t e  m e d l e m  understreker videre at
mange pendlere sliter i dag med overbelastet infra-
struktur i de største byregionene. Det er mangel på
gode overganger mellom bil og kollektivtransport.
D e t t e  m e d l e m  viser derfor til Senterpartiet alter-
native statsbudsjett for 2016, hvor det foreslås en na-
sjonal plan for å styrke kapasiteten for parkering ved
«strategisk viktige» kollektivknutepunkt i storby-
regionene Oslo, Bergen, Trondheim og Stavanger.
Det er d e t t e  m e d l e m s  oppfatning at en slik plan
bør ha som målsetting å tilføre de sentrale stoppe-
stedene rundt de største byene 8 000 nye parkerings-
plasser. 

KORTBANENETTET

Flytransport står for en viktig del av persontrans-
porten i store deler av landet. D e t t e  m e d l e m  min-
ner om at fly er det eneste reelle alternativ for lange
reiser i flere regioner. D e t t e  m e d l e m  minner vi-
dere om Senterpartiets prinsipielle holdning til disse,
nemlig at ingen flyplasser på kortbanenettet skal leg-
ges ned med mindre det ikke er lokal tilslutning til
dette. D e t t e  m e d l e m  viser til at Senterpartiet i sitt
alternative budsjett for 2016 foreslår å styrke kort-
banenettets stilling gjennom forbedret rammevilkår.

D e t t e  m e d l e m  minner videre om at Avinor i
dag driver 46 flyplasser, og videre at kun et fåtall av
disse går med overskudd. Kryssubsidiering mellom
«lønnsomme» og «ulønnsomme» flyplasser fører til
at alle kan opprettholdes. D e t t e  m e d l e m  viser til
at regjeringen har varslet at Avinor skal kutte 1,5
mrd. kroner på tre år (2015–2018), noe som særlig
kan true flyplasser på Helgeland og i Lofoten.  

KLIMAMÅL I TRANSPORTSEKTOREN – ENOVA

D e t t e  m e d l e m  understreker at Norges klima-
mål krever store utslippskutt i transportsektoren, og
viser til en rekke forslag i Senterpartiets alternative
budsjett som har dette siktemålet. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at Transnovas opp-
gaver 1. januar 2015 ble integrert i Enovas virkefelt,
men at sentrale aktører mener Enova har brukt lang
tid på å finne innretning på de støtteordningene som
skal bidra til omlegginger i transportsektoren. D e t -

t e  m e d l e m  understreker at de tiltak som til nå er
lansert, ikke er tilstrekkelige, og det haster med å få
på plass nye og forsterkede virkemidler som kan sti-
mulere nullutslippsløsninger i transportsektoren.
D e t t e  m e d l e m  vil også minne om at det er et
presserende behov for å stimulere overgangen til en
ny og mer miljøvennlig bilpark hvor ladbare biler,
hydrogen og biodrivstoff spiller en sentral rolle. Det-
te krever store investeringer i lade- og påfyllings-
infrastruktur i hele landet. 

HOLDNINGSSKAPENDE ARBEID/TRAFIKKSIKKERHET

D e t t e  m e d l e m  vil peke på det særlig fortje-
nestefulle arbeidet Trygg Trafikk utfører til beste for
samfunnet. Organisasjonen har bedt staten om støtte
til å gjennomføre fire nasjonale tiltak, og d e t t e
m e d l e m  vil nevne disse: 1) Kampanje for mer
refleksbruk, 2) Kampanje for mer bruk av sykkel-
hjelm, 3) Kursvirksomhet unge bilførere, 4) God-
kjenningsordningen «Trafikksikker kommune». 

D e t t e  m e d l e m  viser til Senterpartiets alterna-
tive budsjett hvor det er foreslått 7 mill. kroner til dis-
se høyst nødvendige tiltakene. 

RASSIKRING

D e t t e  m e d l e m  minner om at faren for ras er
en uhyggelig realitet for veifarende i mange deler av
landet. Etter d e t t e  m e d l e m s  mening er en av de
største svakhetene ved regjeringens samferdselspoli-
tikk at den ikke prioriterer innsatsen for å sikre vei-
nettet mot ras høyt nok. D e t t e  m e d l e m  viser til
Senterpartiets alternative statsbudsjett for 2016, hvor
det foreslås å øke bevilgningene til rassikring på riks-
veger med 200 mill. kroner og på fylkesveger med
200 mill. kroner, noe som til sammen utgjør en sat-
sing på rassikring på 400 mill. kroner. D e t t e  m e d -
l e m  minner om at klimaendringer gjør at det raser
oftere og på flere steder enn før, derfor er det behov
for en sterkere innsats. 

EKOM-SATSING – OGSÅ I DISTRIKTENE

D e t t e  m e d l e m  har med stor undring regi-
strert at regjeringen i forslaget til statsbudsjett for
2016 foreslår å kutte bevilgningen som bidrar til bed-
re bredbåndsdekning i områder hvor det kommersiel-
le potensialet vurderes å være for svakt, fra 110 mill.
kroner til 51,5 mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  viser
til Senterpartiets alternative budsjett for 2016 hvor
det foreslås å styrke bevilgningen med 210 mill. kro-
ner. 

Det er d e t t e  m e d l e m s  klare oppfatning at
alle må kunne ta del i den nye, digitale virkeligheten
– og Norge er inne i en investeringsfase hvor grunn-
laget for dette skal legges. Tilgang til moderne ekom-
tjenester som mobil og bredbånd er blitt en nødven-
dighet, både for privatpersoner og bedrifter. Ekom-
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tjenestene reduserer avstandsulemper og bidrar til å
opprettholde bosetting i distriktene, og blir viktigere
og viktigere for reiselivsnæringene. De som rammes
av dårlig mobildekning eller ikke har bredbånd, har
vanskelig for å gjøre seg nytte av tjenester det private
og offentlige tilbyr, og som det i økende grad forut-
settes skal skje digitalt. 

D e t t e  m e d l e m  minner også om at det er store
utfordringer knyttet til mobildekningen langs hoved-
ferdselsårene, blant annet langs toglinjene. Mobil-
dekning langs toglinjene, i tunneler og på viktige fer-
jeruter er viktig for å gjøre arbeid under reise mulig,
samtidig som det vil gjøre det mer attraktivt å velge
toget som reisemiddel over lengre strekk. D e t t e
m e d l e m  viser til at Senterpartiet i sitt alternative
statsbudsjett for 2016 foreslår å sette av 150 mill.
kroner til å bedre mobildekningen langs hovedferd-
selsårene. 

D e t t e  m e d l e m  ber også om at regjeringen
kommer tilbake til Stortinget med et forslag om å eta-
blere en støtteordning til investeringer for å legge fi-
berkabler til utlandet når kraftkabler likevel skal byg-
ges.  

FORBEDRET TT-TILBUD TIL BRUKERE MED SÆRLIGE 
BEHOV

D e t t e  m e d l e m  minner om at den foreløpige
evalueringen av forsøksprosjektet «Forbedret TT-til-
bud til brukere med særlige behov» tyder på at forsø-
kene har vært en suksess i Nord-Trøndelag og i Møre
og Romsdal, og at de har bedret livskvaliteten til mål-
gruppa på en skjellsettende måte. D e t t e  m e d l e m
mener det er uheldig at regjeringen avvikler forsøke-
ne og viser til at Senterpartiet i sitt alternative stats-
budsjett for 2016 har foreslått å opprettholde og utvi-
de forsøksordningen, slik at flere brukere i flere fyl-
ker kan nyte godt av den. Senterpartiets bevilgnings-
forslag i 2016 er et ledd i en foreslått opptrapping
over fem år for å gjøre ordningen landsdekkende for
brukere med spesielt sterkt behov. 

2.3.5 Generelle merknader fra Venstre
K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser

til at Venstre i sitt forslag til statsbudsjett for 2016
foreslår at ramme 17 settes til 57 816 603 000 kro-
ner, som er en økning i forhold til regjeringens for-
slag på 676 238 000 kroner.

D e t t e  m e d l e m  viser til at Venstres helhetlige
forslag til statsbudsjett for 2016 tar utgangspunkt i
budsjettforslaget fra regjeringen Solberg, jf. Prop. 1
S (2015–2016), samt tilleggsproposisjoner 1–2. Kon-
krete endringer på rammeområde 17 i forhold til re-
gjeringens forslag følger av omtale og tabeller under. 

D e t t e  m e d l e m  vil peke på at samferdselssek-
toren må ta sin del av ansvaret for å redusere de na-
sjonale klimagassutslippene. Venstres hovedprioritet

i samferdselspolitikken er derfor å intensivere utbyg-
gingen av en konkurransedyktig infrastruktur for
miljøvennlig og ressurssparende gods- og persontra-
fikk. Dette er sammen med å sikre et sikkert trans-
portsystem for alle en av de viktigste nasjonale opp-
gavene i de kommende årene. 

D e t t e  m e d l e m  vil peke på at gode veier er
viktig for god fremkommelighet mellom regionene
for økt verdiskaping, utvikling av levedyktige di-
strikter og for å dekke næringslivets transportbehov.
D e t t e  m e d l e m  mener både fylkesveinettet og
stamveinettet må få høyere standard. For å få ned tal-
let på drepte og skadde i trafikken, er det nødvendig
å innrette transportsystemet slik at det fremmer tra-
fikksikker atferd og samtidig beskytter mot fatale
konsekvenser av farlig kjøring. 

D e t t e  m e d l e m  mener klimaforliket på Stor-
tinget må oppfylles. Derfor prioriterer d e t t e  m e d -
l e m  tiltakene som går til å oppfylle disse målene i
Nasjonal transportplan. D e t t e  m e d l e m  mener at
vegprosjektene skal gjennomføres, men viser til at
Venstre foreslår mer samlet på riksveginvesteringer
enn det som ble budsjettert for i 2015. D e t t e  m e d -
l e m  viser til at Venstre prioriterer å bygge prosjekter
innenfor miljø, kollektivtrafikk, sykkel/gange og
jernbane først. D e t t e  m e d l e m  peker på at Venstre
vil omprioriterer 2 mrd. kroner av riksveginvesterin-
gene, hvorav 400 mill. kroner til rentekompensasjon
for bompengelån som Stortinget stemte ned så sent
som i juni (2015), fra større veiinvesteringer til andre
riksveginvesteringer og kollektivtrafikk, sykkel og
gange. 

D e t t e  m e d l e m  mener all transportvekst i og
mellom de største byene i Sør-Norge i fremtiden bør
skje med jernbane og kollektivtrafikk. D e t t e
m e d l e m  viser til at dagens jernbane er svingete og
gammel, preget av ustabilitet, tekniske feil og klima-
tiske påkjenninger. D e t t e  m e d l e m  peker derfor
på at Venstre vil ruste opp dagens baner og bygge nye
og mer konkurransedyktige traseer. D e t t e  m e d -
l e m  vil at jernbanen skal være ryggraden i transport-
systemet, både for nærtrafikk, fjerntrafikk og gods-
trafikk. D e t t e  m e d l e m  mener dobbeltspor fra
Oslo til Halden, Skien og Lillehammer og banebyg-
ging rundt de største byene er første etappe i et mo-
derne jernbanenett mellom landsdelene i Norge, både
for person- og godstransport. Et moderne dobbelt-
spor på Østfoldbanen er første etappe av høyhastig-
hetsbane til Europa. D e t t e  m e d l e m  vil ha som
mål å ferdigstille InterCity-strekningene innen 2025. 

D e t t e  m e d l e m  peker på at for å realisere sto-
re infrastrukturprosjekter er det behov for nye måter
å planlegge, finansiere og gjennomføre utbygging
på. D e t t e  m e d l e m  mener det er behov for økte
bevilgninger, mer forutsigbar finansiering og utbyg-
ging av lengre strekninger av gangen, ikke oppdeling
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i små delstrekninger. Ved å organisere utbyggingen
riktig mener d e t t e  m e d l e m  at det er mulig å få
mer ut per investerte krone. Det gir økonomiske be-
sparelser, bedre fremdrift og større sannsynlighet for
fullføring innen tidsrammen. 

D e t t e  m e d l e m  vil åpne for større konkurranse
om oppdragene for å tiltrekke utenlandske entrepre-
nører, for å avlaste norsk anleggsbransje og hindre
kostnadsvekst. I perioder med innstramminger i
statsfinansene ellers i Europa gjør også store prosjek-
ter det mulig for Norge å bidra til sysselsetting av
ledige anleggsarbeidere og bruke utstyr fra andre
europeiske land. 

D e t t e  m e d l e m  er bekymret for vedlikeholdet
av jernbanen, og de forsinkelsene som dette vil med-
føre på togtrafikken. Ifølge Jernbaneverket vil regje-
ringens forslag til statsbudsjett føre til større vedlike-
holdsetterslep på jernbanen. D e t t e  m e d l e m  vil
legge Jernbaneverkets innspill til Nasjonal transport-
plan (NTP) 2014–2023 for vedlikehold og opprust-
ning av jernbanen til grunn for sin politikk, og vil
derfor øke vedlikeholdet på jernbanen med 100 mill.
kroner. 

D e t t e  m e d l e m  viser videre til at regjeringen
i forbindelse med Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016)
foreslår å redusere de samlede bevilgningene til jern-
banevedlikehold med 193,3 mill. kroner. D e t t e
m e d l e m  støtter ikke dette forslaget og vil derfor re-
versere det foreslåtte innsparingstiltaket.

D e t t e  m e d l e m  viser til at det er mulig å in-
vestere mer i jernbanen i 2016. D e t t e  m e d l e m
setter av midler til blant annet Sørumsand stasjon, til-
tak for nye tog på Vossebanen, økt tilgjengelighet på
Skøyen stasjon, sykkel og innfartsparkering, kapasi-
tetsøkende tiltak i Oslo-området, Heggestad contai-
ner-terminal og planleggingsmidler til blant annet
krysningsspor Reinsvoll/Gjøvikbanen, dobbeltspor
på Ofotbanen, sammenkobling av Vestfoldbanen og
Sørlandsbanen og vendespor på Asker stasjon.

D e t t e  m e d l e m  mener både Solørbanen og
Rørosbanen er viktige for gods- og tømmertranspor-
ten for sentrale deler av landet. D e t t e  m e d l e m
ber derfor regjeringen planlegge for elektrifisering
av Solørbanen og Rørosbanen. 

D e t t e  m e d l e m  mener den lille, gjenstående
strekningen på Bratsbergbanen bør elektrifiseres, og
ber regjeringen planlegge for elektrifisering av
Bratsbergbanen.

På bakgrunn av dette vil d e t t e  m e d l e m  øke
investeringene til jernbane med 515 mill. kroner.

D e t t e  m e d l e m  viser til at kollektivtilbudet
må være konkurransedyktig med alternativene også
på pris. D e t t e  m e d l e m  vil prioritere pendlerne,
og vil redusere prisen på månedskort og årskort med
20 pst., samtidig som studentrabatten blir økt fra 25

pst. til 40 pst. Samlet vil d e t t e  m e d l e m  foreslå å
bevilge 64,4 mill. kroner til dette formålet.

D e t t e  m e d l e m  viser til at stadig mer gods
kjøres på vei, og ikke på sjø og bane. D e t t e  m e d -
l e m  mener det er et stort behov og potensial for å få
mer gods over fra vei til sjø, og vil foreslå å bevilge
50 mill. kroner for å få fortgang i dette arbeidet.

D e t t e  m e d l e m  er bekymret for regjeringens
arbeid med øvrig kollektivtrafikk. D e t t e  m e d l e m
vil peke på at det er nødvendig å trappe opp innsatsen
innen kollektivtrafikken, og det er viktig at staten tar
mer ansvar på dette området. D e t t e  m e d l e m  pe-
ker på at dagens overføringer gjennom belønnings-
ordningen ikke er tilstrekkelig for å realisere klima-
meldingens mål om at trafikkveksten i og rundt de
store byene skal tas med kollektivtrafikk. D e t t e
m e d l e m  foreslår derfor å øke tilskuddet til beløn-
ningsmidlene med 500 mill. kroner.

D e t t e  m e d l e m  peker på at bybanesatsinger i
de store byene skal ha en statlig finansiering på 50
pst. Det er avgjørende at staten bidrar økonomisk til
å løfte store prosjekter i norske byer, slik at byene
settes i stand til å løse trafikkutfordringen på en
miljøvennlig måte. Dette gir rom for at storbyer kan
øke satsingen på kollektivtrafikk. D e t t e  m e d l e m
vil derfor øke overføringene til dette formålet med
415 mill. kroner, og vil inkludere planleggingsmidler
også til T-bane til Ahus og T-baneutvidelse i Bærum.

D e t t e  m e d l e m  ønsker økt overføring til syk-
ling og gange velkommen, og foreslår en belønnings-
ordning hvor staten bidrar med 25 pst. eller tilsvaren-
de 500 000 kroner per million kommunene bruker på
nye gang- og sykkelveier, og øker derfor overførin-
gene til belønningsordningen for sykkel med 400
mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  viser videre til at re-
gjeringen ikke følger opp NTP sine ambisjoner for
gang- og sykkelvei, kollektivtransport og holdeplas-
ser og miljø- og servicetiltak. D e t t e  m e d l e m  vil
derfor styrke dette arbeidet med 255 mill. kroner, in-
kludert 25 mill. kroner til nasjonale sykkelturistveier.

D e t t e  m e d l e m  vil også peke på behovet for
at det utvikles og legges til rette for en mer miljø-
vennlig vegtrafikk. Det er særlig viktig å ta i bruk ny
og miljøvennlig teknologi og miljøvennlige driv-
stoff. D e t t e  m e d l e m  viser til at Forskningsrådets
program Maroff, Energiex og Transport2025 er un-
derfinansiert, og vil styrke denne forskningen med
50 mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  mener det finnes
store muligheter for å erstatte fossile ferger og båter
med hydrogendrift. D e t t e  m e d l e m  mener staten
må dekke en stor del av utviklingskostnadene for et
slikt prosjekt, og foreslår derfor 12 mill. kroner til et
slikt utviklingsprosjekt. D e t t e  m e d l e m  mener
det er helt nødvendig med en miljømessig fornyelse
av fergeflåten og at det må stilles krav til nullut-
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slippsteknologi i alle nye fergeanbud og kjøp av riks-
vegfergetjenester fra 1. januar 2016.

D e t t e  m e d l e m  fremmer derfor følgende for-
slag: 

«Stortinget ber regjeringen sikre at det settes
krav om nullutslippsteknologi ved alle nye fergean-
bud og kjøp av riksvegfergetjenester fra 1. januar
2016.» 

D e t t e  m e d l e m  viser til at jordskred forårsa-
ker store forsinkelser og problemer for transporten
og næringslivet over hele landet. D e t t e  m e d l e m
vil derfor øke bevilgningene til skredsikring langs
fylkesveiene med 100 mill. kroner. 

D e t t e  m e d l e m  er opptatt av å sikre et høyt
tempo i opprustningen av kyststamveien E39 gjen-
nom Sogn og Fjordane. D e t t e  m e d l e m  vil frem-
skynde byggestart for strekningen E39 Sandane–
Byrkjelo. D e t t e  m e d l e m  vil på denne bakgrunn
foreslå 5 mill. kroner til planleggingsmidler til dette
prosjektet.

D e t t e  m e d l e m  viser til at tilskuddsordning
for bredbåndsutbygging skal sikre alle husstander i
Norge et bredbåndstilbud av grunnleggende god kva-
litet. D e t t e  m e d l e m  mener at målet må være at
100 pst. av landets husstander de nærmeste årene
skal få et godt bredbåndstilbud. D e t t e  m e d l e m
mener at tilskuddsordningen skal brukes til å øke
bredbåndskapasiteten og mobildekningen i områder

der markedet ikke fungerer godt nok, og vil øke den-
ne satsingen med 140 mill. kroner. 

D e t t e  m e d l e m  vil videreføre den nasjonale
forsøksordningen med TT-reiser også i 2016, og
foreslår å bevilge 11 mill. kroner til dette formålet. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at Stortinget har ved-
tatt å avvikle støtten til ombæring av lørdagspost fra
1. januar 2016. Denne avviklingen vil regjeringen nå
utsette til 1. juli 2016 fordi staten trolig ikke rekker å
inngå avtaler eller utpeke en leveringspliktig tilbyder
tidlig nok. D e t t e  m e d l e m  vil ikke akseptere den-
ne sendrektigheten som koster 185 mill. kroner, og
foreslår derfor å kutte bevilgningene med tilsvarende
beløp.

D e t t e  m e d l e m  støtter heller ikke regjerin-
gens forslag om å øke satsen fra 8 til 10 pst. i lav
moms. Det vil således ikke være behov for å kom-
pensere for kjøp av transporttjenester med 67 mill.
kroner knyttet til dette forslaget.

D e t t e  m e d l e m  viser videre til at regjeringen
i forbindelse med Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016)
foreslår å redusere de samlede bevilgningene til ved-
likehold på riksveiene med 110,5 mill. kroner, be-
vilgningene til Direktoratet for nødkommunikasjon
med 5,1 mill. kroner og til Kystverket med 2 mill.
kroner. D e t t e  m e d l e m  støtter ikke disse forslage-
ne og vil derfor reversere de foreslåtte innsparingstil-
takene.

Samlet foreslår d e t t e  m e d l e m  følgende
konkrete endringer under rammeområde 17, Trans-
port og kommunikasjon:

Bokført (mill. kroner)

Direktoratet for nødkommunikasjon 5,1
Maroff, Energiex og Transport2025 50,0
Drift og vedlikehold, riksveier (reversering av kutt, tillegg 1) 110,5
Planmidler, E39 Sandane–Byrkjelo 5,0
Gang- og sykkelvei 100,0
Kollektivfelt og holdeplasser 100,0
Miljø- og servicetiltak 40,0
Nasjonale sykkelturistveier 25,0
Bymiljøavtaler 400,0
Rassikring, fylkesveger 100,0
Tilskudd til gang- og sykkelveier 400,0
Utviklingskontrakt for hydrogenferge 12,0
Sette krav om nullutslippsteknologi ved alle nye fergeanbud/kjøp av riksvegferge-
tjenester fra 1.1.2016 0,0
Planleggings- og prosjekteringsmidler for t-baneutvidelse i Bærum 5,0
TT-tilbud til brukere med særlige behov 11,0
Belønningsordning for bedre kollektivtransport 500,0
Planleggingsmidler Ahus-banen 10,0
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3. Samferdselsdepartementet – 
budsjettkapitler og komiteens 
merknader til disse

Regjeringen foreslår å bevilge 60,9 mrd. kroner
under rammeområde 17, ekskl. lånetransaksjoner. 

K o m i t e e n  viser til at utbytteposter og avdrags-
poster blir behandlet av finanskomiteen under ram-
meområde 23, jf. Innst. 3 S (2014–2015), og videre
at kap. 5577 Sektoravgifter, post 74 Sektoravgifter
Kystverket, behandles av finanskomiteen under ram-
meområde 22 (Skatter, avgifter og toll).

For kapitler og poster under rammeområde 17
som ikke er tatt opp i det etterfølgende, har k o m i -
t e e n  ingen merknader og slutter seg til budsjettfor-
slaget.  

3.1 Kap. 1300 og kap. 4300 Samferdselsdeparte-
mentet

Det foreslås bevilget 397,3 mill. kroner på kap.
1300. Det er budsjettert med inntekter på 2,6 mill.
kroner på kap. 4300. 

Bevilgningen under kap. 1300 dekker Samferd-
selsdepartementets driftsutgifter, utgifter til utred-
ninger i forbindelse med modernisering av sektoren,
miljø/oljevernbase i Lofoten/Vesterålen, tilskudd til
trafikksikkerhetsformål, samferdselsberedskap og
Redningsselskapet.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det settes av midler til det

videre arbeidet med de omfattende transportreforme-
ne i samferdselssektoren. K o m i t e e n  har merket
seg at det legges til rette for et godt faglig grunnlag
for reformarbeidet og at det for arbeidet med jern-
banereformen er etablert et eget prosjekt i departe-
mentet. 

K o m i t e e n  har videre merket seg arbeidet med
å etablere et oljevern- og miljøsenter i Lofoten/
Vesterålen og at det i 2015 etableres et midlertidig
sekretariat for senteret. Viktige oppgaver for sekreta-
riatet vil være å utarbeide forslag til oppgaver, finan-
siering og lokalisering for senteret. Det skal leveres
en endelig rapport innen 1. januar 2017.

K o m i t e e n  har også merket seg det viktige tra-
fikksikkerhetsarbeidet der flere organisasjoner bi-
drar. K o m i t e e n  vil i denne sammenheng fremheve
det lokale trafikksikkerhetsarbeidet der flere kom-
muner gir viktige bidrag. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene som foreslår en økt
bevilgning til denne posten på 5 mill. kroner i 2016,
fordelt på Norsk elbilforening med 1,5 mill. kroner
og Trygg Trafikk med 3,5 mill. kroner. 

Jernbane, drift og vedlikehold 100,0
Jernbane, drift og vedlikehold (reversering av kutt, tillegg 1) 193,3
Elektrifisering, Rørosbanen og Solørbanen 15,0
Investeringer, jernbane 500,0
Redusert pris på månedskort og årskort på NSB med 20 pst. 41,4
Økt studentrabatt, NSB 24,0
Kystverket (reversering av kutt, tillegg 1) 2,0
Tiltak for godsoverføring 50,0
Tilskudd til bredbåndsutbygging 140,0
Økte kostnader som følge av økt lav moms til hhv. kjøp av innenlandske flyruter, 
kjøp av riksvegferjetjenester og kjøp av persontransport med tog. -67,0
Riksveginvesteringer -1361,0
Utbyggingselskapet for veg -250,0
Rentekompensasjon for bompengelån -400,0
Kjøp av «ulønnsomme» posttjenester -185,0

Sum ramme 17: Transport og kommunikasjon 676,3

Bokført (mill. kroner)
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NORSK ELBILFORENING

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , vil legge til rette for at
flere som ønsker det kan bruke elbil både i bysentra
og over lengre avstander. F l e r t a l l e t  vil vise til ar-
beidet som gjøres av Norsk elbilforening. F l e r t a l -
l e t  viser til at Norsk elbilforening driver arbeid både
nasjonalt og internasjonalt for å fremme bruk av el-
bil. Foreningen representerer Norge som foregangs-
land på elbil i verden, og f l e r t a l l e t  mener fortel-
lingen om det norske elbileventyret er god reklame
for Norge. F l e r t a l l e t  viser til at Norsk elbil-
forening som følge av budsjettavtalen gis et tilskudd
på 1,5 mill. kroner i 2016.  

TRYGG TRAFIKK

K o m i t e e n  mener det er behov for et løft innen
det trafikantrettede trafikksikkerhetsarbeidet. Det må
motiveres til mer etterspørsel etter trafikksikkerhet i
befolkningen og det trengs større fokus på det lokale
trafikksikkerhetsarbeidet i kommuner og fylker.
K o m i t e e n  viser til at Trygg Trafikk fyller en viktig
rolle i trafikksikkerhetsarbeidet, og gjør en viktig
jobb for trafikksikkerheten blant barn og unge. K o -
m i t e e n  mener det er viktig å lære barn og unge
trygg trafikkatferd. Dette behovet forsterker seg yt-
terligere ved at det i de kommende årene også ligger
an til en kraftig vekst i trafikken. K o m i t e e n  viser
til at opplæring i trafikkforståelse, og det å kunne fer-
des i trafikken, vil bli stadig viktigere i fremtiden.
K o m i t e e n  peker på at holdningsskapende og fore-
byggende trafikksikkerhetsarbeid er et langsiktig ar-
beid, som krever innsats over tid. K o m i t e e n  viser
til at Trygg Trafikk gjør en viktig jobb for trafikksik-
kerheten til barn og unge, blant annet gjennom tra-
fikkopplæring i barnehager og skoler. Videre har
Trygg Trafikk et nasjonalt ansvar for informasjons-
og holdningsarbeid, med særlig vekt på bruk av liv-
reddende sikkerhetsutstyr, herunder sikring av barn i
bil, refleks og sykkelhjelm. K o m i t e e n  viser til at
organisasjonen har en sentral rolle i det fylkeskom-
munale og kommunale trafikksikkerhetsarbeidet. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettforli-
ket hvor bevilgningen til Trygg Trafikk økes med 3,5
mill. kroner utover regjeringens forslag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til at det var forventet en etable-
ring av en miljø-/oljevernbase i Lofoten/Vesterålen i
løpet av 2015 jf. Prop. 1 S (2014–2015), i tråd med
regjeringserklæringen fra 2013. D i s s e  m e d l e m -
m e r  tar til etterretning at dette heller ikke vil bli

realisert i løpet av 2016. D i s s e  m e d l e m m e r  har
stor forståelse for at innbyggere og næringsliv i re-
gionen er skuffet. D i s s e  m e d l e m m e r  ber regje-
ringen snarest avklare hva innholdet i en eventuell
miljø-/oljevernbase i Lofoten/Vesterålen skal være
og hvor den eventuelt skal ligge.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Norsk elbil-
forening blant annet driver arbeid overfor fylker,
kommuner, borettslag, bransje og entreprenører, i til-
legg til at foreningen representerer Norge som fore-
gangsland på elbil i verden. D i s s e  m e d l e m m e r
mener dette er et viktig bidrag til å styrke elbilens po-
sisjon. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Arbeiderpar-
tiets alternative budsjett hvor Norsk elbilforening får
en støtte på 1,5 mill. kroner.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Norsk pendler-
allianse ble stiftet i år. D i s s e  m e d l e m m e r  viser
til at det er om lag en million pendlere i Norge og at
foreningen ønsker til å bidra til samarbeid og dialog
om viktige spørsmål for denne gruppen. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor Norsk pendlerallianse får en støtte på
0,5 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , mener det er viktig å
ta vare på både kjøretøy og veghistorien på en god
måte og ser positivt på initiativet for å samle kjøretøy
og veghistorien i en enhet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til de man-
ge interessenter som over en periode på 15 år har
vært involvert i arbeidet med konsolidering av Norsk
Kjøretøyhistorisk Museum og Norsk Vegmuseum.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det nå er bred
enighet mellom Statens vegvesen, Lillehammer
kommune og Oppland fylkeskommune om at et na-
sjonalt senter for kjøretøyvern på Norsk vegmuseum,
er en god løsning. Alle avtaler mellom partene er på
plass og økonomisk bidrag til drift fra Oppland fyl-
keskommune sikret. Samtidig har de ledende kjøre-
tøyorganisasjonene KNA, NAF og Amcar støttet
konsolideringen. D i s s e  m e d l e m m e r  mener re-
gjeringen svikter bevaringsinteressene og mulighe-
ten for å ta vare på en del av norsk kulturarv. D i s s e
m e d l e m m e r  ber regjeringen sikre kjøretøyvernet
og Norsk vegmuseum og fremmer følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen komme tilbake til
Stortinget med et forslag om å bidra til en etablering
av en felles løsning for Norsk Kjøretøyhistorisk Mu-
seum og Norsk vegmuseum.» 
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D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt av å styrke tra-
fikksikkerhetsarbeidet. Trygg Trafikk har bedt staten
om støtte til å gjennomføre fire nasjonale tiltak, 1)
Kampanje for mer refleksbruk, 2) Kampanje for mer
bruk av sykkelhjelm, 3) Kursvirksomhet unge bil-
førere, 4) Godkjenningsordningen «Trafikksikker
kommune».  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor det bevilges 6,5 mill. kroner til Trygg
Trafikk. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett og primærforslaget hvor det ble fore-
slått å bevilge 6,5 mill. kroner til Trygg Trafikk og
2,5 mill. kroner til Norsk elbilforening. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til Senterpartiets alternative budsjett der en
styrker det holdningsskapende arbeidet gjennom
Trygg Trafikk med 7 mill. kroner.

D e t t e  m e d l e m  viser også til at flere organisa-
sjoner og ideelle stiftelser av typen Pendleralliansen
og Norsk elbilforening gjør en stor jobb på samferd-
selsfeltet. D e t t e  m e d l e m  viser til Senterpartiets
alternative budsjett der det foreslås bevilget 4 mill.
kroner til en ny post for å støtte slike organisasjoners/
stiftelsers arbeid. 

POST 74 TILSKUDD TIL REDNINGSSELSKAPET

K o m i t e e n  viser til at Redningsselskapet
(NSSR) utfører viktig sjøsikkerhetsarbeid og er en
avgjørende ressurs i sjøredningsarbeid langs norske-
kysten. K o m i t e e n  støtter at det gis statlig tilskudd
til NSSR. K o m i t e e n  viser til at redningstjenesten i
Norge er organisert som et samvirke mellom offent-
lige etater, private og frivillige organisasjoner, og at
NSSR som en landsdekkende humanitær frivillig or-
ganisasjon motiverer frivillige til å gjøre en uunn-
værlig innsats for sikkerheten til sjøs. 

K o m i t e e n  mener det er stort behov for den be-
redskapen Redningsselskapet yter. Både hovedred-
ningssentralene og de som på forskjellig vis repre-
senterer sjølivet i næring eller i fritid, mister en viktig
ressurs dersom Redningsselskapet må redusere sin
aktivitet. 

K o m i t e e n  registrerer at EFTA-domstolen ved
dom 23. september 2015 opphevet deler av EFTAs
overvåkningsorgan ESAs vedtak 18. juni 2014 om å
godkjenne ordningen med differensiert arbeidsgiver-
avgift for perioden 1. juli 2014 til 31. desember
2020. Opphevelsen gjelder en særregel om arbeids-
giveravgiftssats for ambulerende virksomheter. K o -
m i t e e n  er gjort kjent med at denne endringen vil

føre til økte kostnader for Redningsselskapet, noe
som verken var tilsiktet eller hensyntatt når til-
skuddsbeløpet til Redningsselskapet ble fastsatt.
K o m i t e e n  vil be om at regjeringen inviterer Red-
ningsselskapet til en gjennomgang av konsekvensene
av endringen i ordningen for differensiert arbeidsgi-
veravgift, og at behov for økte bevilgninger blir vur-
dert i revidert nasjonalbudsjett 2016. K o m i t e e n
fremmer på denne bakgrunn følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen vurdere behovet for
økte bevilgninger til Redningsselskapet i revidert na-
sjonalbudsjett 2016.» 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , merker seg at regje-
ringen foreslår en bevilgning på 83,5 mill. kroner til
Redningsselskapet for 2016, noe som er en reell vi-
dereføring av tilskuddsnivået fra 2015. F l e r t a l l e t
viser til at bevilgningen til Redningsselskapet ble økt
med 20 mill. kroner i 2014, og f l e r t a l l e t  mener
det er viktig at den offentlige støtten til selskapet er
på et nivå som gir rom for viktig sjøsikkerhetsarbeid.
F l e r t a l l e t  er ellers oppmerksom på at finansierin-
gen av Redningsselskapet er sårbar med hensyn til
svingninger i overskuddet fra Norsk Tipping. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  har spesielt merket seg at Redningssel-
skapet i senere tid har økt aktiviteten og virkeområ-
det ved oppstart av flere frivillige sjøredningskorps.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er stort behov
for den beredskapen Redningsselskapet yter. Både
hovedredningssentralene og de som på forskjellig vis
representerer sjølivet i næring eller i fritid, mister en
viktig ressurs dersom Redningsselskapet ikke opp-
rettholder og videreutvikler sin aktivitet. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til sitt alternative budsjett hvor
Redningsselskapet styrkes med 10 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til alternativt budsjett for Senterpartiet der Red-
ningsselskapets (NSSR) budsjett styrkes med 10
mill. kroner blant annet for å kompensere for økte
kostnader på grunn av endringer i differensiert ar-
beidsgiveravgift for ambulerende virksomhet. 

3.2 Kap. 1301 Forskning og utvikling mv.

Det foreslås bevilget 160,8 mill. kroner til kap.
1301. Kapitlet omfatter utredninger vedrørende mil-
jø, trafikksikkerhet mv., samt bevilgning til samferd-
selsforskning. Transnova, som var en del av Statens
vegvesen, ble finansiert over posten. Transnova ble
fra 1. januar 2015 overført til Enova.  
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Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til klimaforliket på Stortinget

i forrige periode og til regjeringserklæringen der det
er understreket at klimaforliket skal forsterkes og at
det skal være en satsing på miljø- og klimavennlig
transport. 

POST 21 UTREDNINGER, MILJØ, TRAFIKKSIKKERHET 
OSV.

K o m i t e e n  viser til det viktige arbeidet med et
utredningsprosjekt som sammenligner prognoser for
gods- og persontransport med faktisk utvikling, samt
utredning av nye og mer effektive metoder for å gjen-
nomføre den nasjonale reisevaneundersøkelsen.
K o m i t e e n  understreker betydningen av denne om-
fattende statistikken som grunnlag for å lage trans-
portmodeller. 

INSENTIVORDNING FOR ANDRE TRANSPORTFORMER 
FOR Å REDUSERE UTSLIPP

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til det vel-
lykkede resultatet som er oppnådd gjennom arbeidet
med Næringslivets NOx-fond. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til at arbeidet gjennom NOx-fondet har re-
dusert Norges NOx-utslipp med 28 000 tonn. Ut-
slippsreduksjonene som følger av avtalene gjelder
for skipstrafikken og fiskeflåten, men også for fast-
landsindustrien og petroleumsvirksomheten offsho-
re. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er potensial for
å utvikle lignende ordninger for andre transport-
former basert på NOx-fondet.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende for-
slag: 

«Stortinget ber regjeringen utrede en insentivløs-
ning for andre transportformer etter inspirasjon fra
NOx-fondet for å redusere utslipp.» 

POST 50 SAMFERDSELSFORSKNING

K o m i t e e n  viser til at bevilgningen i sin helhet
vil gå til Norges forskningsråd og at regjeringen har
fastsatt nye mål for Norges forskningsråd. 

K o m i t e e n  viser viktigheten av forskningspro-
grammene MAROFF og SMARTTRANS som bidrar
med kunnskap til hvordan en kan oppnå vekst i lange
godstransporter på jernbane og/eller sjø. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  vil
også peke på behovet for at det utvikles og legges til
rette for en mer miljøvennlig vegtrafikk. Det er sær-
lig viktig å ta i bruk ny og miljøvennlig teknologi og
miljøvennlige drivstoff. D e t t e  m e d l e m  viser til
at Forskningsrådets program Maroff, Energiex og
Transport2025 er underfinansiert, og viser til

Venstres alternative budsjett hvor det foreslås å styrke
denne forskningen med 50 mill. kroner. 

POST 72 TILSKUDD TIL MILJØVENNLIG TRANSPORT, 
TRANSNOVA-PROSJEKTET

K o m i t e e n  peker på at Transnova, hvis formål
har vært å bidra til reduserte klimautslipp fra trans-
portsektoren, fra 1. januar 2015 er blitt overført fra
Statens vegvesen til Enova. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at
Transnovas oppgaver 1. januar 2015 ble integrert i
Enovas virkefelt, men at sentrale aktører mener Eno-
va har brukt lang tid på å finne innretning på de støt-
teordningene som skal bidra til omlegginger i trans-
portsektoren. D i s s e  m e d l e m m e r  understreker at
de tiltak som til nå er lansert, ikke er tilstrekkelige, og
det haster med å få på plass nye og forsterkede virke-
midler som kan stimulere nullutslippsløsninger i
transportsektoren. D i s s e  m e d l e m m e r  vil også
minne om at det er et presserende behov for å stimu-
lere overgangen til en ny og mer miljøvennlig bilpark
hvor ladbare biler, hydrogen og biodrivstoff spiller
en sentral rolle. Dette krever store investeringer i la-
de- og påfyllingsinfrastruktur i hele landet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til at Transnova var en del av Sta-
tens vegvesen, men ble nedlagt fra 1. januar 2015 og
overført til Enova. Hovedmålet med Transnova har
vært å bidra til reduserte klimautslipp fra transport-
sektoren gjennom tilskudd til prosjekter. D i s s e
m e d l e m m e r  har merket seg at flere deltakere på
Stortingets høring om Prop. 1 S (2015–2016) er be-
kymret for at transportsektoren får for lite oppmerk-
somhet i Enova. 

3.3 Kap. 1310 Flytransport

Det foreslås bevilget 1 052,9 mill. kroner på kap.
1310. Bevilgningen går til å finansiere drift av regio-
nale flyruter innenlands, jf. post 70. Det er budsjettert
med et utbytte fra Avinor AS på 500 mill. kroner over
kap. 5622.  

Komiteens merknader

KAP. 1310 POST 70 KJØP AV INNENLANDSKE 
FLYRUTER

Det foreslås bevilget 766,4 mill. kroner på kap.
1310 post 70.  

K o m i t e e n  viser til arbeidet for å gi flyselska-
pene rammevilkår som sikrer at det meste av flyrute-
tilbudet innenlands kan drives på kommersielle vil-
kår. K o m i t e e n  merker seg at det i 2016 arbeides
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videre med problemstillinger rundt globalisering av
luftfarten og at det er av sentral betydning å sikre
rammebetingelser for norske flyselskaper som er på
linje med andre europeiske flyselskap på det interna-
sjonale markedet.

K o m i t e e n  merker seg at kontrakter for drift av
regionale flyruter innenlands tildeles etter anbuds-
konkurranse, og k o m i t e e n  støtter bevilgningsfor-
slaget.

K o m i t e e n  har videre merket seg at Samferd-
selsdepartementet høsten 2015 vil inngå nye kon-
trakter for flere ruter i Sør-Norge samt at våren 2016
skal nye kontrakter for ruteflygning i Nord-Norge og
Nord-Trøndelag lyses ut på anbud. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len, hvor det innføres en klimaavgift på flyreiser som
ikke skal omfatte flyreiser innenfor statens kjøp.
F l e r t a l l e t  viser til at post 70 økes med 45 mill.
kroner for å kompensere for dette.

F l e r t a l l e t  viser til at Luftfartstilsynet innfører
krav om trykkabin på kommersielle flyruter samt
FOT-ruter, i løpet av kort tid. Videre påpeker f l e r -
t a l l e t  at krav til seteproduksjon ivaretas ved at det
er satt krav til antall seter per år. Det betyr at om en
aktør stiller med mindre fly enn i dag, så vil antall se-
ter som tilbys være det samme ved at man dermed må
opprette flere avganger for å oppnå samme setekapa-
sitet. Dette er en løsning som gir mer fornuftig bruk
av ressursene, til beste for passasjerene.

F l e r t a l l e t  viser til at bruk av fly er en viktig
del av landets kollektivtransport, som knytter lands-
deler sammen. Kortbanenettet er et effektivt og vik-
tig rutenett som ivaretar behovet i distrikter som har
dårlige veiforbindelser, på en god måte. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  forutsetter at
man ved nye anbud for Nord-Norge og Nord-Trøn-
delag legger inn krav til trykkabin og tilstrekkelig an-
tall seter for å kunne gi et tilfredsstillende tilbud for
de reisende. D i s s e  m e d l e m m e r  ber også om at
man tar inn nye krav som ivaretar transport av handi-
kappede på en bedre måte enn i dag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
vil peke på at flytransporten står for en viktig del av
persontransporten i dette langstrakte landet. I noen
regioner og landsdeler er fly eneste reelle alternativ
for lange reiser. D e t t e  m e d l e m  viser til at Senter-
partiet ikke støtter endringer i lufthavnstrukturen,
hvis ikke lokale myndigheter gir sin tilslutning til
dette. D e t t e  m e d l e m  viser videre til at Senterpar-

tiet i sitt alternative budsjett styrker kortbanenettets
stilling gjennom forbedrete rammevilkår.

D e t t e  m e d l e m  har med undring registrert at
Høyre, Fremskrittspartiet, Venstre og Kristelig
Folkeparti i budsjettforhandlingene har forhandlet
fram en ny avgift på flyreiser fra 1. april 2016. D e t -
t e  m e d l e m  mener denne nye avgiften er svært
uklok, og er dypt bekymret for at den truer sentrale,
nasjonale hensyn, nemlig flytilbudet for næringsliv
og privatpersoner i mange distriktsfylker, og dess-
uten de arbeidsplasser som er knyttet til dagens luft-
fart. D e t t e  m e d l e m  har merket seg at denne av-
giften går inn som et klimatiltak, men at den åpenbart
primært har en fiskal begrunnelse. Så sent som i star-
ten av oktober (Meld. St. 1 (2015–2016) Nasjonal-
budsjettet 2016) hadde regjeringen følgende virke-
lighetsforståelse: 

«Ekstratiltak i Norge for kvotepliktig luftfart vil
ikke bidra til å redusere de samlede utslippene fra
luftfart i EØS-området.»  

D e t t e  m e d l e m  konstaterer at regjeringen nå
legger opp til en politikk som er i strid med dette. 

D e t t e  m e d l e m  vil vise til stortingsbehandlin-
gen av Innst. 2 S (2015–2016) 3. desember 2015,
hvor Arbeiderpartiet og Senterpartiet stemte for for-
slag om 25 pst. reduksjon i flyplassavgifter for fly
som bruker biodrivstoff. 

Planlegging og utredning av lufthavner

K o m i t e e n  har merket seg at regjeringen følger
opp Meld. St. 38 (2012–2013), jf. Innst. 492 S
(2012–2013) «Verksemda til Avinor AS», der det ble
lagt opp til at staten skal tilføre Avinor midler for å
kunne gjennomføre investeringer i nye lufthavner. 

K o m i t e e n  ser positivt på at Samferdselsdepar-
tementet vil vurdere på hvilken måte staten kan til-
føre Avinor investeringsmidler og komme tilbake til
Stortinget når prosjektene er tilstrekkelig planlagt og
kvalitetssikret. 

K o m i t e e n  viser til at Avinor er i sluttfasen i
oppdraget med planlegging og utforming av en søk-
nad om konsesjon for en ny flyplass på Helgeland
ved Mo i Rana. Neste fase vil være kvalitetssikring
av prosjektet (KS2) og behandling av søknaden.
K o m i t e e n  ber regjeringen sørge for god framdrift
i sluttførende planlegging, konsesjonsbehandling og
kvalitetssikring av prosjektet. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , mener det er svært po-
sitivt at regjeringen har bedt Avinor utrede mulighe-
tene for å flytte flyplassen i Bodø, slik at deler av de
store og sentrumsnære arealene som omgir dagens
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flyplass, kan benyttes til å utvide Bodø by med næ-
rings- og boligarealer. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener det er
viktig at man også i fremtiden har et godt lufthavn-
nett og at man viderefører Avinormodellen.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at lufthavner, tårn
og navigasjonsutstyr er grunnleggende infrastruktur
på linje med vei og bane. D i s s e  m e d l e m m e r
mener det er viktig at Avinor sikres en økonomi som
gir muligheten for nye store investeringer og for å
kunne legge til rette for en sikker, miljøvennlig og ef-
fektiv luftfart i alle deler av landet. D i s s e  m e d -
l e m m e r  vil derfor åpne for at man kan øke egenka-
pitalen til Avinor for å kunne løse fremtidige investe-
ringer.

D i s s e  m e d l e m m e r  er tilfreds med at Avinor
snart er klar med utredningen av en ny lufthavn på
Helgeland i Mo i Rana, som også omfatter konse-
kvensen for den samlede lufthavnstrukturen på Hel-
geland. D i s s e  m e d l e m m e r  ser frem til at Stor-
tinget snarest får saken til behandling, slik at man kan
komme videre i prosessen med en ny stor flyplass på
Helgeland.

D i s s e  m e d l e m m e r  ser også frem til en slutt-
føring av utredningen for Hammerfest og Lofoten.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til arbeidet med å
få til en god og langsiktig løsning for sivil luftfart i
Bodø når flyplassen overføres til Avinor. For å sikre
forutsigbarhet for både personellet og Bodø-regionen
er det viktig at man får en god prosess og holder på
tidsplan for overtakelse som er satt til 1. august 2016. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at kommunen
aktivt planlegger for å benytte frigjorte arealer etter
nedleggelsen av kampflybasen til å utforme en ark-
tisk miljøby. 

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er viktig at
man får til en snarlig og god løsning som gir mulig-
heter for videreutvikling av flyplassen i Bodø til det
beste for lokalbefolkningen og for god kommunika-
sjon mellom landsdelene, og at prosessen ikke må
medføre økte utgifter som vil føre til høyere billett-
priser for de reisende. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , følger utviklingen ved
Florø lufthavn nøye, og vil minne om at det overord-
nede målet er å sikre et tilbud av god kvalitet til en
fornuftig pris. 

Florø Lufthamn

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at Florø
lufthavn er tatt ut av FOT-ruteordningen når ny an-

budsperiode starter neste år. Samferdselsdeparte-
mentet ga Transportøkonomisk Institutt (TØI) og
Møreforskning Molde AS i oppdrag å utrede et nytt
anbudsopplegg på regionale ruteflygninger i Sør-
Norge fra 1. april 2016. Med bakgrunn i denne anbe-
falingen har regjeringen gjort rutene til/fra Florø
kommersielle når nye anbud starter i 2016. Anbefa-
lingen er gjort basert på passasjertall frem til 2013. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at etter at Florø
ble foreslått tatt ut av FOT-ruten så har trafikken gått
betydelig ned. Dette skyldes i hovedsak nedgangen i
den oljerelaterte aktiviteten. Den Oljerelaterte aktivi-
teten sto for 58 pst. av passasjerene til Bergen og
43 pst. til Oslo i 2013.

D i s s e  m e d l e m m e r  er gjort kjent med at nye
tall fra Florø Lufthamn viser en nedgang på over 11
pst. hittil i år, og at helikoptertrafikken har gått ned
med nesten 20 pst. Denne nedgangen vil gjøre det
mindre lønnsomt for kommersielle flyvninger og
føre til et dårligere flytilbud til/fra Florø Lufthamn. 

D i s s e  m e d l e m m e r  ber derfor regjeringen
gjøre en ny vurdering på om noen av rutene igjen bør
inn på FOT-ruteordningen.

D i s s e  m e d l e m m e r  støtter ikke forslaget om
å innføre ny avgift på flyreiser fra 1. april 2016 og vi-
ser til finansinnstillingen. D i s s e  m e d l e m m e r
mener dette vil ramme distriktene ekstra hardt som
fra før har høye priser på sine flyruter. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener dette vil føre til økte kostnader og
true opprettholdelse av tilbudet for de minst lønn-
somme flyrutene. D i s s e  m e d l e m m e r  forventer
at man kompenserer fullt ut for denne kostnads-
økningen for de rutene som inngår i kjøp av innen-
landske flyruter.

D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen vurdere
å videreføre FOT-rute tilbudet fra Narvik til Bodø når
flyplassen legges ned ved å flytte FOT-rutetilbudet til
Harstad/Narvik Lufthavn Evenes.  

Stokmarknes Lufthavn, Skagen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener at Stok-
marknes Lufthavn, Skagen må vurderes inn i FOT-
ruteordningen når nye kontrakter skal lyses ut på an-
bud våren 2016, da denne flyplassen har hatt sterkt
fallende passasjerantall og urimelig høye priser.
Transportøkonomisk institutt (TØI) og Møreforsk-
ning Molde AS har i sin rapport på oppdrag for Sam-
ferdselsdepartementet ikke anbefalt at Stokmarknes
Lufthavn, Skagen skal videreføres som kommersiell
lufthavn når ny anbudsperiode starter i 2017. 

Fagernes lufthamn Leirin

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til Prop. 19 S
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(2015–2016) Endringar i statsbudsjettet 2015, der re-
gjeringen har foreslått modell for videre drift av Fa-
gernes lufthavn. Regjeringen foreslår at Avinor får
driftsansvaret for lufthavnen de kommende tre årene,
frem til 1. januar 2019, der driften skal konsentreres
om chartertrafikk. Det forutsettes at lokale aktører
gradvis bidrar med å finansiere inntil 50 pst. av
driftsutgiftene i løpet av 2017 og 2018. F l e r t a l l e t
registrerer også at Arbeiderpartiet og Senterpartiet
ved å støtte regjeringens økonomiske ramme for kjøp
av flyruter, ikke har disponible ressurser til å kjøpe
flyruter til Fagernes lufthavn, uten å redusere tilbudet
ved andre lufthavner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til behand-
lingen av statsbudsjettet for 2015, jf. Innst S. 13 S
(2014–2015), der Arbeiderpartiet og Senterpartiet
fremmet forslag om å videreføre flyruta Fagernes-
Oslo og om at Fagernes lufthamn Leirin skulle vide-
reføres som statlig eid flyplass med driftsansvar til-
lagt Avinor. Dessverre ble begge forslagene ned-
stemt av stortingsflertallet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at stortingsfler-
tallet har gitt sin tilslutning til at rutetrafikken på Fa-
gernes lufthamn Leirin skal opphøre 31. mars 2016.
D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at en ikke er kom-
met fram til noen ny driftsform for flyplassen. For
reiselivsnæringa i Valdres og Hallingdal med tilhø-
rende chartertrafikk er det svært viktig å videreføre
driften ved Fagernes lufthamn Leirin.

D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at regjeringen
ikke ønsker at Avinor skal drive Fagernes lufthamn
Leirin etter 1. januar 2019 og at en dermed har skapt
usikkerhet for flyplassens framtid, slik d i s s e
m e d l e m m e r  advarte mot ved behandlingen av
statsbudsjettet for 2015.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til sine merknader
og forslag i saken i Innst. 132 S (2015–2016), jf.
Prop. 19 S (2015–2016). 

Oslo Lufthavn

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at forholdene
rundt 3. rullebane på Oslo Lufthavn faller naturlig
inn under arbeidet med rulleringen av Nasjonal trans-
portplan. Endelig lokaliseringsvedtak vil derfor tas
på bakgrunn av Avinors innspill til NTP som skal
legges frem i slutten av februar 2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til behandlingen av statsbudsjet-
tet for 2015, jf. Innst. 13 S (2014–2015), der komité-
flertallet uttalte følgende: 

«Komiteens flertall, medlemmene fra Arbeider-
partiet, Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig Folke-
parti og Venstre, vil påpeke at det haster med å avkla-
re nødvendig areal for tredje rullebane ved Oslo Luft-
havn.» 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at nok et år nå er
gått og henstiller til regjeringen om å avklare nød-
vendige arealer for en eventuelt tredje rullebane ved
Oslo Lufthavn. 

Alta lufthavn

K o m i t e e n  er kjent med at Alta kommune, med
støtte fra Finnmark fylkeskommune, har fått god-
kjenning for å bruke steinmasser fra utbyggingen av
E6 vest for Alta til utfylling i sjø slik at flystripen og
sikkerhetssonen kan forlenges. K o m i t e e n  viser til
at kommunen har valgt å forskuttere dette arbeidet
slik at massene kan benyttes fremfor å dumpe i sjø.
K o m i t e e n  vil anmode departementet om å bidra til
å få i stand en dialog med kommunen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er kjent med at
det er et behov for å utvide Alta lufthavn for å bedre
flysikkerheten ved lufthavnen fordi det ved visse
værforhold innføres restriksjoner for hvor stor vekt
de største flyene kan ta av med.

Videre er d i s s e  m e d l e m m e r  kjent med at
Alta kommune har tatt initiativ overfor Statens veg-
vesen til at disse massene nå blir brukt til å utvide fly-
plassen med vel 200 meter i vestlig retning, samtidig
som masseuttakene på E6 gjøres. Gjenbruk av mas-
ser slik det gjøres i Alta, er etter d i s s e  m e d l e m -
m e r s  syn svært god samfunnsøkonomi.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til behandlingen av
Nasjonal transportplan (2014–2023) der en samlet
komité uttalte følgende: 

«Komiteen viser til planene for utbyggingen av
E6 Vest for Alta. Dette vil frigi mye masse som nå
planlegges å dumpe i sjø. Komiteen mener at der ras-
kest mulig må utredes om massene i stedet kan be-
nyttes til nødvendig utvidelse av rullebanen på Alta
lufthavn.» 

Så langt har Alta kommune forskuttert dette ar-
beidet med låneopptak, og d i s s e  m e d l e m m e r
ber derfor regjeringen vurdere en statlig finansiering
via Avinor, eller på andre måter, for å finne en løs-
ning på saken. 

3.4 Kap. 1311 Tilskudd til regionale flyplasser

Det foreslås bevilget 28,5 mill. kroner. Fra 1. ja-
nuar 2016 blir det innfør en ny tilskuddsordning til
ikke-statlige flyplasser. Lufthavnene Ørland, Stord
og Notodden er omfattet av ordningen.  
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Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det fra 1. januar 2016

innføres en ny tilskuddsordning for ikke-statlige fly-
plasser, og støtter dette. K o m i t e e n  merker seg at
det vil bli inngått femårige avtaler med den hensikt å
gi lufthavnene bedre forutsigbarhet og et godt grunn-
lag for utviklingsarbeid. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til at bevilgningen på kap. 1311
post 71 er redusert fra 36,1 mill. kroner i saldert bud-
sjett 2015 til 28,5 mill. kroner 2016. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener støtten må opprettholdes på samme
nivå i 2016 og viser til at Arbeiderpartiet i sitt alter-
nativ budsjett øker bevilgningen til tilskudd til regio-
nale flyplasser med 7,7 mill. kroner for 2016 slik at
den samlede bevilgningen blir på 36,2 mill. kroner

D i s s e  m e d l e m m e r  forutsetter at lufthavne-
ne Stord og Ørlandet sikres drift som omtalt i gjel-
dende NTP når den nye tilskuddsordningen for ikke-
statlige flyplasser innføres fra 1. januar 2016. D i s -
s e  m e d l e m m e r  vil også peke på at i tilknytning
til post 71 Tilskudd til ikke statlige flyplasser, kan
også deler av tilskuddet brukes til kjøp av flytjenes-
ter. 

3.5 Kap. 1313 Luftfartstilsynet

Det foreslås bevilget 194,4 mill. kroner. Det er
budsjettert med inntekter på kap. 4313 på 129,6 mill.
kroner. Gebyrene skal dekke Luftfartstilsynets kost-
nader med tilsyn. Direktoratsoppgaver ellers finan-
sieres over statsbudsjettet.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at Luftfartstilsynet har ho-

vedansvaret for tilsynet med norsk sivil luftfart for å
sikre luftfarten, og at tilsynet skal være en aktiv på-
driver for sikker og samfunnsnyttig luftfart i tråd med
de overordnede transportpolitiske målsettinger. 

K o m i t e e n  har merket seg at det for 2016 fore-
slås bevilget 194,4 mill. kroner til Luftfartstilsynet,
mens saldert budsjett for 2015 var på 193,7 mill. kro-
ner. K o m i t e e n  slutter seg til bevilgningen. 

3.6 Kap. 4313 Luftfartstilsynet (Inntekter)

K o m i t e e n  viser til at Luftfartstilsynets inntek-
ter i all hovedsak kommer fra gebyrer for adgangs-
kontroll og tilsyn med luftfartøy, luftfartsselskaper,
verksteder, lufthavner mv.

K o m i t e e n  har merket seg at for 2016 budsjet-
teres det med 129,6 mill. kroner i gebyrinntekter,
mens saldert budsjett for 2015 var på 126,6 mill. kro-
ner. 

3.7 Kap. 1314 Statens havarikommisjon for 
transport

Det foreslås bevilget 63,4 mill. kroner. Statens
havarikommisjon for transport skal gjennom uavhen-
gige undersøkelser av ulykker og alvorlige hendelser
i luftfarts-, jernbane- og vegsektoren bidra til å øke
sikkerheten i disse sektorene. Videre skal havarikom-
misjonen gjennom uavhengige undersøkelser av sjø-
ulykker og arbeidsulykker om bord på skip bidra til å
øke sikkerheten i sjøfarten. 

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at Statens havarikommi-

sjon for transport gjennomfører viktige, uavhengige
undersøkelser av ulykker og alvorlige hendelser
innen luftfarts-, jernbane-, veg- og sjøfartssektoren,
og merker seg at det er satt av 63,5 mill. kroner til
kommisjonen i 2016. K o m i t e e n  viser til at den
kunnskap og jevnlige evaluering som Statens havari-
kommisjon bidrar med, har stor betydning i arbeidet
med forebyggelse av transportulykker og skal være
en forutsetning for gode beslutninger knyttet til å for-
hindre eller begrense omfanget av fremtidige ulykker
og alvorlige hendelser. K o m i t e e n  støtter forslaget. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener at ulyk-
kes- og dødstallene i fritidsbåtflåten er altfor høye,
med et årlig gjennomsnitt på 33 døde de siste ti årene,
og vil påpeke at Statens havarikommisjon for trans-
port må gis større muligheter til å styrke arbeidet med
sjøsikkerhet for fritidsbåter.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til kunnskap som
har kommet fram om sjøsikkerhet for fritidsbåtflåten,
der det fra flere fritidsbåtorganisasjoner og myndig-
hetsorganer tydelig har blitt etterlyst bedre fakta-
grunnlag om ulykker og dødsfall knyttet til fritidsbåt,
og der det har blitt pekt på at en egen «ulykkesgrup-
pe», gjerne i samarbeid med Sjøfartsdirektoratet,
kunne være et riktig grep for å styrke sikkerheten for
fritidsbåt. 

3.8 Kap. 4312 Oslo Lufthavn AS

Det foreslås bevilget 444,4 mill. kroner. Utbyg-
gingen av Oslo Lufthavn Gardermoen ble finansiert
gjennom et lån fra Staten til Oslo Lufthavn AS. Det
årlige avdragsbeløpet utgjør 444,4 mill. kroner, jf.
post 90. 

Komiteens merknader
K o m i t e e n  merker seg at det årlige avdragsbe-

løpet utgjør 444,4 mill. kroner på lånet fra staten til
Oslo Lufthavn AS i forbindelse med utbyggingen av
flyplassen. 
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3.9 Kap. 5619 Renter av lån til Oslo Lufthavn AS

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det i henhold til vilkårene

i låneavtalen mellom staten og Oslo Lufthavn AS
legges til grunn at renter av statens lån til selskapet
utgjør 74,0 mill. kroner i 2015. 

3.10 Kap. 1320 Statens vegvesen

Det foreslås bevilget 29,9 mrd. kroner til kap.
1320. 

Inntektskapittelet 4320 består av salgsinntekter,
diverse gebyrer og refusjoner fra forsikringsselska-
per, arbeidsmarkedstiltak, foreldrepenger, lærlinger
og sykepenger. Det foreslås at merinntektsfullmakte-
ne for de aktuelle postene under kapitlet videreføres.  

Komiteens merknader
POST 23 DRIFT OG VEDLIKEHOLD AV RIKSVEGER, 

TRAFIKANT- OG KJØRETØYTILSYN M.M.
Det foreslås bevilget 10,9 mrd. kroner på post 23.  

K o m i t e e n  støtter bevilgningsforslaget som
gjør det mulig å sette av nok midler til veivedlikehold
slik at forfallet av veinettet reduseres i 2016. K o m i -
t e e n  viser til at det over mange år har bygd seg opp
et betydelig vedlikeholdsetterslep i veisektoren som
er et trafikksikkerhetsproblem. K o m i t e e n  mener
at nedbyggingen av vedlikeholdsetterslepet er en
viktig prioritering også i de kommende årene. K o -
m i t e e n  viser til at innenfor vinterdrift er brøyting,
strøing og salting de mest sentrale oppgavene, og
merker seg målsettingen om at forbruket av salt er på
lavest mulig nivå.

K o m i t e e n  merker seg prioriteringen av tung-
bilsektoren i trafikksikkerhetsarbeidet. K o m i t e e n
viser i denne sammenheng til at antallet tungbil-
kontroller har blitt langt hyppigere i årene 2014 og
2015. K o m i t e e n  støtter at denne prioriteringen av
kontrollmidlene videreføres også for 2016. K o m i -
t e e n  viser til at Statens vegvesen utfører en rekke
tjenester innenfor trafikant- og kjøretøyområdet.
K o m i t e e n  mener at trafikkstasjonene skal utvikles
til å bli servicebedrifter med kundenes behov i sen-
trum, og vil understreke viktigheten av at det etable-
res en likeverdig praksis av kjøretøyteknisk regel-
verk over hele landet. 

Drift og vedlikehold

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene inngått 23. novem-
ber 2015, og foreslår å redusere post 23 med 440
mill. kroner, fordelt på 340 mill. kroner til drift og

vedlikehold på vei, og 100 mill. kroner til tunnelsik-
ring. 

F l e r t a l l e t  viser til at endringene vil innebære
noe mindre asfaltlegging og forsinket fremdrift på
tunnelfornying. 

F l e r t a l l e t  vil imidlertid bemerke at det fort-
satt vil være en betydelig reduksjon av vedlikeholds-
etterslepet på riksveiene og at prinsippet om å snu
forfall til fornyelse som samarbeidspartiene la til
grunn for budsjettene i 2014 og 2015, videreføres i
2016. F l e r t a l l e t  vil fremheve at nedbygging av
vedlikeholdsetterslepet gir bedre fremkommelighet
og styrket trafikksikkerhet på veiene. F l e r t a l l e t
viser til at forfallet på riksvegnettet vil reduseres med
om lag 1,4 mrd. kroner i 2016.

F l e r t a l l e t  er fornøyd med den massive satsin-
gen som har vært på vedlikehold både på riks- og fyl-
kesvei i perioden 2014 til 2016. For første gang på
mange tiår blir etterslepet på riksveinettet redusert
både i 2015 og 2016, og det har vært en betydelig
vekst i alle budsjetter regjeringen Solberg har lagt
frem siden den tiltrådte. F l e r t a l l e t  vil påpeke at
satsingen på vedlikehold ligger godt foran skjema
sammenlignet med Nasjonal transportplan 2014–
2023, både for riks- og fylkesvei. 

F l e r t a l l e t  viser til at ulykkestallene på veiene
i 2014 og så langt i 2015 viser en markert nedgang.
Vi må helt tilbake til 1947 for å finne tilsvarende lave
tall. F l e r t a l l e t  mener det er grunn til å fremheve
veiens beskaffenhet og bilens standard som betyd-
ningsfull for trafikksikkerheten. Derfor sørger regje-
ringen for å bruke trafikksikkerhetsmidlene på de
grepene som erfaringsmessig har best effekt, som
midtrekkverk og veimerking. F l e r t a l l e t  viser til at
det også brukes mye offentlige ressurser på hold-
ningsarbeid og kjøreopplæring. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  har registrert at
budsjettavtalen mellom Høyre, Fremskrittspartiet,
Kristelig Folkeparti og Venstre innebærer at posten
Drift og vedlikehold på veg foreslås redusert med
hele 440 mill. kroner sammenlignet med forslaget i
Prop. 1 S (2015–2016) hvorav 100 mill. kroner til
tunnelsikring. D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at
posten Fornying også foreslås kuttet med 289 mill.
kroner. Dette medfører et reell kutt for oppgradering
og vedlikehold av tunneler på 389 mill. kroner. D i s -
s e  m e d l e m m e r  mener disse kuttene bidrar til å
forsinke prosessen med å oppfylle kravene i tunnel-
sikkerhet- og elektroforskriften, og er bekymret for
konsekvensene dette vil få for enkelte prosjekter slik
departementet svarer bekreftende på spørsmål fra
transportkomiteen:  

«Budsjettforliket i Stortinget medfører at veksten
i bevilgningene blir noe lavere enn regjeringen opp-



Innst. 13 S – 2015–2016 35

rinnelig hadde lagt opp til. Dermed vil noen av tun-
neltiltakene som opprinnelig var prioritert innenfor
underposten ferdigstilles på et senere tidspunkt enn
ønsket.» 

D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt av å sørge for
nødvendig vedlikehold og oppgradering av tunnele-
ne på vegnettet i henhold til vedtatt nasjonal trans-
portplan. D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor ikke
være med på å støtte et slikt kutt, og vil vise til Arbei-
derpartiets og Senterpartiets alternative budsjetter
hvor det foreslås å opprettholde bevilgningen til ved-
likehold av tunneler. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til
at Arbeiderpartiets alternative budsjett foreslår en
bevilgning på 10 704,5 mill. kroner til posten Drift
og vedlikehold. Dette er 192 mill. kroner mer enn
budsjettforliket til samarbeidspartnerne.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke viktighe-
ten av å prioritere fortsatt store midler til drift og ved-
likehold av riksvegnettet for å sikre bedre framkom-
melighet, trafikksikkerhet, driftssikkerhet og styrke
påliteligheten til transportinfrastrukturen. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til at tiltakene som er beskrevet
i Nasjonal transportplan 2014–2023 samlet sett inne-
bærer et løft for samferdselssatsingen i Norge.

Videre viser d i s s e  m e d l e m m e r  til at tiltake-
ne for drift og vedlikehold slik de er beskrevet og
vedtatt i den rød-grønne regjeringens forslag i Meld.
St. 26 (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–
2023 sørger for at veksten i forfallet på vegnettet vil
stoppe opp tidlig i inneværende planperiode, og at
forfallet på riksvegnettet i løpet av planperioden vil
bli redusert. D i s s e  m e d l e m m e r  er derfor glad
for at regjeringen Solberg nå følger opp de omtalte
tiltakene i den rød-grønne regjeringens forslag i
Meld. St. 26 (2012–2013) Nasjonal transportplan
2014–2023 slik at vedlikeholdsetterslepet på riks-
vegnettet nå blir redusert. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at systematisk
og tverrsektoriell trafikksikkerhetsarbeid over tid har
ført til en nedgang i antall hardt skadde og drepte på
norske veier. I lys av denne utviklingen mener d i s s e
m e d l e m m e r  at det fortsatt vil være svært viktig å
prioritere trafikantrettede tiltak i tillegg til satsing på
infrastruktur og fysiske tiltak for å kunne nå det na-
sjonale målet om maksimalt 500 drepte og hardt
skadde i veitrafikken innen 2024, jf. vedtak i Meld.
St. 26 (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–
2023. 

Samlet kontrollinnsats for tungbiler 

K o m i t e e n  viser til at antallet tungbilkontroller
har blitt firedoblet i denne regjeringsperioden. K o -
m i t e e n  mener at prioriteringen av regulerings- og
kontrollmidler til utsatte grupper i tungbilsektoren
skal fortsette og forsterkes. K o m i t e e n  mener vide-
re det er viktig å sørge for at vi får mest mulig effek-

tive kontrollordninger for de ressursene vi bruker i
sektoren. I denne forbindelse vil k o m i t e e n  vise til
at flere land søker å samordne sine ressurser til tung-
bilkontroll og kontroll med transportnæringen i egne
enheter. Dette er en organisering som viser gode re-
sultater. K o m i t e e n  mener det er gode grunner til at
vi også i Norge bør vurdere en mer samordnet
kontrollinnsats. K o m i t e e n  mener arbeidet må
organiseres slik at det sikres tilstrekkelig kompetanse
og ressurser til å kunne følge opp den etablerte tung-
bilkontrollen og forsterket innsats mot transportkri-
minalitet. K o m i t e e n  vil bemerke at det allerede i
dag gjøres et godt arbeid av flere instanser med be-
kjempelse av transportkriminalitet, men at en sam-
ordning av arbeidet vil kunne gjøre innsatsen mer
målrettet.

K o m i t e e n  fremmer på denne bakgrunn føl-
gende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen vurdere en samord-
ning av arbeidet med tungbilkontroll etter modell av
andre europeiske land for en styrket innsats mot
transportkriminalitet.» 

Streknings-ATK

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , viser til Nasjonal
tiltaksplan for trafikksikkerhet på veg 2014–2017.
Her fremgår det at 30 pst. av den planlagte reduksjo-
nen av drepte/hardt skadde skal tas med fysiske til-
tak, mens 70 pst. skal tas med trafikant- og kjøretøy-
tiltak. Tiltak mot fart skal alene stå for ca. 25 pst. av
reduksjonen. Streknings-ATK er et lokalt tiltak mot
fart.

F l e r t a l l e t  viser til Dokument 8:113 S (2014–
2015) der følgende ble vedtatt:  

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det eta-
bleres streknings-ATK på særlig ulykkesutsatte
strekninger og i lengre tunneler, i tråd med faglige
anbefalinger og etablerte retningslinjer» 

F l e r t a l l e t  forventer framdrift i arbeidet med
etablering av streknings-ATK for ytterligere å redu-
sere trafikkulykker.  

Alkolås

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i
S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , viser til vedtak i
Dokument 8:87 S (2014–2015) der en enstemmig ko-
mité gjorde følgende vedtak: 

«1. Stortinget ber regjeringa sjå til at det igang-
sette arbeidet i Vegdirektoratet om å kartleggje øko-
nomiske og administrative konsekvensar ved ei
eventuell nasjonal regulering vedkomande alkolås,
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blir koordinert godt med norsk deltaking i det pågå-
ande grunnlagsarbeidet for eit eventuelt EU-direktiv
knytt til alkolås. Det vert forventa at svaret på det
igangsette arbeidet i Vegdirektoratet føreligg innan
hausten 2015. 

2. Stortinget ber regjeringa, når svaret på arbeidet
da føreligg, å fremje forslag om innføring av alkolås
og korleis dette best kan innfasast i køyretøy på veg
som driv persontransport mot vederlag. 

3. Stortinget ber regjeringa også vurdere behovet
for overgangsordningar eller statlege insentivordnin-
gar for å sikre rask og smidig innfasing av alkolås i
dei køyretøya som vil bli omfatta av ei regelendring
knytt til alkolås.» 

POST 26 VEGTILSYN

Det foreslås bevilget 16,8 mill. kroner på post 26. 

K o m i t e e n  merker seg at det legges opp til å
etablere Vegtilsynet som et eget forvaltningsorgan
under Samferdselsdepartementet i 2016, og støtter
dette. Hovedansvaret vil fortsatt være knyttet til riks-
veiene, men det kan være grunner til å gi tilsynet yt-
terligere oppgaver, og k o m i t e e n  viser til at regje-
ringen vil på egnet måte komme tilbake til Stortinget
med dette. 

POST 29 VEDERLAG TIL OPS-PROSJEKTER

K o m i t e e n  har merket seg at det for 2016 fore-
slås bevilget 458,1 mill. kroner til vederlag til OPS-
prosjekter, og at det i tillegg er lagt til grunn 240 mill.
kroner i bompenger. K o m i t e e n  slutter seg til for-
slaget til bevilgning. 

POST 30 RIKSVEGINVESTERINGER

Det foreslås bevilget 14,7 mrd. kroner til post 30.  

K o m i t e e n  viser til at det i kap. 13.20 post 30 i
Prop. 1 S (2015–2016) foreslås bevilget 14 878 mill.
kroner for 2016. Med dette vil 66,9 pst. av rammen i
første fireårsperiode av Nasjonal transportplan
2014–2023 være fulgt opp etter tre år. K o m i t e e n
merker seg videre at det i tillegg er lagt til grunn om
lag 9 000 mill. kroner i ekstern finansiering. 

Etter regjeringens forslag i Prop. 1 S Tillegg 1 S
(2015–2016) registrerer k o m i t e e n  at bevilgningen
til post 30 Riksveginvesteringer er redusert med 139
mill. kroner, til totalt å utgjøre 14 739 mill. kroner.
K o m i t e e n  merker seg at reduksjonen i sin helhet
gjøres på posten fornying, og at oppfyllingsgraden av
rammen for post 30 i Nasjonal transportplan 2014–
2023 reduseres noe.

K o m i t e e n  registrerer at de foreslåtte bevilg-
ningene i Prop. 1 S (2015–2016) for post 30 i hoved-
sak er i tråd med føringer lagt til grunn i Meld. St. 26
(2012–2013). K o m i t e e n  vil videre påpeke at akti-
vitetsnivået for investeringer er høyt ved inngangen
til 2016, og at dette videre innebærer betydelige bin-
dinger for å følge opp vedtatte store prosjekter. K o -

m i t e e n  merker seg at det innenfor foreslåtte bevilg-
ninger til post 30 Riksveginvesteringer også priorite-
res fornyingstiltak, i all hovedsak tiltak i riksvegtun-
neler for å tilfredsstille kravene i tunnelsikkerhets-
og elektroforskriften. 

K o m i t e e n  vil vise til Meld. St. 26 (2012–
2013) Nasjonal transportplan 2014–2023 der frem-
kommelighet og konkurransekraft er sentrale tema.
Ikke minst er næringslivet avhengig av en solid og
robust infrastruktur. Økt trafikk, mer kompliserte an-
legg og mer ekstremvær stiller stadig større krav til
infrastruktur på veg, bane og sjø. For å sikre bedre
framkommelighet og styrke påliteligheten til trans-
portinfrastrukturen vil det være behov for å prioritere
store midler til investering og fornying, samt til drift
og vedlikehold. K o m i t e e n  viser til at tiltakene
som er beskrevet i Nasjonal transportplan 2014–
2023 samlet sett innebærer et løft for samferdselssat-
singen i Norge. K o m i t e e n  er derfor glad for at re-
gjeringen følger opp de omtalte tiltakene i Meld. St.
26 (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–2023.
K o m i t e e n  registrerer videre behovet for fortsatt å
følge opp Meld. St. 26 (2012–2013) Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 ytterligere for 2017 slik at de
omtalte tiltak skal kunne ferdigstilles. 

K o m i t e e n  vil understreke nødvendigheten av
å sikre både planmidler, oppstartsmidler og innfasing
av penger til prosjektene omtalt i Nasjonal transport-
plan 2014–2023 slik at rasjonell fremdrift sikres.
Flaskehalser må særskilt prioriteres. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene inngått 23. novem-
ber 2015, og foreslår å redusere post 30 med 225
mill. kroner, ved at grunnerverv på E18 Lysaker–
Ramstadsletta reduseres med 100 mill. kroner, for-
nying av riksveinettet reduseres med 150 mill. kroner
og gang- og sykkelveier på riksveinettet økes med 25
mill. kroner.

F l e r t a l l e t  viser til Innst. 13 S (2014–2015)
der et flertall bestående av Høyre, Fremskrittspartiet,
Kristelig Folkeparti og Venstre understreket betyd-
ningen av sammenhengende og effektiv utbygging
av rv. 9. F l e r t a l l e t  viser til at det i gjeldende NTP
er lagt opp til å videreføre utbedringen av rv. 9 i
Setesdal. F l e r t a l l e t  peker på at forutsetningen om
lokale tilskudd til videre utbygging av rv. 9 må være
til stede. F l e r t a l l e t  viser til behovet for oppstarts-
midler til Skomedal i 2016 og at parsellen Bjørnarå–
Optestøyl kan eventuelt fremskyndes blant annet
som et ekstraordinært tiltak for økt sysselsetting.
Oppstart kan skje under forutsetning av at det finnes
ledige statlige midler ved mindreforbruk på prosjek-
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ter innenfor rv. 9, Setesdal, og lokal finansering (kon-
sesjonskraftmidler). 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til bud-
sjettforliket mellom Høyre, Fremskrittspartiet, Kris-
telig Folkeparti og Venstre hvor det foreslås et kutt
på 100 mill. kroner til grunnerverv på E18 Lysaker–
Ramstadsletta. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer
med forundring forslaget til kutt i posten Planlegging
og grunnerverv, da spesielt Høyre ved flere anlednin-
ger høsten 2015 har påpekt viktigheten av å følge opp
den foreslåtte bevilgningen til E18 Lysaker–Ram-
stadsletta. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er vik-
tig å holde fremdriften i prosjektet og viser til sine al-
ternative budsjetter hvor opprinnelig bevilgning på
1 844,5 mill. kroner til planlegging og grunnerverv
m.m. i 2016 opprettholdes.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til vedtak i Meld.
St. (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–2023
angående store prosjekt på riksvegnettet i veitrans-
portkorridorene 1–8, hvor viktigheten av at sammen-
hengende strekninger over hele landet skal ha god
standard er slått fast. D i s s e  m e d l e m m e r  er glad
for at regjeringen stiller seg bak samferdselssatsin-
gen og vedtakene i Meld. St. 26 (2012–2013) Nasjo-
nal transportplan 2014–2023. D i s s e  m e d l e m -
m e r  vil imidlertid påpeke at regjeringens forslag til
bevilgning for post 30 riksveginvesteringer ligger
godt under oppfyllingsgraden (66 pst.) for gjennom-
snittlig NTP-ramme pr. år for perioden 2014–2017,
og spesielt er dette langt under det nivå som Frem-
skrittspartiet foreslo i opposisjon. D i s s e  m e d -
l e m m e r  ber derfor regjeringen sikre tilstrekkelig
bevilgning til å nå ambisjonen i Nasjonal transport-
plan 2014–2023 på statsbudsjettet for 2017. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbudsjett
for 2016 foreslår en bevilgning på 390 mill. kroner
for å fjerne «flaskehalser» på veinettet – en problem-
stilling som særlig angår næringstransporten generelt
og tømmertransporten spesielt. D e t t e  m e d l e m
understreker at bevilgningsforslaget omfatter alle de
tre veiklassene (riksveier, fylkesveier og kommune-
veier). D e t t e  m e d l e m  mener det er særlig viktig
å nytte bevilgningen til å utløse potensielle synergier
av det store apparatet for veibygging og -vedlikehold
som er i virksomhet på mange steder i landet i 2016.

D e t t e  m e d l e m  viser i tillegg til at Senterpar-
tiet i sitt alternative statsbudsjett for 2016 foreslår å
øke bevilgningen til riksveiinvesteringer med 120
mill. kroner. Dette gjør det mulig å forsere planleg-
ging/oppstart på viktige veistrekninger som E39 Byr-
kjelo–Sandane (Sogn og Fjordane), E6 Grong–Nord-

land grense (Nord-Trøndelag), E39 Betna–Stormyra
(Møre og Romsdal), E16 Øye–Turtnes (Oppland). 

Store prosjekter

K o m i t e e n  viser til at det i Prop. 1 S (2015–
2016) foreslås å bevilge 8 103,7 mill. kroner til store
prosjekter i 2016, og at dette gir en oppfølging på 67
pst. av rammen i første fireårsperiode i Nasjonal
transportplan 2014–2023. K o m i t e e n  har videre
merket seg at det i tillegg er lagt til grunn 8 215 mill.
kroner i ekstern finansiering. 

K o m i t e e n  registrerer at de statlige midlene i
hovedsak vil bli benyttet til å følge opp vedtatte riks-
vegprosjekter, og at det videre bevilges midler for
forberedende arbeider og anleggsstart i 2016 for flere
prosjekter. K o m i t e e n  har merket seg at det også
for 2016 er lagt til grunn bruk av statlige midler til
forberedende arbeider og anleggsstart for prosjekter
som er forbeholdt Stortingets kommende behandling
og godkjenning av bompengeopplegg.  

Programområdene

K o m i t e e n  viser til at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) foreslås bevilget 2 452,2 mill. kroner til
tiltak innenfor programområdene i 2016. Videre er
det i tillegg lagt til grunn om lag 530 mill. kroner i
ekstern finansiering. K o m i t e e n  har merket seg at
det ved inngangen til 2016 er vesentlige bindinger og
et høyt aktivitetsnivå for programområdene hvor sto-
re deler av den foreslåtte rammen vil gå til å sikre ra-
sjonell anleggsdrift for allerede igangsatte prosjekter
i tråd med Nasjonal transportplan 2014–2023. K o -
m i t e e n  registrerer videre at følgende områder fore-
slås gitt bevilgninger innenfor programområdene for
2016:  

– Det foreslås 300 mill. kroner til bymiljøavtaler i
2016. I tillegg til disse midlene foreslås det 100
mill. kroner til Fornebubanen over kap. 1330
post 63 Særskilte tilskudd til Fornebubanen.
Samlet statlig bidrag er derfor 400 mill. kroner.
Tilskuddet forutsetter inngåelse av bymiljøavta-
ler. 

– Det foreslås 543 mill. kroner til utbedringstiltak i
2016. I tillegg er det lagt til grunn om lag 165
mill. kroner i ekstern finansiering. K o m i t e e n
registrerer at utbedringstiltak er mindre tiltak for
å forbedre vegens funksjonalitet, og at midlene i
hovedsak vil bli benyttet til breddeutvidelse, til-
tak i tunneler, forsterkning av bruer, utbedring av
kurver og andre mindre oppgraderinger av riks-
vegnettet. K o m i t e e n  har merket seg at posten
utbedringstiltak må sees i sammenheng med un-
derposten fornying i kap. 1320 post 30 Riks-
veginvesteringer. 
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– Det foreslås 600 mill. kroner til tiltak som legger
til rette for gående og syklende i 2016. I tillegg er
det lagt til grunn om lag 220 mill. kroner i ekstern
finansiering. K o m i t e e n  registrerer at midlene
i hovedsak vil bli benyttet til å etablere sammen-
hengende sykkelvegnett i byer og tettsteder, og å
bygge ut strekninger knyttet til skoleveger. 

– Det foreslås 808 mill. kroner til trafikksikker-
hetstiltak i 2016. I tillegg er det lagt til grunn om
lag 90 mill. kroner i ekstern finansiering. K o -
m i t e e n  registrerer at midlene i hovedsak vil bli
benyttet til tiltak for å hindre de alvorligste ulyk-
kene som møteulykker og utforkjøringsulykker.
Bygging av midtrekkverk er prioritert. 

– Det foreslås 111,7 mill. kroner til miljø og ser-
vicetiltak i 2016. K o m i t e e n  registrerer at mid-
lene i hovedsak vil bli benyttet til støyskjer-
mingstiltak og tiltak for å følge opp Statens veg-
vesens forpliktelser etter vannforskriften og for å
ivareta biologisk mangfold. 

– Det foreslås 89,5 mill. kroner til kollektivtiltak
og tiltak for universell utforming i 2016. I tillegg
er det lagt til grunn om lag 55 mill. kroner i
ekstern finansiering. K o m i t e e n  registrerer at
midlene i hovedsak vil bli brukt til å oppgradere
holdeplasser og knutepunkter. Videre er det også
prioritert midler til å bygge kollektivfelt.  

Gang- og sykkelveger

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene der gang- og sykkel-
veger på riksveg økes med 25 mill. kroner.

F l e r t a l l e t  mener at klimaforliket skal følges
opp innenfor transportfeltet. F l e r t a l l e t  mener der-
for at utbygging av gang- og sykkelveier er et viktig
element i å nå dette målet. Særlig er dette viktig rundt
de store byene, hvor det er et mål at trafikkøkningen
skal tas ved hjelp av kollektiv, sykkel og gange. 

Fornying

K o m i t e e n  viser til at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) foreslås 1 822,6 mill. kroner til for-
nyingstiltak i 2016. K o m i t e e n  merker seg videre
at forslag til bevilgningen for posten fornying i regje-
ringens framlegg i Prop. 1 S tillegg 1 S (2015–2016)
er redusert med 139 mill. kroner. K o m i t e e n  mer-
ker seg at bevilgning for posten fornying dermed er
1 683,6 mill. kroner. K o m i t e e n  registrerer at mid-
lene i hovedsak vil bli benyttet til å tilfredsstille kra-
vene i tunnelsikkerhets- og elektroforskriften. Videre
er det satt av midler til rehabilitering av bruer samt
drens- og avløpssystemer. K o m i t e e n  merker seg
videre at vedlikehold av tunneler også prioriteres
gjennom bevilgninger til post 23 Drift og vedlike-

hold av riksveger. K o m i t e e n  er her fornøyd med
at regjeringen følger opp vedtatte tiltak i Nasjonal
transportplan 2014–2023 med bevilgninger i Prop. 1
S (2014–2015). 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at budsjettav-
talen innebærer at budsjettet til fornying settes til
1533,6 mill. kroner, noe som er 289 mill. kroner la-
vere enn regjeringens opprinnelige forslag til stats-
budsjett, Prop. 1 S (2015–2016) og 150 mill. kroner
lavere enn i Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016). F l e r -
t a l l e t  viser til at dette vil redusere fornyelsen av
tunneler og bruer sammenlignet med regjeringens
forslag, men at det totalt sett fortsatt settes av betyde-
lige midler til bedret tunnelsikkerhet for 2015.
F l e r t a l l e t  har merket seg at den samlede bevilg-
ningen til fornying og utbedring av tunneler på post
30 etter budsjettavtalen er 92,4 pst. høyere enn i
2015. F l e r t a l l e t  er svært fornøyd med at denne re-
gjeringen tar vedlikeholdsetterslepet på riksvegnet-
tet, som i 2013 som grunnlag for Nasjonal transport-
plan 2014–2023 ble beregnet til 30–45 mrd. kroner,
på alvor, og at det for andre år på rad blir redusert, et-
ter flere tiår med neglisjering. F l e r t a l l e t  viser til
at budsjettet til fornying av riksvei er økt kraftig etter
regjeringsskiftet, og at dette har sørget for at vedlike-
holdsetterslepet på riksvei for første gang ble redu-
sert i 2015, og at med budsjettenigheten for 2016 re-
duseres etterslepet med rundt 1,4 mrd. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  har med forund-
ring registrert at budsjettavtalen mellom Høyre,
Fremskrittspartiet, Kristelig Folkeparti og Venstre
innebærer at posten Fornying foreslås redusert med
hele 289 mill. kroner sammenlignet med forslaget i
Prop. 1 S (2015–2016) og 150 mill. kroner sammen-
lignet med Prop. 1 S Tillegg 1 (2015–2016). D i s s e
m e d l e m m e r  mener kuttet blir enda mer alvorlig
ved at det videre også kuttes i kap. 1320 post 23 Drift
og vedlikehold med 440 mill. kroner, hvorav 100
mill. kroner til tunnelsikring. Dette medfører et reelt
kutt for oppgradering og vedlikehold av tunneler på
389 mill. kroner sammenlignet med Prop. 1 S (2015–
2016). D i s s e  m e d l e m m e r  mener disse kuttene
bidrar til å forsinke prosessen med å oppfylle kravene
i tunnelsikkerhets- og elektroforskriften, og er be-
kymret for konsekvensene dette vil få for enkelte
prosjekter, slik departementet svarer bekreftende på
spørsmål fra transportkomiteen: 

«Budsjettforliket i Stortinget medfører at veksten
i bevilgningene blir noe lavere enn regjeringen opp-
rinnelig hadde lagt opp til. Dermed vil noen av tun-
neltiltakene som opprinnelig var prioritert innenfor
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underposten ferdigstilles på et senere tidspunkt enn
ønsket». 

D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt av å sørge for
nødvendig vedlikehold og oppgradering av tunnele-
ne på vegnettet i henhold til vedtatt Nasjonal trans-
portplan. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Arbeiderpartiets
og Senterpartiets alternative budsjetter hvor det fore-
slås en bevilgning på 1 822,6 mill. kroner til for-
nyingstiltak i 2016, noe som er 289 mill. kroner mer
enn budsjettavtalen mellom Høyre, Fremskritts-
partiet, Kristelig Folkeparti og Venstre.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at den rød-grøn-
ne regjeringen startet tidenes samferdselsløft og at
inneværende NTP legges til grunn for store investe-
ringer i samferdselssektoren i perioden 2014–2023.
D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at regjeringen
Solberg følger opp ambisjonene om at behovet for å
ta igjen manglende vedlikehold skulle tas inn i de
første årene av planperioden, slik regjeringen Stol-
tenberg II la opp til. 

Planlegging og grunnerverv m.m.

K o m i t e e n  viser til at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) foreslås bevilget 1 844,5 mill. kroner til
planlegging og grunnerverv m.m. i 2016. K o m i t e e n
merker seg at det i tillegg er lagt til grunn om lag 240
mill. kroner i ekstern finansiering. K o m i t e e n  re-
gistrerer videre at regjeringen mener midlene avsatt
til planlegging vil bidra til tilstrekkelige planavkla-
ringer for prioriterte prosjekter i Nasjonal transport-
plan 2014–2023, noe k o m i t e e n  mener er avgjø-
rende for å holde takten i oppfølgingen av Nasjonal
transportplan 2014–2023.  

E18 Lysaker–Ramstadsletta

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at regjeringen
i 2014 la grunnlaget for å fremskynde en utbygging
av E18 ved å tillate grunnerverv med bakgrunn i
kommunedelplan, i stedet for reguleringsplan. Pågått
grunnerverv på denne strekningen er dermed med
bakgrunn i den. F l e r t a l l e t  legger til grunn at byg-
gestart for prosjektet ikke forsinkes som følge av re-
dusert grunnerverv i 2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til bud-
sjettforliket mellom Høyre, Fremskrittspartiet, Kris-
telig Folkeparti og Venstre hvor det foreslås et kutt
på 100 mill. kroner til grunnerverv på E18 Lysaker–
Ramstadsletta. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer
med forundring forslaget til kutt i posten Planlegging
og grunnerverv, da spesielt Høyre ved flere anled-

ninger høsten 2015 har påpekt viktigheten av å følge
opp den foreslåtte bevilgningen til E18 Lysaker–
Ramstadsletta. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er
viktig å holde fremdriften i prosjektet og viser til sine
alternative budsjetter hvor opprinnelig bevilgning på
1 844,5 mill. kroner til planlegging og grunnerverv
m.m. i 2016 opprettholdes. 

Ikke rutefordelte midler

K o m i t e e n  viser til at det gjennom forslag til
Prop. 1 S (2015–2016) foreslås 655 mill. kroner til
ikke rutefordelte midler i 2016. K o m i t e e n  har
merket seg at den foreslåtte bevilgningen er foreslått
nyttet til følgende områder:  

– Det foreslås 175 mill. kroner til nasjonale turist-
veger i 2016. 

– Det foreslås 380 mill. kroner til felles etatsutgif-
ter for Vegdirektoratet i 2016. 

– Det foreslås 30 mill. kroner for 2016 til videre ar-
beid med prosjektet Ferjefri E39, hovedsakelig
forskning på bl.a. tekniske løsninger for fjord-
kryssing og samfunnsutvikling.  

Bymiljøavtalene

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , registrerer at det
gjennom vedtak om innføring av tidsdifferensierte
bompenger i Bergen kommune og Hordaland fylkes-
kommune er demonstrert tydelig lokalpolitisk vilje
til å gjennomføre restriktive tiltak mot personbiltran-
sporten for å bedre luftkvaliteten i Bergen. F l e r t a l -
l e t  merker seg at de lokale prosessene har vist utål-
modighet etter å få tilgang på ytterligere virkemidler
som trekker i samme retning, som for eksempel
hjemmel til å innføre miljødifferensierte bompenger
og lavutslippssoner. F l e r t a l l e t  vil peke på Innst.
159 S (2014–2015), og ber videre regjeringen så
raskt som mulig følge opp vedtakene i Innst. 159 S
(2014–2015). 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , har merket seg at Ar-
beiderpartiet i sine merknader ramser opp alle de pro-
sjektene som storbyene har på sitt arbeidsprogram.
Det er stor enighet om nødvendigheten av at de stør-
ste byene får gjennomført store kollektivtiltak. 

F l e r t a l l e t  er imidlertid opptatt av at det er en
sammenheng mellom planprosessene og tidspunktet
for bevilgningene. F l e r t a l l e t  vil i denne sammen-
heng peke på at selv med et stort statlig bidrag, vil det
være en utfordring for kommunene og fylkene å fin-
ne dekning for sin del av finansieringen. Det viktige
er at de store byene kan fortsette sine planprosesser i
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forvissning om at det er en stor grad av forutsigbarhet
i finansieringen. F l e r t a l l e t  vil derfor understreke
viktigheten av at regjeringspartiene og Kristelig Fol-
keparti og Venstre allerede i sitt første budsjett for-
pliktet seg på et 50 pst. tilskudd til store kollektivtil-
tak i de store byene. F l e r t a l l e t  har merket seg at i
budsjettet for 2016 er det satt av midler til at en kan
inngå de første bymiljøavtalene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  vil peke på at klimautfordringene er
blant vår tids store utfordringer, både globalt og na-
sjonalt. Det haster derfor med å få iverksatt de store
og nødvendige kollektivtiltakene i storbyene. D i s s e
m e d l e m m e r  har merket seg at regjeringen kun har
satt av 300 mill. kroner til bymiljøavtaler for 2016.
Dette beløpet er langt under den gjennomsnittlige
NTP-rammen pr. år for 2014–2017 på 825,7 mill.
kroner. D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at Arbei-
derpartiet ønsker å gjennomføre et nasjonalt investe-
ringsløft for utbygging og drift av kollektivtranspor-
ten i og rundt storbyområdene, samtidig som en også
legger bedre til rette for sykkel og gange, samt redu-
sere forurensende biltrafikk. D i s s e  m e d l e m m e r
vil også understreke viktigheten av at både privatbi-
lisme og nyttetransport foregår mest mulig rasjonelt
og miljøvennlig. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at
Arbeiderpartiet vil øke bevilgningen til bymiljøavta-
ler med én mrd. kroner hvert år i en tiårsperiode, i til-
legg til de 26,1 mrd. kroner som er vedtatt i Nasjonal
transportplan. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Ar-
beiderpartiet i sitt alternative budsjett øker bevilgnin-
gen til bymiljøavtaler med 700 mill. kroner for 2016
slik at den samlede bevilgningen til bymiljøavtaler
inkludert bevilgning til Fornebubanen over kap.
1330 post 63 blir på 1100 mill. kroner. 

Dette betyr at man i 2016 kan inngå bymiljøavta-
ler for de store byene, og videre kan starte arbeidet
med nødvendige og aktuelle kollektivtiltak i Oslo
som T-banetunnelen gjennom Oslo indre by og tverr-
forbindelse i Groruddalen, Fornebubanen, baneløs-
ning fra Oslo til Akershus universitetssykehus
(Ahus) og videre til Lillestrøm og Kjeller (Romeriks-
banen), som bybanen i Bergen, Superbussprosjektet i
Trondheim og bussveiprosjektet i Stavanger. D i s s e
m e d l e m m e r  vil samtidig understreke at 100 mill.
kroner av bymiljøavtalemidlene skal brukes til gang-
og sykkelvegtiltak. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil videre vise til at Ar-
beiderpartiet mener staten må ta opptil 70 pst. av in-
vesteringene for disse prosjektene, mot at kommune-
ne forplikter seg til omfattende bolig- og næringsut-
vikling nær traseene og kollektivknutepunktene.
D i s s e  m e d l e m m e r  vil samtidig også peke på
viktigheten av at utbygging av jernbanen i storbyom-

rådene koordineres med, og ses i sammenheng med
disse viktige kollektivprosjektene.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil videre understreke at
milliarden til bymiljøavtaler for 2016 bare er en be-
gynnelse på helt nødvendige investeringer til kollek-
tiv, sykkel og gange i storbyene. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også understreke vik-
tigheten av på sikt å etablere flere bymiljøavtaler
med byer i Norge for å sikre god kollektivtrafikk og
viktige gang- og sykkelveitiltak for å oppnå målet om
nullvekst i klimaforliket.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det er statens
ansvar å sette kommunene og fylkeskommunene i
stand til å løse de oppgaver de blir pålagt. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til sitt alternative budsjett for
kommunesektoren hvor kommunene blir styrket med
4 mrd. kroner i forhold til regjeringens forslag.  

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  mener
klimaforliket på Stortinget må oppfylles. Derfor vi-
ser d e t t e  m e d l e m  til Venstres alternative budsjett
som prioriterer tiltakene som går til å oppfylle disse
målene i Nasjonal transportplan. D e t t e  m e d l e m
mener at vegprosjektene skal gjennomføres, men vi-
ser til at Venstre foreslår mer samlet på riksveginves-
teringer enn det som ble budsjettert for i 2015. D e t -
t e  m e d l e m  viser til at Venstre prioriterer å bygge
prosjekter innenfor miljø, kollektivtrafikk, sykkel/
gange og jernbane først. D e t t e  m e d l e m  peker på
at Venstre i sitt alternative budsjett vil omprioritere
1,5 mrd. kroner av riksveginvesteringene til andre
riksveginvesteringer og kollektivtrafikk, sykkel og
gange.  

Nærmere om investeringsprogrammet

K o m i t e e n  har merket seg at Samferdselsde-
partementets forslag til investeringsprogram for 2016
er basert på prioriteringene i Meld. St. 26 (2012–2013)
Nasjonal transportplan 2014–2023 og Stortingets be-
handling av meldingen, jf. Innst. 450 S (2012–2023),
og tidligere budsjettvedtak. K o m i t e e n  er derfor
fornøyd med at regjeringen forholder seg til, og føl-
ger opp satsingene i Nasjonal transportplan 2014–
2015 i sitt forslag i Prop. 1 S (2015–2016). 

K o m i t e e n  viser til det store behovet for å eta-
blere en trygg og effektiv infrastruktur som binder
landsdeler sammen. En godt utbygget infrastruktur er
bærebjelken i attraktive bo- og arbeidsmarkeder.
K o m i t e e n  viser til at det er et mål å utvikle moder-
ne og framtidsrettede transportsystem som gjør tra-
fikkavviklingen sikrere, enklere og raskere over hele
landet. Dette vil styrke næringslivets konkurranse-
kraft, bedre bymiljøer og fremme regional utvikling.
K o m i t e e n  er videre opptatt av å bedre trafikk-
sikkerheten og utvikle transportsystemet slik at de
miljøskadelige virkningene blir begrenset.  



Innst. 13 S – 2015–2016 41

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , er tilfreds med at re-
gjeringen følger opp investeringsprogrammet, har
fokus på å redusere planleggingstiden og fremskyn-
der prosjekter der det er mulig.

F l e r t a l l e t  registrerer at Arbeiderpartiet fore-
slår å overføre 1 000 mill. kroner fra veiselskapet til
post 30 riksveginvesteringer, øke bymiljøavtalene
med 700 mill. kroner og overføre 163 mill. kroner til
post 31. F l e r t a l l e t  viser til at dette reelt sett gir
mindre penger til riksveiprosjekter innenfor de
respektive korridorene, så lenge de heller ikke varsler
at noen prosjekter skal utsettes. F l e r t a l l e t  merker
seg at Arbeiderpartiet ber regjeringen om å frem-
skynde prosjekter i forhold til Nasjonal transport-
plan, samt å øke bevilgningene. F l e r t a l l e t  mener
at Arbeiderpartiet da gir inntrykk av å kunne gjøre
mer enn de har rom for i sitt alternative budsjett. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor det foreslås 16 305,5 mill. kroner til
posten Riksveginvesteringer. D i s s e  m e d l e m -
m e r  vil understreke at dette utgjør 1 566,5 mill. kro-
ner mer enn hva budsjettforliket til Høyre, Frem-
skrittspartiet, Kristelig Folkeparti og Venstre legger
opp til. Dette representerer en betydelig mersatsing
spesielt på bymiljøavtaler på 700 mill. kroner og en
overføring av midler fra utbyggingsselskapet for veg
på 1 000 mill. kroner til store prosjekter. I tillegg
foreslås det 30 mill. kroner til å stryke kommunens
egenandelskrav i forbindelse med ferdigstillelsen av
Hålogalandsbrua. Arbeiderpartiet foreslår videre å
overføre 163 mill. kroner til post 31 Skredsikring på
riksveger, noe som også kan nyttes under post 30, jf.
forslag i Prop. 1 S (2015–2016). D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til at Arbeiderpartiet også foreslår 163,5
mill. kroner mer enn samarbedispartiene og regjerin-
gen på post 31, som vi mener må sees i sammenheng
med post 30. D i s s e  m e d l e m m e r  finner det der-
for merkelig når samarbeidspartiene påstår at Arbei-
derpartiet kutter i riksveginvesteringer. D i s s e
m e d l e m m e r  mener påstanden er direkte feil. 

Korridor 1 Oslo–Svinesund/Kornsjø

K o m i t e e n  viser til at korridor 1 er Norges ho-
vedåre for landbasert transport til/fra utlandet, hvor
E6 Riksgrensen/Svinesund–Oslo med tilknytninger
utgjør hovedåren. Korridoren omfatter også rv. 22.
K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom Prop. 1
S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 296,8
mill. kroner for 2016. I tillegg er det forutsatt 274
mill. kroner i bompenger.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at ny fi-
refelts veg på rv. 22 mellom Lillestrøm og Fetsund
åpnet i desember 2015, og er svært tilfreds med at
denne viktige vegen nå er ferdig. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til at dagens Fetsund bru over Glomma
har for liten kapasitet og er en stor flaskehals for tra-
fikken på rv. 22. Det medfører store problemer for
trafikk fra østre deler av Romerike og fra deler av
Hedmark og Østfold. Etter d i s s e  m e d l e m m e r s
syn er det viktig å få fortgang i planene for ny bru
over Glomma ved Fetsund – ny Glommakryssing.
D i s s e  m e d l e m m e r  har registrert at det så langt
har vært signalisert at ny bru kan stå ferdig i 2024. Et-
ter d i s s e  m e d l e m m e r s  oppfatning bør det ses
nærmere på om det er mulig å få ny bru ferdigstilt
raskere. D i s s e  m e d l e m m e r  er kjent med at det i
dag er store trafikale problemer i området og ber om
at planarbeidet for ny Glommakryssing intensiveres,
slik at prosjektet kan startes opp i henhold til Nasjo-
nal transportplan 2014–2023. 

Korridor 2 Oslo–Ørje/Magnor/Riksåsen

K o m i t e e n  viser til at korridor 2 er en viktig
transportkorridor, med stor betydning for godstrans-
porten øst-vest mellom Norge og Sverige. Korrido-
ren omfatter også deler av E18 og E16.

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom for-
slag til Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en
ramme på 425 mill. kroner for 2016 til tiltak på E18
Riksgrensen/Ørje–Oslo. I tillegg er det forutsatt 490
mill. kroner i forskudd og bompenger. 

K o m i t e e n  registrerer at det gjennom forslag til
Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
387,2 mill. kroner for 2016 til tiltak på E16 Riksgren-
sen/Riksåsen–Hønefoss og rv. 35 Hønefoss–Hokk-
sund med tilknytninger.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at etter
at ny veg på E16 sto ferdig mellom Slomarka og
Kongsvinger, gjenstår nå strekningen Nybakk–
Slomarka før det er sammenhengende veg med
motorvegstandard på E16 mellom Kløfta og Kongs-
vinger. Etter d i s s e  m e d l e m m e r s  oppfatning er
det nå viktig å komme videre med utbyggingen gjen-
nom Nes og Sør-Odal, slik at E16 kan få motor-
vegstandard hele strekningen Kløfta–Kongsvinger,
noe det har vært bred politisk tilslutning til. D i s s e
m e d l e m m e r  har registrert at forslag til regule-
ringsplan for E16 gjennom Nes er forsinket og at be-
grunnelsen er kvikkleire i området. D i s s e  m e d -
l e m m e r  ber om at regjeringen bidrar til at Statens
vegvesen får fortgang i planarbeidet slik at trasé for
ny veg gjennom Nes, og senere Sør-Odal, kan fast-
settes. 
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Korridor 3 Oslo–Grenland–Kristiansand–Stavanger

K o m i t e e n  viser til at korridor 3 dekker en be-
folkningstett region fra Oslo til Stavanger, og at E18
og E39 har en høy andel tungtrafikk og er sterkt tra-
fikk- og ulykkesbelastet. Korridoren omfatter også
rv. 41, rv. 42, rv. 23, rv. 509 og rv. 510. 

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom for-
slag til Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en
ramme på 2 067,1 mill. kroner for 2016 til tiltak på
E18 Oslo–Kristiansand og E39 Kristiansand med til-
knytninger. I tillegg er det forutsatt 1 870 mill. kroner
i forskudd og bompenger. K o m i t e e n  viser videre
til at det over post 35 i forslag til Prop. 1 S (2015–
2016) foreslås en statlig ramme på 25,7 mill. kroner
til Vegutbygging i Bjørvika.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til strek-
ningen E18 Rugtvedt–Dørdal, og er bekymret for
forsinkelsen av oppstarten med prosjektet. D i s s e
m e d l e m m e r  ber regjeringen legge frem en stor-
tingsproposisjon om utbygging og finansiering av
strekningen for Stortinget, senest innen vårsesjonen
2016, slik at E18 Rugtvedt–Dørdal kan startes opp
som planlagt i 2016. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre til streknin-
gen E18 Tvedestrand–Arendal, og ber regjeringen
vurdere hvorvidt prosjektet skal forlenges med ca.
1,5 km fra Harebakk til Stoa. D i s s e  m e d l e m m e r
har merket seg at uenighet om trasévalg rundt
Kristiansand, mot vest, har ført til at saken nå skal av-
gjøres i departementet. D i s s e  m e d l e m m e r  for-
venter en rask avklaring, slik at veiutbyggingen ikke
forsinkes. 

Korridor 4 Stavanger–Bergen–Ålesund–Trondheim

K o m i t e e n  viser til at korridor 4 er den sentrale
ferdselsåren langs kysten, og at den omfatter de tre
største byområdene utenfor Oslo; Bergen, Trond-
heim og Stavanger. 

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom for-
slag til Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en
ramme på 1 278,2 mill. kroner for 2016 til tiltak på
E39 Stavanger–Bergen–Ålesund med tilknytninger. I
tillegg er det forutsatt 1 052 mill. kroner i bompenger
og tilskudd. K o m i t e e n  merker seg videre at det
over post 31 i forslag til Prop. 1 S (2015–2016) fore-
slås en statlig ramme på 20 mill. kroner til restfinan-
siering av skredsikringen av E39 i Romarheims-
dalen.

K o m i t e e n  registrerer at det gjennom forslag til
Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
296,7 mill. kroner for 2016 til tiltak på E39 Ålesund–
Trondheim med tilknytninger. K o m i t e e n  registre-
rer at det innenfor denne rammen hovedsakelig fore-

slås midler til strekningen E39 Harangen–Høgkjø-
len.

K o m i t e e n  har videre merket seg at det gjen-
nom forslag til Prop. 1 S (2015–2016) post 30 fore-
slås en ramme på 150 mill. kroner til tiltak på rv. 9
Kristiansand–Haukeligrend og rv. 13/rv. 55 Jøsen-
dal–Voss–Hella–Sogndal. 

K o m i t e e n  har merket seg behovet for ut-
bedring av strekningen Sandane–Byrkjelo på E39.
K o m i t e e n  ber regjeringen arbeide for at planarbei-
det ferdigstilles slik at utbedringen av flaskehalser
kan igangsettes. K o m i t e e n  ber regjeringen vurde-
re å prioritere midler til planlegging av prosjektet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til strekningen rv. 9 Setesdal, og
vil understreke viktigheten av å sikre rasjonell fram-
drift av prosjektet. For å opprette plan om sammen-
hengende utbygging av rv. 9 ber d i s s e  m e d l e m -
m e r  regjeringen sørge for oppstart av Skomedal i
2016. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E39
Skei–Bjørset, og vil påpeke viktigheten av å se på
muligheten for at delstrekningen E39 Byrkjelo–San-
dane blir opprustet før strekningen endrer status.
D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen vurdere be-
vilgning til planlegging av utbedring av flaskehalsen
på Sandane–Fløtre. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E39
Betna–Stormyra, og vil understreke viktigheten av å
komme i gang med forberedende arbeider på strek-
ningen i 2016. I 2016 legges det opp til blant annet
prosjektering og grunnerverv på Klettelva–Stormyra
og reguleringsplan på Betna–Klettelva. Det legges
opp til anleggsstart på prosjektet i 2017. D i s s e
m e d l e m m e r  ber regjeringen bevilge midler til
prosjektet i samsvar med handlingsprogrammet for
riksveger 2014–2017. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
er svært opptatt av å få i gang opprustning av E39
gjennom Gloppen kommune (Sandane–Byrkjelo).
D e t t e  m e d l e m  viser til at Senterpartiet i sitt alter-
native budsjett for 2016 har satt av 120 mill. kroner i
økte bevilgninger til riksveiinvesteringer blant annet
med tanke på planlegging/oppstart, hvor Sandane–
Byrkjelo er én av fire strekninger som er eksplisitt til-
godesett. D e t t e  m e d l e m  minner om at behovet
for å ruste opp strekningen er stort, siden Sandane–
Byrkjelo har mye trafikk, og mye tungtrafikk. Det er
særlig grunn til å legge vekt på at det er flere såkalte
«flaskehalser» på strekningen. D e t t e  m e d l e m  ser
seg nødt til å påpeke at budsjettforhandlingene
mellom samarbeidspartiene har vært resultatløse når
det gjelder denne strekningen, og finner grunn til å
minne om at de fire partiene Høyre, Fremskritts-
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partiet, Venstre og Kristelig Folkeparti i fellesskap
må bære ansvar for dette. 

D e t t e  m e d l e m  viser også til at det er et stort
behov for utbedringer på E39 på strekningen Betna–
Stormyra i Møre og Romsdal. D e t t e  m e d l e m  me-
ner det kunne vært klokt å sette av midler til grunner-
verv og prosjektering på strekningen Klettelva–Stor-
myra og reguleringsplan på strekninga Betna–Klet-
telva i 2016 med tanke på å få til en oppstartsbevilg-
ning i 2017. D e t t e  m e d l e m  viser til at Senterpar-
tiet i sitt alternative budsjett for 2016 har satt av 120
mill. kroner i økte bevilgninger til riksveiinvesterin-
ger blant annet med tanke på planlegging/oppstart,
hvor Betna–Stormyra er én av fire strekninger som er
eksplisitt tilgodesett.

Endelig vil d e t t e  m e d l e m  minne om at det er
klart behov for rasjonell framdrift på arbeidene på rv.
9 gjennom Setesdal i Aust-Agder.  

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  er opp-
tatt av å sikre et høyt tempo i opprustningen av kyst-
stamveien E39 gjennom Sogn og Fjordane. D e t t e
m e d l e m  vil fremskynde byggestart for strekningen
E39 Sandane–Byrkjelo. D e t t e  m e d l e m  vil på
denne bakgrunn vise til Venstres alternative budsjett
som foreslår 5 mill. kroner til planleggingsmidler til
dette prosjektet. 

Korridor 5 Oslo–Bergen/Haugesund med arm via 
Sogn til Florø

K o m i t e e n  viser til at korridor 5 med E134,
E16, rv. 7, rv. 52, rv. 36 og rv. 41 knytter Vestlandet,
Sørlandet og Østlandet sammen. 

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom Prop.
1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 756,1
mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen E134
Drammen–Haugesund med tilknytninger. I tillegg er
det forutsatt 2 189 mill. kroner i bompenger. 

K o m i t e e n  viser videre til at det gjennom Prop.
1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 261,7
mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen rv. 7
Hønefoss–Bu og rv. 52 Gol–Borlaug. 

K o m i t e e n  registrerer også at det gjennom
Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
837,5 mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen
E16 Sandvika–Bergen med tilknytninger. I tillegg er
det forutsatt 523 mill. kroner i bompenger. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  registrerer at det
1 1/2 år etter fremleggelse av KVU for fellesprosjek-
tet E16/Vossebanen på strekningen Arna–Voss enda
ikke fra regjeringens side er konkludert med valg av
konsept. D i s s e  m e d l e m m e r  er bekymret for
fremdriften for dette viktige fellesprosjektet, og for-
venter at regjeringen snarlig legger fram sin konklu-

sjon. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at lokale og
regionale instanser har pekt på en løsning med paral-
lell utbygging av veg og bane, og etappevis utbyg-
ging innenfor K5-alternativet.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E16
Bjørum–Skaret. Alle lokale og regionale vedtak er
fattet for å klargjøre prosjektet. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener det er viktig at regjeringen igangsetter
arbeidet med denne strekningen for at prosjektet skal
kunne påbegynnes i 2016.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  finner det oppsiktsvekken-
de at Arbeiderpartiet, som aldri fikk fastlagt noen ut-
byggingsplan for E16 og Vossabanen i løpet av åtte
år i regjering, plutselig har blitt bekymret for denne
strekningen. Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstre-
parti og Senterpartiet signaliserte heller ikke vilje til
å foreta utbygging av denne strekningen i NTP for
perioden 2014–2023. Den rød-grønne regjeringen bi-
dro i beskjeden grad med rassikringsmidler til strek-
ningen. D i s s e  m e d l e m m e r  finner det helt natur-
lig at regjeringen bruker noe tid på å komme frem til
rett utbyggingsstrategi for strekningen Arna-Voss.
D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg for øvrig at Ar-
beiderpartiet, i all sin utålmodighet, fremdeles ikke
vil signalisere hvilket omfang av utvikling partiet ser
for seg på strekningen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til strek-
ningen rv. 36 Skyggestein–Skjelbredstrand, og vil
understreke viktigheten av at regjeringen kommer i
gang med arbeidet med en revisjon av KVU Gren-
land i 2016. Dette for å sikre at arbeidet med bypakke
Grenland fase 2 ikke blir forsinket. D i s s e  m e d -
l e m m e r  forutsetter derfor at Revisjon av KVU
Grenland startes opp i 2016. D i s s e  m e d l e m m e r
legger videre til grunn at det innenfor forslag i Prop.
1 S (2015–2016) er avsatt midler slik at viktige,
mindre tiltak på rv. 36 i Grenland kan gjennomføres
for å lette framkommelighet for næringstrafikk og
nytten av andre statlige investeringer.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen
E134 Saggrenda–Gvammen, og vil understreke vik-
tigheten av at arbeidet med oppstart av kommunedel-
plan for Saggrenda–Gvammen kommer i gang i 2016
for å sikre god framdrift i prosjektet. D i s s e  m e d -
l e m m e r  har videre merket seg at det er avsatt
25 mill. kroner til videre planlegging av Haukeli-
tunnelene på E134. D i s s e  m e d l e m m e r  legger til
grunn at E134 blir prioritert som en svært viktig Øst-
Vest forbindelse. D i s s e  m e d l e m m e r  forutsetter
at den videre planleggingen gjennomføres med høy
prioritet blant annet med å igangsette planlegging av
strekningen Saggrenda–Gvammen på E134 i 2016.
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D i s s e  m e d l e m m e r  har merket seg at regje-
ringen har sagt at det skal gjennomføres en revisjon
av KVU for Grenland før arbeidet med Bypakke
Grenland fase 2 igangsettes. 

Korridor 6 Oslo–Trondheim med armer til Måløy, 
Ålesund og Kristiansund

K o m i t e e n  viser til at korridor 6 har stor betyd-
ning, da den knytter den nordlige og sørlige delen av
landet vårt sammen. Korridoren er videre en viktig
forbindelse mellom Nord-Vestlandet og Sørøst Nor-
ge. 

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom Prop.
1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
4 179,2 mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen
E6 Oslo–Trondheim med tilknytninger. I tillegg er
det forutsatt 1 544 mill. kroner i bompenger.

K o m i t e e n  viser videre til at det gjennom Prop.
1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 132,3
mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen rv. 15
Otta–Måløy.

K o m i t e e n  registrerer også at det gjennom
Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
307,5 mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen
E136 Dombås–Ålesund med tilknytninger. I tillegg
er det forutsatt 27 mill. kroner i bompenger. 

Videre vil k o m i t e e n  bemerke at det gjennom
Prop. 1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
69,9 mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen
rv. 70 Oppdal–Kristiansund med tilknytninger. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til strek-
ningen E6 Kolomoen–Lillehammer, og vil under-
streke viktigheten av at utbyggingen av strekningen
starter opp i 2016 og ferdigstilles, inkludert ny Mjøs-
bru, senest i 2023. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen rv.
3/25 Hamar–Elverum, og vil understreke viktigheten
av å avsette midler til forberedende arbeider for gjen-
nomføring av prosjektet på strekningen Løten–Elve-
rum. Dette må påbegynnes i 2016 og sluttføres i
2018. Det er videre viktig at det igangsettes planar-
beid for strekningen Løten–Hamar, slik at denne
bygges ut i perioden 2018–2021. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
Melhus–Ulsberg, og vil understreke viktigheten av å
komme i gang med arbeidene for å sikre helhetlig og
rasjonell framgang som planlagt. D i s s e  m e d -
l e m m e r  registrerer at strekningen E6 Vindåsliene–
Korporals bru er tatt ut av porteføljen til utbyggings-
selskapet for veg og overført tilbake til Statens veg-
vesen. D i s s e  m e d l e m m e r  er bekymret for for-
sinkelser for resten av strekningen E6 Melhus–Uls-
berg da denne strekningen ikke er pekt på som et av

oppstartsprosjektene for «Nye Veier AS», utbyg-
gingsselskapet for vei, i 2016. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
Sentervegen–Jaktøya, og vil påpeke at strekningen i
vedtak i Prop. 1 S (2014–2015) fikk en underbevilg-
ning på 50 mill. kroner sammenlignet med hand-
lingsplanen til Statens vegvesen. D i s s e  m e d l e m -
m e r  kan ikke se at denne bevilgningen er med i re-
gjeringens forslag til Prop. 1 S (2015–2016) og ber
regjeringen bevilge midler til prosjektet i samsvar
med handlingsprogrammet for riksveger 2014–2017. 

Korridor 7 Trondheim–Bodø med armer mot Sverige

K o m i t e e n  vil påpeke at korridor 7 er en trans-
portkorridor mellom Nord-Norge og Sør-Norge med
flere utenlandsforbindelser mot Sverige (E14 og
E12). 

K o m i t e e n  viser til at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 719,1
mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen E6
Trondheim–Fauske med tilknytninger. I tillegg er det
forutsatt 755 mill. kroner i bompenger og tilskudd. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til strek-
ningen E6 Ranheim–Værnes for firefelts motorvei
og doble tunnelløp. D i s s e  m e d l e m m e r  er kjent
med at igangsatt planlegging tar sikte på anleggsstart
tidligst i 2018 og vil presisere behovet for at dette føl-
ges opp i kommende budsjetter. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningene E6
Kvithammar–Åsen og E6 Åsen–Steinkjer. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til den felles KVU-en for veg
og bane som er gjennomført for strekningen. Det er
foretatt konseptvalg for strekningen som krever fel-
les planlegging mellom de to etatene JBV og SVV,
og d i s s e  m e d l e m m e r  understreker viktigheten
av samtidig planlegging selv om investeringene ikke
er planlagt realisert samtidig. D i s s e  m e d l e m -
m e r  er bekymret for forsinkelser for begge disse
strekningene sett i lys av prioriteringene gjort i Na-
sjonal transportplan 2014–2023. 

D i s s e  m e d l e m m e r  mener også det er uhen-
siktsmessig å stykke opp strekning E6 Trondheim–
Steinkjer som har vært helhetlig planlagt med felles
KVU, og gi oppdraget til to ulike byggherrer, Statens
vegvesen og selskapet Nye Veier AS. D i s s e  m e d -
l e m m e r  vil påpeke at disse prosjektene ikke er pekt
på som oppstartsprosjekter for Nye Veier AS, utbyg-
gingsselskapet for vei, i 2016.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser også til at det er satt
av midler til planlegging av E6 Grong–Nordland
grense i budsjettet og at det i siste periode av Nasjo-
nal transportplan er satt av 300 mill. kroner til strek-
ningen. D i s s e  m e d l e m m e r  vil vise til at Nam-
dalen region i Nord-Trøndelag led samme skjebne



Innst. 13 S – 2015–2016 45

som Nord-Norge ved regelendringen for differensiert
arbeidsgiveravgift, uten at dette er kompensert.
D i s s e  m e d l e m m e r  legger til grunn at regjerin-
gen i oppfølgingen av Nasjonal transportplan legger
opp til økte bevilgninger for utbedring av dette om-
rådet som kompensasjon for næringslivets økte kost-
nader slik det er gjort for resten av området som fikk
negative konsekvenser av endringene i bestemmelser
om regional arbeidsgiveravgift.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
Helgeland Nord (Hemnes–Saltfjellet). Her er arbeid
igangsatt. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at det i
forbindelse med anbudsåpningen nå ligger an til en
kostnadsøkning på om lag 450 mill. kroner i forhold
til fastsatt kostnadsramme, gitt at prosjektet skal
gjennomføres i uendret omfang. D i s s e  m e d l e m -
m e r  merker seg at departementet vil komme tilbake
til Stortinget om dette. D i s s e  m e d l e m m e r  me-
ner det er viktig at opprinnelig omfang og fremdrift
på utbyggingen opprettholdes.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til vedtak om strek-
ningen E6 Helgeland Sør med oppstart av veg-
utviklingskontrakt høsten 2016. D i s s e  m e d l e m -
m e r  vil påpeke viktigheten av at man snarest kom-
mer i gang med strekningen Kapskarmo–Brattåsen–
Lien for å kunne holde framdriften med ferdigstillel-
se i 2020.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til vedtak ang. By-
pakke Bodø i Prop. 131 S (2013–2014) hvor Stortin-
get ber regjeringen ta initiativ til at det åpnes for lo-
kale forhandlinger med Bodø kommune om hvordan
deler av det økte økonomiske handlingsrom for
Bodøpakken skal benyttes, herunder utbygging av ny
adkomst til Bodø havn. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
er svært opptatt av å få i gang opprusting av E6 fra
Grong til Nordland grense. D e t t e  m e d l e m  viser
til at Senterpartiet i sitt alternative budsjett for 2016
har satt av 120 mill. kroner i økte bevilgninger til
riksveiinvesteringer blant annet med tanke på plan-
legging/oppstart, hvor denne strekningen er én av
fire som er eksplisitt tilgodesett. D e t t e  m e d l e m
minner videre om at Senterpartiet også har foreslått å
sette av 390 mill. kroner til utbedringer av flaskehal-
ser på vegnettet. D e t t e  m e d l e m  vil minne om at
utbyggingen av E6 på Helgeland fører med seg at det
er et stort apparat tilgjengelig i området nord for fyl-
kesgrensen, og mener derfor at det burde vært mulig
å kunne forsere arbeidet med utbedringer, og særlig
da flaskehalser, på strekningen Grong–Nordland
grense i 2016. 

Korridor 8 Bodø–Narvik–Tromsø–Kirkenes med 
armer til Lofoten og mot Sverige, Finland og Russ-
land

K o m i t e e n  viser til at korridor 8 er i et område
hvor det er store transportavstander, og at korridoren
har stor betydning for næringslivet i Nord-Norge
med tilknytning til det svenske, finske og russiske
vegnettet. 

K o m i t e e n  har merket seg at det gjennom Prop.
1 S (2015–2016) post 30 foreslås en ramme på
1 053,1 mill. kroner for 2016 til tiltak på strekningen
E6 Fauske–Nordkjosbotn med tilknytninger. I tillegg
er det forutsatt 256 mill. kroner i bompenger og til-
skudd. K o m i t e e n  registrerer videre at det også
gjennom Prop. 1 S (2015–2016) foreslås en ramme
på 77 mill. kroner over post 31 for 2016 til prosjektet
E10 Trældal–Leirvik. 

K o m i t e e n  viser til at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) post 30 foreslås en ramme på 411 mill.
kroner for 2016 til tiltak på strekningen E6 Nordkjos-
botn–Kirkenes med tilknytninger. Videre registrerer
k o m i t e e n  at det i tillegg gjennom Prop. 1 S (2015–
2016) foreslås 328 mill. kroner over post 31 i 2016 til
strekningen E6 Indre Nordnes–Skardalen. K o m i -
t e e n  har også merket seg at det gjennom Prop. 1 S
(2015–2016) foreslås en ramme på 357,6 mill. kroner
i 2016 over post 37 til strekningen E6 vest for Alta. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til strek-
ningen E8 Breivika og adkomst til stamnetthavna.
D i s s e  m e d l e m m e r  vil påpeke at dette prosjektet
allerede skulle vært igangsatt, og ber regjeringen be-
vilge midler til prosjektet i samsvar med handlings-
programmet for riksveger 2014–2017. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E8
Halsebakken–Skibotn, og vil understreke viktigheten
av at del 2 av tiltakene i Skibotn får oppstartsmidler
slik at det blir samtidighet i utbyggingen på en av de
viktigste vegkorridorene i nord. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
Brannvoll–Heia, og registrerer at planleggingsmidler
for strekningen ikke er inne i forslag til Prop. 1 S
(2015–2016). D i s s e  m e d l e m m e r  ber regje-
ringen bevilge midler til prosjektet i samsvar med
handlingsprogrammet for riksveger 2014–2017.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6/
E8 Nordkjosbotn–Hatteng, og vil understreke viktig-
heten av at planleggingsmidler for strekningen bevil-
ges i 2016. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
rundkjøring Nordkjosbotn, og registrerer at det
mangler finansiering på 30 mill. kroner til oppstart i
2016. D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen be-
vilge midler til prosjektet i samsvar med handlings-
programmet for riksveger 2014–2017.
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D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen
Tana bru og vil understreke viktigheten av en opp-
startsbevilgning til prosjektet for å sikre framdrift i
henhold til vedtakene i Nasjonal transportplan 2014–
2015. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til strekningen E6
Alta vest og E105 Hesseng–Elvenes bru. D i s s e
m e d l e m m e r  ber regjeringen bevilge midler til
prosjektene i samsvar med handlingsprogrammet for
riksveger 2014–2017. 

POST 31 SKREDSIKRING RIKSVEGER

K o m i t e e n  viser til at det foreslås bevilget
662,7 mill. kroner til skredsikringstiltak på riksveg-
nettet i 2016. Dette gir en oppfølging på 73,1 pst. av
rammen for første fireårsperiode i Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 etter tre år. I tillegg er det lagt til
grunn om lag 50 mill. kroner i ekstern finansiering. 

K o m i t e e n  viser videre til at aktivitetsnivået
ved inngangen av 2016 er høyt. Med foreslått bevilg-
ning vil allerede vedtatte prosjekter kunne drives ra-
sjonelt. I tillegg legges det opp til anleggsstart for
prosjektet E136 Dølsteinfonna og Fantebrauta i
Rauma kommune i Møre og Romsdal. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  vil peke på at
det må være en målsetting at alle offentlige veger i
Norge må være sikret mot skred. Klimaendringene
tyder på at vi vil få et større sikringsbehov for skred
i fremtida. D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor under-
streke nødvendigheten av at det satses på nødvendig
skredsikring på riksveger i årene som kommer.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at i regjeringens
forslag til statsbudsjett for 2016 blir midlene til
skredsikring av riksveg redusert med 262 mill. kro-
ner sammenlignet med saldert budsjett for 2015.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener dette er en stor re-
duksjon når man samtidig ser de store sikringsbeho-
vene som finnes på vegnettet pr. i dag og de ekstra ut-
fordringene som forventes som følge av klima-
endringer. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer at re-
gjeringen dermed ligger under den gjennomsnittlige
rammen pr. år for oppfyllelse av NTP i perioden
2014–2017.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Arbeiderpartiets
alternative budsjett, og foreslår en økning på 163,5
mill. kroner til skredsikring på riksveg. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til Senterpartiets alternative statsbudsjett for
2016, hvor det foreslås å øke bevilgningene til skred-
sikring på riksveger med 200 mill. kroner. Totalt
foreslår Senterpartiet å styrke sikringen mot skred
langs veiene med 400 mill. kroner. 

POST 34 KOMPENSASJON FOR ØKT 
ARBEIDSGIVERAVGIFT

K o m i t e e n  viser til at det er foreslått bevilget
339,9 mill. kroner som kompensasjon for økt ar-
beidsgiveravgift som ble innført 1. juli 2014. Tiltake-
ne vil bidra til å redusere transportkostnadene for næ-
ringslivet som bruker vegen. K o m i t e e n  har mer-
ket seg at tiltakene kommer i tillegg til Nasjonal
transportplan 2014–2023.

K o m i t e e n  slutter seg til de prioriteringene re-
gjeringen har gjort og er fornøyd med at midlene blir
benyttet til viktige utbedringer av vegnettet i Nord-
land, Troms og Finnmark. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener en gene-
rell påplussing til vegformål i nord er bra, men vil på-
peke at dette tiltaket ikke er treffsikkert nok for de
bedriftene som har fått en kraftig avgiftsøkning i ar-
beidsgiveravgiften. For sjøtransporten, som har flere
aktører lokalisert med hovedkontorfunksjoner i
landsdelen, vil ikke mange av de foreslåtte tiltak reg-
nes som avbøtende tiltak. D i s s e  m e d l e m m e r  vil
også påpeke at Namdalen region i Nord-Trøndelag
led akkurat samme skjebne som Nord-Norge ved re-
gelendringen for differensiert arbeidsgiveravgift,
uten at denne regionen er kompensert. 

POST 35 VEGBYGGING I BJØRVIKA

K o m i t e e n  støtter regjeringens forslag. 

POST 36 E16 OVER FILEFJELL

K o m i t e e n  ser at det foreslås bevilget 540 mill.
kroner til prosjektet i 2016. K o m i t e e n  er opptatt av
at finansieringen legger til rette for raskest mulig pro-
sjektering, planlegging og gjennomføring, noe som vil
redusere kostnadene på lang sikt. K o m i t e e n
merker seg at strekningen Øye–Eidsbru er foreslått
startet opp og planlagt åpnet for trafikk i 2018, mens
strekningen Varpe bru–Otrøosen–Smedalsosen er
planlagt åpnet for trafikk i 2017, i tillegg til at det er
satt av midler til restfinansiering til prosjektet
Smedalsosen–Maristova–Borlaug. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er svært tilfreds
med at det er planlagt anleggsstart på E16 Øye–Eids-
bru i 2016. D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre til at
forslag til reguleringsplan for E16 Turtnes–Øye ble
lagt fram i november 2015, og at det forventes god-
kjenning av denne våren 2016. D i s s e  m e d l e m -
m e r  er gjort kjent med at Statens vegvesen har be-
regnet at det vil gi en stor besparelse å bygge disse
strekningene samtidig (Øye–Eidsbru og Turtnes–
Øye). Videre har d i s s e  m e d l e m m e r  merket seg
at det ifølge budsjettproposisjonen for 2016 vil bli en
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betydelig besparelse på E16 Filefjellprosjektet.
D i s s e  m e d l e m m e r  ber departementet vurdere å
bruke besparelsen på Filefjellprosjektet (Øye–Bor-
laug) til strekningen Turtnes–Øye, slik at strekninge-
ne Øye–Eidsbru og Turtnes–Øye kan bygges samti-
dig for dermed å spare betydelige midler. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Senterpartiet i sitt alternative budsjett for
2016 har satt av 120 mill. kroner i økte bevilgninger
til riksveiinvesteringer blant annet med tanke på
planlegging/oppstart, hvor E16 Turtnes–Øye er én av
fire strekninger som er eksplisitt tilgodesett. 

POST 61 RENTEKOMPENSASJON FOR 
TRANSPORTTILTAK I FYLKENE

Det foreslås bevilget 192,5 mill. kroner på post
61.  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , vi-
ser til at rentekompensasjonsordningen for transport-
tiltak i fylkene har som formål å styrke fylkeskom-
munenes handlingsrom for å investere i infrastruktur.
F l e r t a l l e t  viser til at ordningen ble innført fra
2010 med en årlig låneramme på 2 mrd. kroner. For
2015 er lånerammen utvidet til 3 mrd. kroner og
f l e r t a l l e t  støtter at dette nivået videreføres for
2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  har merket seg
at regjeringen viderefører rentekompensasjonsord-
ningen for transporttiltak i fylkene, og i tillegg har
økt de statlige tilskuddene til vei- og tunnelvedlike-
hold til fylkeskommunene i tråd med forslagene til
den rød-grønne regjeringen vedtatt i Nasjonal trans-
portplan 2014–2023. 

D i s s e  m e d l e m m e r  er skeptisk når det gjel-
der regjeringens beskrivelse av rentekompensasjons-
ordningen, da den ser ut til å være en annen og mer
byråkratisk metode for å tilføre mer statlig kapital til
fylkesveiprosjektene. D i s s e  m e d l e m m e r  mener
den foreslåtte rentekompensasjonsordningen virker
kompliserende og at den vil føre til mer byråkrati og
høyere gjeldsbyrde for fylkeskommunene. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at fylkes-
veiene bygges, eies og driftes av fylkeskommunene,
og at det aller meste av statlig finansiering er indirek-
te, gjennom overføringene i inntektssystemet. Over-
føringene i inntektssystemet er etter disse medlem-
mers syn minst like viktig for å sikre satsing på inves-
teringer, drift og vedlikehold av fylkesveier. D i s s e
m e d l e m m e r  vil vise til at det er bred faglig og po-
litisk enighet om at det er mer effektivt og formål-

stjenlig å overføre penger til fylkeskommunene som
rammetilskudd. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil videre påpeke at et
stort flertall av fylkeskommunene taper inntekter et-
ter at regjeringens nye inntektssystem for fylkeskom-
munene omfordeler fylkeskommunens økonomiske
ramme. D i s s e  m e d l e m m e r  mener fylkeskom-
munenes økonomi er avgjørende for å ruste opp det
offentlige veinettet hvor fylkesveiene utgjør største-
parten og for å følge opp Nasjonal transportplan. 

D i s s e  m e d l e m m e r  kan ikke se at regjerin-
gen sørger for gode nok økonomiske rammebe-
tingelser gjennom overføringene i inntektssystemet
til fylkeskommunene, slik at de vil være i stand til å
ta igjen vedlikeholdsetterslepet på fylkesveier innen
rimelig tid. D i s s e  m e d l e m m e r  er bekymret for
virkningene det vil gi på fylkesvegstandarden over
hele landet, og etter hvert den økende standardfor-
skjellen mellom riksvegnettet og fylkesvegnettet.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener regjeringen bidrar til
å øke denne forskjellen. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til opplysninger fra
Norsk Skogeierforbund om at kun 25 pst. av fylkes-
vegnettet pr. 1. oktober 2015 er åpen for 60 tonn.
D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag: 

«Stortinget ber regjeringen innføre et eget pro-
gram for å oppgradere bruer til en kapasitet på 60
tonn i forbindelse med forslaget til ny Nasjonal trans-
portplan.» 

K o m i t e e n  har merket seg at det systematiske
arbeidet som er gjennomført de siste årene har bidratt
til at 88 pst. av riksvegnettet fra 1. oktober 2015 er
åpnet for transporter på inntil 60 tonn. K o m i t e e n
noterer seg med glede at store besparelser er oppnådd
for næringslivet med relativt beskjedne investeringer
og en målrettet innsats. K o m i t e e n  vil understreke
viktigheten av et systematisk arbeid for å fjerne de
viktigste flaskehalsene for effektive næringstrans-
porter også i fylkesvegnettet, og imøteser regjerin-
gens vurdering av dette når kartleggingsarbeidet er
gjennomført. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , er svært fornøyd med
at regjeringen viderefører rentekompensasjonsord-
ningen for transporttiltak i fylkene på samme nivå i
2016 som i 2015 med en ramme på 3 mrd. kroner.
F l e r t a l l e t  vil påpeke at det er vanlig at fylkes-
kommunene finansierer deler av samferdselssatsin-
gen med lånte midler, og at en rentekompensasjons-
ordning vil bidra til at flere prosjekter blir realisert.
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F l e r t a l l e t  er forundret over Arbeiderpartiets
vinglete politikk på dette området. Fra å etablere ord-
ningen som et viktig virkemiddel for fylkeskommu-
nene når de fikk overført store deler av veinettet
gjennom forvaltningsreformen i 2010, ble ordningen
foreslått avviklet i Meld. St. 26 (2012–2013) Nasjo-
nal transportplan 2014–2023, og i Prop. 1 S (2013–
2014), fremmet av den rød-grønne regjeringen. 

F l e r t a l l e t  registrerer at det var regjeringen
Solberg og samarbeidspartiene som sørget for å gjen-
innføre rentekompensasjonsordningen i statsbudsjet-
tet for 2014 og har styrket ordningen i budsjettene for
2015 og 2016. Dette gir forutsigbarhet for fylkes-
kommunene. F l e r t a l l e t  er kritisk til Arbeiderpar-
tiets budsjettforslag for 2016, der de foreslår å fjerne
hele bevilgningen til ordningen. Hadde det blitt gjen-
nomført, ville det hatt negativ betydning ikke bare
for nye fylkeskommunale prosjekter, men det ville
også ha tilbakevirkende kraft på allerede gjennom-
førte prosjekter. F l e r t a l l e t  er glad for at det er
annet flertall i Stortinget og at fylkeskommunene kan
ha den nødvendige forutsigbarhet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor en foreslår å stryke bevilgningen på
kap. 1320 post 61. Videre viser d i s s e  m e d l e m -
m e r  til Arbeiderpartiets alternative budsjett hvor en
foreslår 600 mill. kroner i styrking til fylkeskommu-
nene og en forsterket tapskompensasjon for fylkes-
kommuner som taper stort på regjeringens omleg-
ging av inntektssystemet.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Arbeiderpartiets
alternative statsbudsjett der de frie inntektene til fyl-
keskommunene øker med 600 mill. kroner utover re-
gjeringens forslag i Prop. 1 S med Tillegg 1–2
(2015–2016). D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det-
te vil gi en bedre økonomisk situasjon for alle fylkes-
kommuner og gi rom for blant annet styrking av vi-
deregående opplæring og utbedring av fylkesvei-
nettet.

D i s s e  m e d l e m m e r  ønsker en tapskompen-
sasjonsordning utover regjeringens opplegg og av-
setter 70 mill. kroner av veksten i de frie inntektene i
tapskompensasjon. D i s s e  m e d l e m m e r  viser for
øvrig til Innst. 16 S (2014–2015) for ytterligere om-
tale av innretning på kompensasjonsordningen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
minner om at omleggingen av inntektssystemet for
fylkeskommunene, de såkalte fylkesnøklene, var ett
av de store spørsmål i debatten om statsbudsjett høs-
ten 2014. D e t t e  m e d l e m  understreker at Senter-
partiet ikke støttet regjeringens forslag til ny inn-
tektsmodell fordi kriteriene var dårlig utredet og ga
store utslag. Noen fylker kom særlig dårlig ut, først

og fremst de som hadde en stor andel båt- og fer-
jedrift og lavere folketall, store utfordringer med
geografi/topografi og spredt bosetting: Nordland,
Troms, Finnmark og Sogn og Fjordane. D e t t e
m e d l e m  viser videre til at et samlet storting har er-
kjent disse problemene og har innført en tapskom-
pensasjonsordning for fylkene som kommer dårligst
ut. Denne gir imidlertid ikke tilstrekkelig kompensa-
sjon, og Senterpartiet har i sitt alternative budsjett
styrket fylkeskommunenes rammer med 1,1 mrd.
kroner, blant annet for å øke bevilgningene til båt- og
ferjedrift og å gi en bedre tapskompensasjonsord-
ning. 

POST 62 SKREDSIKRING FYLKESVEGER

K o m i t e e n  viser til at det foreslås bevilget
596,0 mill. kroner i 2016 på post 62 Skredsikring fyl-
kesveger. Dette gir en oppfølging på 64,4 pst. av
rammen for første fireårsperiode av Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 etter tre år. Statlige midler til
skredsikringstiltak på fylkesvegnettet tildeles som
tilskudd til fylkeskommunene. Dette innebærer at
fylkeskommunene vil være ansvarlig for finansierin-
gen av de prosjektene som tilskuddet bidrar til, inklu-
dert kostnadsøkninger. K o m i t e e n  viser videre til
at Samferdselsdepartementet har fastsatt nytt til-
skuddsprogram for 2014–2017, der fylkesfordelin-
gen er fastsatt. K o m i t e e n  viser videre til at midle-
ne kan omdisponeres mellom prosjekter i et fylke og
midlertidig mellom fylker. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , er bekymret for at
mange bilister i dag må leve med svært skredutsatte
veier. Det er en belasting for den enkelte og fører til
mye utrygghet i hverdagen. F l e r t a l l e t  vil styrke
satsingen på skredsikring ytterligere og viser til bud-
sjettforliket hvor bevilgingen til skredsikring av fyl-
kesveier økes med 75 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  vil peke på at
det må være en målsetting at alle offentlige veger i
Norge må være sikret mot skred. Klimaendringene
tyder på at vi vil få et større sikringsbehov for skred
i fremtida. D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor under-
streke nødvendigheten av at det satses på nødvendig
skredsikring i årene som kommer.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at i regjeringens
forslag til statsbudsjett for 2016 blir midlene til
skredsikring av riksveg og fylkesveg samlet sett re-
dusert med 262 mill. kroner sammenlignet med sal-
dert budsjett for 2015. D i s s e  m e d l e m m e r  regis-
trerer at foreslått bevilgning for 2016 til skredsikring
av fylkesveger er lik bevilgningen gitt for 2015, noe
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d i s s e  m e d l e m m e r  vil påpeke betyr en realned-
gang. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer videre at re-
gjeringen dermed ligger langt under den prosentmes-
sige oppfølgingsgraden av Nasjonal transportplan for
perioden 2014–2017 med en oppfølging av NTP på
64,4 pst. etter tre år. D i s s e  m e d l e m m e r  forutset-
ter at regjeringen kommer tilbake med tilstrekkelig
midler for skredsikring av fylkesveger på statsbud-
sjettet 2017 for å nå ambisjonen i Nasjonal transport-
plan 2014–2023. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til sitt alternative budsjett hvor
det foreslås en styrking av skredsikringsmidler til
fylkesveger med 75 og 163,5 mill. kroner til skred-
sikring på riksveg sammenlignet med forslaget i
Prop. 1 S (2015–2016). 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett og primærforslaget hvor det ble fore-
slått å bevilge 150 mill. kroner til ytterligere skred-
sikring av fylkesveier ut over regjeringens forslag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
understreker at Senterpartiet i sitt alternative stats-
budsjett har foreslått å øke bevilgningen til skredsik-
ring på fylkesveier med 200 mill. kroner – like mye
som er foreslått i økning i skredsikringsinnsatsen på
riksveiene. D e t t e  m e d l e m  minner om at mange
fylker med store utfordringer knyttet til skred sliter
med svekket økonomi som følge av regjeringens
mangelfulle distriktspolitikk. D e t t e  m e d l e m  er
derfor redd for at arbeid knyttet til skredsikring, som
i sin alminnelighet er svært krevende, kan ende med
å bli nedprioritert. D e t t e  m e d l e m  vil understreke
at dette i så fall primært bærer bud om manglende
statlige bevilgninger til «tunge samferdselsfylker» i
distriktene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  vil
peke på at gode veier er viktig for god fremkomme-
lighet mellom regionene for økt verdiskaping, utvik-
ling av levedyktige distrikter og for å dekke nærings-
livets transportbehov. D e t t e  m e d l e m  mener både
fylkesveinettet og stamveinettet må få høyere stan-
dard. For å få ned tallet på antall drepte og skadede i
trafikken, er det nødvendig å innrette transportsys-
temet slik at det fremmer trafikksikker atferd og sam-
tidig beskytter mot fatale konsekvenser av farlig kjø-
ring. D e t t e  m e d l e m  viser til at jordskred forårsa-
ker store forsinkelser og problemer for transporten
og næringslivet over hele landet. D e t t e  m e d l e m
viser derfor til Venstres alternative forslag hvor det
foreslås å øke bevilgningene til skredsikring langs
fylkesveiene med 100 mill. kroner. 

POST 63 TILSKUDD TIL GANG- OG SYKKELVEGER

K o m i t e e n  viser til at kommuner og fylkes-
kommuner har et betydelig ansvar for å sikre gode
forhold for syklistene, blant annet i arealplanleggin-
gen og ved å bygge sammenhengende nett av gang-
og sykkelveier. K o m i t e e n  er derfor positiv til at
det er opprettet en statlig belønningsordning for
gang- og sykkelveier. K o m i t e e n  viser til at ord-
ningen skal ha som formål å påvirke transportplan-
leggingen i kommuner og fylkeskommuner, og fun-
gere som et insentiv for bedre tilrettelegging for gå-
ende og syklende.

K o m i t e e n  mener det ligger et stort potensial i
sykkelen som transportmiddel. K o m i t e e n  mener
det er viktig å legge til rette for mer bruk av sykkel
ved sammenhengende hovednett for syklister i byer
og tettsteder. K o m i t e e n  viser til at det er bred po-
litisk enighet om å øke sykkelandelen. For å nå dette
målet er det nødvendig med god koordinering og
godt samarbeid mellom stat, fylker og kommuner.
K o m i t e e n  er bekymret for en utvikling hvor syk-
kelandelen går ned. Tilrettelegging for økt sykkeltra-
fikk og en økt sykkelandel har store samfunnsøko-
nomiske gevinster når det gjelder miljø, trafikkav-
vikling og folkehelse. Erfaringer fra norske byer som
har satset på sykkel over flere år viser at det er mulig
for byer i Norge å ha sykkelandeler opp mot 10 pst. 

K o m i t e e n  viser til at den statlige tilskuddsord-
ningen for gang- og sykkelveier er opprettet etter mo-
dell fra den statlige belønningsordningen for kollek-
tivtrafikk, og formålet med ordningen skal være å sti-
mulere til at flere reisende kan velge sykkel som
fremkomstmiddel. K o m i t e e n  mener belønnings-
ordningen for flere og bedre gang- og sykkelveier po-
tensielt kan ha positiv effekt på sykkelandelen i Nor-
ge. K o m i t e e n  viser til at alle kommuner og fylkes-
kommuner i utgangspunktet skal kunne søke om
midler fra ordningen. K o m i t e e n  viser til at ordnin-
gen betinger en egenandel på minimum 50 pst. fra til-
skuddsmottaker. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , peker på at kommuner
og fylkeskommuner har et betydelig ansvar for å leg-
ge til rette for trafikksikre løsninger for gående og
syklende. F l e r t a l l e t  er derfor tilfreds med at sam-
arbeidspartiene Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig
Folkeparti og Venstre har etablert en belønningsord-
ning for gang- og sykkelveier. F l e r t a l l e t  viser til
at den statlige bevilgningen til ordningen i 2016 økes
med 75 mill. kroner ut over regjeringens forslag som
følge av budsjettavtalen mellom de fire partiene, til
162,5 mill. kroner. 
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til at Arbeiderpartiet ønsker å
gjennomføre et nasjonalt investeringsløft for utbyg-
ging og drift av kollektivtransporten i og rundt stor-
byområdene, samtidig som en også legger bedre til
rette for sykkel og gange, samt redusere forurensen-
de biltrafikk. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Arbei-
derpartiets alternative budsjett hvor det foreslås en
økt bevilgning til bymiljøavtaler med 700 mill. kro-
ner. D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at 100
mill. kroner av bymiljøavtalemidlene skal brukes til
gang- og sykkelvegtiltak, slik at total bevilgning til
posten vil være 187,5 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett og primærforslaget hvor det ble fore-
slått å bevilge ytterligere 50 mill. kroner til beløn-
ningsordningen for gang- og sykkelveier, ut over re-
gjeringens forslag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
til at Venstre prioriterer å bygge prosjekter innenfor
miljø, kollektivtrafikk, sykkel/gange og jernbane
først. D e t t e  m e d l e m  ønsker økt overføring til
sykling og gange velkommen, og viser til Venstres
alternative budsjett hvor det foreslås en belønnings-
ordning hvor staten bidrar med 50 pst. eller tilsvaren-
de 500 000 kroner per million kommunene bruker på
nye gang- og sykkelveier, og øker derfor overførin-
gene til belønningsordningen for sykkel med 400
mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  viser videre til at re-
gjeringen ikke følger opp NTPs ambisjoner for gang-
og sykkelvei, kollektivtransport og holdeplasser og
miljø- og servicetiltak. D e t t e  m e d l e m  viser der-
for til Venstres alternative budsjett som styrker dette
arbeidet med 255 mill. kroner, inkludert 25 mill. kro-
ner til nasjonale sykkelturistveier. 

POST 72 KJØP AV RIKSVEGFERJETJENESTER

K o m i t e e n  slutter seg til regjeringens forslag
til bevilgning på 983,6 mill. kroner, som er en økning
på 289,1 mill. kroner fra saldert budsjett 2015. Dette
tilsvarer en økning på 41,6 pst.

K o m i t e e n  har merket seg at økningen er knyt-
tet til oppstart av en ny kontraktsperiode for de fire
sambandene rv. 13 Lauvik–Oanes og rv. 13 Hjelme-
land–Nesvik i Rogaland og rv. 5 Mannheller–Fodnes
og rv. 55/rv. 13 Hella–Vangsnes–Dragsvik i Sogn og
Fjordane. I tillegg er helårsvirkningen av kapasitets-
økningen i sambandene E39 Halsa–Kanestraum og
E39 Molde–Vestnes i Møre og Romsdal innarbeidet.
K o m i t e e n  registrerer at det også er tatt hensyn til
nye myndighetskrav som skal kompenseres i hen-
hold til kontrakt.

K o m i t e e n  merker seg den sterke kostnads-
veksten i kjøp av riksvegfergetjenester og er fornøyd
med at regjeringen har satt i gang et arbeid for å utre-
de og vurdere tiltak for å bidra til å utvikle ferjemar-
kedet på lengre sikt. K o m i t e e n  er opptatt av at det-
te arbeidet også må omfatte de fylkeskommunale fer-
jesambandene.

K o m i t e e n  er fornøyd med at regjeringen bru-
ker riksvegferjedriften for å fremme utviklingen av
miljøvennlige løsninger i den maritime næringen.
Verdens første batteridrevne bilferje ble satt i drift i
sambandet E39 Lavik–Oppedal i 2015. K o m i t e e n
slutter seg til strategien som innebærer at det i kom-
mende riksvegferjeutlysninger vil bli stilt minimums-
krav til miljø for å sikre lav- og nullutslippsteknologi
på ferjene. 

K o m i t e e n  er samtidig bekymret for om fyl-
keskommunene klarer å følge opp med en tilsvarende
offensiv miljøstrategi, og ber regjeringen ta hensyn
til dette i det igangsatte utredningsarbeidet.

K o m i t e e n  merker seg at arbeidet med å få på
plass betaling med AutoPass-brikke i riksvegfer-
jedriften fortsetter. Dette vil lette trafikkavviklingen
og gjøre betalingen enklere. K o m i t e e n  viser til det
nye AutoPass-regulativet og er tilfreds med at Auto-
Pass vil bli innført ved oppstart av nye riksvegferje-
kontrakter. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len, hvor avgiften på svovelavgiften økes, og at post
72 økes med 0,7 mill. kr for å kompensere for dette
slik at ferjetilbudet ikke rammes.

F l e r t a l l e t  er fornøyd med at regjeringen stil-
ler krav om lav- eller nullutslippsteknologi i nye fer-
geanbud. F l e r t a l l e t  merker seg at Arbeiderpartiet
mener det er fornuftig å fremskynde anbud, uten å
vurdere konsekvensene av et slikt forslag. Fergedrif-
ten er bundet i langsiktige kontrakter, og en frem-
skynding vil bety at kontrakter må termineres og be-
tydelige kostnader vil påløpe. F l e r t a l l e t  mener
det vil være en dårlig ressursbruk. F l e r t a l l e t  er
opptatt av at omleggingen til lav- og nullutslippstek-
nologi blir innfaset i tråd med at nye anbud utlyses,
og at det vil bety en gradvis innfasing av ny teknologi
og en fornyelse av fergeflåten. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  merker seg den
sterke kostnadsveksten i kjøp av riksvegfergetje-
nester, og er bekymret for den videre utviklingen.
Dette gjelder også kostnadsutviklingen på fylkes-
fergesamband. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er
avgjørende at departementet følger opp kostnadsut-
viklingen og kommer tilbake til Stortinget på egnet
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måte med forslag til tiltak for å redusere kostnads-
veksten.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener Norge har en spe-
siell forutsetning for å kunne ta en verdensledende
rolle innenfor null- og lavutslippsteknologi i den ma-
ritime delen av transportsektoren. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at den norske maritime kompetan-
sen kan utnyttes til å innta en verdensledende posi-
sjon i null- og lavutslippsteknologi innenfor skips-
farten. 

D i s s e  m e d l e m m e r  mener staten i større
grad kan bidra til at nullutslippsteknologi kan benyt-
tes i kommende fergeanbud, og at disse anbudene bør
fremskyndes i tid. D i s s e  m e d l e m m e r  mener
dette også omfatter statens rolle og bidrag overfor
fylkeskommuner og kommuner som benytter ferger. 

D i s s e  m e d l e m m e r  mener på bakgrunn av
lavkonjunkturen som foreligger innenfor petroleums-
næringen og den maritime sektoren, at det er viktig å
stimulere til utvikling som kan gi bedre grunnlag for
framtidig posisjon. D i s s e  m e d l e m m e r  mener
derfor det bør innføres et større program for teknolo-
giutvikling innenfor lav- og nullutslippsteknologi i
skipsfarten, herunder ferger og nærskipsfart, slik at
norsk maritim sektor kan videreutvikle en ledende
posisjon internasjonalt på dette området. Spesielt bør
erfaringene innenfor hydrogen og elektrisk framdrift
vektlegges. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor det foreslås 50 mill. kroner til nullut-
slippsteknologi på ferger. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Stortinget nylig behandlet et forslag om
bruk av nullutslippsteknologi i fergetransporten og
bruk av ny teknologi i nærskipsfarten (Innst. 78 S
(2015–2016), jf. Dokument 8:126 S (2014–2015)).
Her ble det vedtatt en rekke forslag som bidrar til
klimaomstilling innenfor en viktig sektor. D e t t e
m e d l e m  støtter initiativet, men vil særlig minne
om at de fylker og kommuner som har tunge utfor-
dringer på feltet, vil få det svært krevende når nød-
vendige investeringer må på plass. D e t t e  m e d -
l e m  mener derfor at det burde vært innført en egen
tilskuddsordning for å dekke merkostnadene de aktu-
elle fylkeskommunene kommer til å få på dette feltet.
D e t t e  m e d l e m  vil også særlig minne om at Nor-
ges maritime miljøer har en lang tradisjon for både
samarbeid og innovasjon, og at det er store mulighe-
ter for synergier og raskere omstilling dersom staten
og fylkene i fellesskap legger forholdene til rette og
staten stiller de nødvendige ressurser til rådighet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  mener
det finnes store muligheter for å erstatte fossile ferger
og båter med hydrogen. D e t t e  m e d l e m  mener
staten må dekke en stor del av utviklingskostnadene
for et slikt prosjekt, og viser til Venstres alternative
budsjett hvor det foreslås 12 mill. kroner til et slikt
utviklingsprosjekt.

D e t t e  m e d l e m  mener det er helt nødvendig
med en miljømessig fornyelse av fergeflåten og at det
må stilles krav til nullutslippsteknologi ved alle nye
fergeanbud og kjøp av riksvegfergetjenester fra 1. ja-
nuar 2016.

D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres alternative
budsjett hvor det foreslås følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen sikre at det settes
krav om nullutslippsteknologi ved alle nye fergean-
bud og kjøp av riksvegfergetjenester fra 1. januar
2016.» 

3.11 Kap. 4320 Statens vegvesen

Post 1 Salgsinntekter
K o m i t e e n  er kjent med at det er usikkerhet

knyttet til inntektene. K o m i t e e n  slutter seg til re-
gjeringens forslag til bevilgning på 183,3 mill. kro-
ner, herunder videreføring av merinntektsfullmak-
ten. 

Post 2 Diverse gebyrer
K o m i t e e n  slutter seg til regjeringens forslag

om at det budsjetteres med 358 mill. kroner, herunder
videreføringen av merinntektsfullmakten. K o m i -
t e e n  vil understreke viktigheten av prinsippet om
kostnadsriktighet og imøteser regjeringens gjennom-
gang av gebyrene. 

Post 3 Refusjoner fra forsikringsselskaper
K o m i t e e n  er innforstått med at det er vanske-

lig å anslå omfanget av forsikringsskader og at dette
kan variere fra år til år. K o m i t e e n  slutter seg til re-
gjeringens forslag om at det budsjetteres med 102,8
mill. kroner, herunder videreføringen av merinn-
tektsfullmakten. 

3.12 Kap. 1321 Utbyggingsselskap for veg

Kapittelet er nytt i 2016 og er knyttet til interim-
selskapet Nye Veger AS. Selskapets styre skal ha et
operativt selskap på plass fra årsskiftet 2015/2016.
Det foreslås bevilget 1 300 mill. kroner på kapittelet,
fordelt med 675 mill. kroner på post 70 (tilskudd ut-
byggingsselskap for veg), 25 mill. kroner på post 71
(netto utgifter – overføring av eiendeler og forpliktel-
ser fra Statens vegvesen) og 600 mill. kroner på post
75 (tilskudd til egenkapital).  
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Komiteens merknader
K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a

H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at etablering
av et eget utbyggingsselskap for vei er en viktig del
av transportreformen. Veiselskapet vil endre måten
vi bygger og prioriterer utbyggingen av våre viktig-
ste hovedveier på. F l e r t a l l e t  viser til at det tid-
ligere har vært bygget ut hovedveier stykkevis og
delt, mens f l e r t a l l e t  vil legge til rette for at Nye
Veier AS skal få rammebetingelser som gjør en sam-
menhengende utbygging av transportkorridorer mu-
lig. Helhetlig utbygging vil spare både tid og kost-
nader, og det skal være en tydeligere prioritering av
samfunnsøkonomisk lønnsomhet ved valg av rekke-
følgen på utbyggingene. F l e r t a l l e t  viser til at Nye
Veier AS sin oppstartsportefølje er definert i Meld.
St. 25 (2014–2015) På rett vei – Reformer i vei-
sektoren.

F l e r t a l l e t  merker seg at selskapet skal være
operativt med planlegging og utbygging av prosjek-
ter snarest mulig etter oppstart. Det er flere utbyg-
gingsprosjekter på E18 og E6 der planarbeidet har
kommet så langt i regi av Statens vegvesen at selska-
pet kan komme raskt i gang med bygging. F l e r t a l -
l e t  understreker at det er selskapets styre som avgjør
hvilke prosjekter som prioriteres, og når disse vil få
oppstart. F l e r t a l l e t  merker seg at selskapet skal
være operativt fra årsskiftet 2015/2016.

F l e r t a l l e t  viser til Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–
2016), hvor regjeringen fremlegger en mer detaljert
beskrivelse av oppkapitaliseringen av Nye Veier AS,
og at dette medfører noen endringer i forhold til Prop.
1 S (2015–2016).

F l e r t a l l e t  merker seg at den foreslåtte oppka-
pitaliseringen fortsatt innebærer at selskapet vil totalt
ha tilgang til 1 300 mill. kroner til å drifte selskapet
og bygge vei for, fordelt på 675 mill. kroner i til-
skudd, 25 mill. kroner i pensjonsforpliktelser og 600
mill. kroner i tilført egenkapital for 2016.

F l e r t a l l e t  mener dette sikrer Nye Veier AS
gode rammevilkår for sitt første driftsår, og støtter
forslaget.

F l e r t a l l e t  registrerer at Arbeiderpartiet i sitt
alternative statsbudsjett velger å si nei til effektiv og
helhetlig utbygging av transportkorridorer ved at vei-
selskapet skal avvikles. Konsekvensen av en slik po-
litikk vil være å fortsette den særnorske modellen
med stykkevis og delt veiutbygging og at Norge også
i fremtiden vil ha et av Europas svakest utbygde ho-
vedveinett.

F l e r t a l l e t  mener at valget med å ikke ta i bruk
moderne metoder for hovedveiutbygging vil bety
dårligere fremkommelighet, høyere utslipp og svek-
ket sikkerhet på veiene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  registrerer at
Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig Folkeparti og
Venstre mener at Arbeiderpartiets motstand til eta-
bleringen av veiselskapet ifølge partiene vil føre til
dramatiske konsekvenser.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor påpeke at sam-
arbeidspartiene har slått fast at hovedandelen av
planlegging og utbygging av veistrekninger i Norge
fortsatt skal skje gjennom Statens vegvesen, også et-
ter at samarbeidspartiene har etablert vegselskapet.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor det fremstår
som svært merkelig at de samme partiene mener de-
res eget hovedverktøy for planlegging og utbygging
av veg vil medføre dårligere fremkommelighet, høy-
ere utslipp og svekket sikkerhet på veiene. D i s s e
m e d l e m m e r  vil også påpeke at samarbeidspartie-
ne heller ikke har foreslått tiltak for å bedre de nevnte
utfordringene samarbeidspartiene selv peker på.

D i s s e  m e d l e m m e r  er imot etableringen av
utbyggingsselskapet «Nye Veier», og viser til at vei-
selskapets forespeilede portefølje tar utgangspunkt i
prosjekter som er prioritert i NTP 2014–2024. D i s -
s e  m e d l e m m e r  mener derfor at Statens vegvesen
i stedet må kunne porteføljestyre flere prosjekter i
egen prosjektorganisasjon og forhandle med regje-
ring og Storting om rekkefølge og framdrift etter
samme logikk som ordningen med Særskilt prioriter-
te veiprosjekt, med egne romertallsvedtak, egne pro-
sjektorganisasjoner og forpliktelser over flere år. Et-
ter d i s s e  m e d l e m m e r s  syn vil gevinstene ved
en porteføljestyring kunne oppnås uten å etablere et
nytt selskap, splitte opp fagmiljø og konkurrere om
begrenset veikompetanse, ingeniører og planleggere.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også vise til uklarhet
om hvordan drift og vedlikehold skal gjennomføres
og faren for at dette stykkes opp og blir utført mindre
helhetlig. D i s s e  m e d l e m m e r  registrerer videre
at regjeringen i forslag til Prop. 1 S (2015–2016)
foreslår å ta strekningen E6 Vindåsliene–Korporals
bru ut av porteføljen til utbyggingsselskapet. D i s s e
m e d l e m m e r  må anta at dette skyldes anerkjennel-
se av opposisjonens bekymring for en utsettelse av
prosjektet når det ble lagt som en av strekningene i
utbyggingsselskapet, og således også manglende ra-
sjonell framdrift av hele strekningen E6 Melhus–
Ulsberg. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett angående regjeringens foreslåtte bevilgning
til utbyggingsselskapet for veg «Nye Veier» på totalt
1 300 mill. kroner. D i s s e  m e d l e m m e r  foreslår
følgende 1 000 mill. kroner omdisponert til kap.
1320, post 30 Riksveginvesteringer: 675 mill. kroner
fra post 70 (tilskudd utbyggingsselskap for vei), 25
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mill. kroner fra post 71 (netto utgifter – overføring av
eiendeler og forpliktelser fra Statens vegvesen) og
300 mill. kroner fra post 75 (tilskudd til egenkapital),
totalt 1 000 mill. kroner. Øvrige midler foreslått i
Prop. 1 S (2015–2016) og Tillegg 1 og 2 S (2015–
2016), tilsvarende regjeringens opprinnelige forslag
på driftskreditt på 300 mill. kroner, foreslås omdis-
ponert til andre tiltak. 

POST 70 TILSKUDD TIL UTBYGGINGSSELSKAP FOR 
VEG

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
til at Venstre prioriterer å bygge prosjekter innenfor
miljø, kollektivtrafikk, sykkel/gange og jernbane
først. D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres alternative
budsjett hvor det foreslås en reduksjon på 250 mill.
kroner som prioriteres tiltak for økt kollektivandel,
sykkel og gange.

 

3.13 Kap. 4322 og 5624 Svinesunds-
forbindelsen AS

Utbyggingen av Svinesundsforbindelsen er fi-
nansiert ved statlige lån, og Svinesundsforbindelsen
AS skal betale avdrag (jf. kap. 4322 post 90) og ren-
ter (jf. kap. 5624 post 80) på det statlige lånet.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at 90-poster behandles av

finanskomiteen utenfor rammeområdet. K o m i -
t e e n  registrerer at rentene på det statlige lånet er
budsjettert til 28 mill. kroner i 2016 og at bompenge-
selskapet har inngått en fastrenteavtale ut 2016. 

3.14 Kap. 1330 Særskilte transporttiltak

Det er foreslått bevilget 2 368,7 mill. kroner på
kapittelet. Bevilgningen foreslås fordelt på postene
særskilte tilskudd til kollektivtransport (nasjonal rei-
seplanlegger og elektronisk billettering), belønnings-
ordningen for bedre kollektivtransport mv. i byområ-
dene (9 byområder), særskilt tilskudd til Fornebuba-
nen (jf. Oslopakke 3), kjøp av sjøtransporttjenester
på strekningen Bergen–Kirkenes (Hurtigruten ASA)
og rentekompensasjon for bompengelån. 

Rentekompensasjon for bompengelån (post 75)
er ny post på 2016-budsjettet. Det er foreslått bevil-
get 400 mill. kroner til posten.

Tilskuddsordningen for økt tilgjengelighet for
kollektivtransporten i kommuner og fylkeskommu-
ner er avviklet fra 2015.  

Komiteens merknader
POST 60 SÆRSKILT TILSKUDD TIL 

KOLLEKTIVTRANSPORT

Nasjonal reiseplanlegger og elektronisk billettering

K o m i t e e n  har merket seg at arbeidet med en
nasjonal reiseplanlegger nå er i gang. For å sikre sø-
keresultater basert på objektive kriterier, skal staten
også sikre at det finnes en nasjonal, konkurransenøy-
tral nettportal. K o m i t e e n  er tilfreds med at en tar
sikte på å begynne å ta i bruk en nasjonal, konkurran-
senøytral reiseplanlegger i løpet av 2016. K o m i -
t e e n  har merket seg at det foreslås å bevilge 32,2
mill. kroner til nasjonal reiseplanlegger og elektro-
nisk billettering i 2016 og slutter seg til dette. 

Tilskudd for å stimulere til bruk av biogass i kollek-
tivtrafikken

K o m i t e e n  har merket seg at regjeringen fore-
slår å innføre en veibruksavgift på naturgass fra 1. ja-
nuar 2016, jf. Prop. 1 LS (2015–2016) Skatter, avgif-
ter og toll. Behovet for en midlertidig tilskuddsord-
ning til fylkeskommunene faller derfor bort. K o m i -
t e e n  slutter seg til dette og tar til etterretning at det
ikke er foreslått en bevilgning til videreføring av til-
skuddet i 2016.

K o m i t e e n  viser til at det i Prop. 1 S (2015–
2016) foreslås å innføre en veibruksavgift på natur-
gass og LPG, noe som medfører en økning i fylkes-
kommunenes utgifter i tilknytning til inngåtte avtaler
om persontransport. K o m i t e e n  har merket seg at
regjeringen har foreslått å kompensere fylkeskom-
munene gjennom en økning i rammetilskuddet på 90
mill. kroner. K o m i t e e n  viser til at bruken av natur-
gass til bussformål varierer til dels sterkt mellom fyl-
kene. En fordeling av de kompenserende midlene et-
ter ordinære kriterier vil medføre til dels betydelig
underkompensasjon for fylker med høy bruk av gass,
og tilsvarende overkompensasjon av fylker som ikke
i samme grad benytter gass. K o m i t e e n  mener av-
giftskompensasjonen i større grad bør baseres på do-
kumenterte merkostnader. K o m i t e e n  viser til at
veibruksavgift på de nevnte gasstypene også er be-
grunnet med ønske om å fremskynde bruk av enda
mer klimavennlige former for gass til transport-
formål.

K o m i t e e n  mener derfor regjeringen må vurde-
re om midlene kan fordeles på en slik måte at ordnin-
gen blir mer målrettet, og videre komme med forslag
til ny fordeling for 2016 i kommuneproposisjonen. 
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener at det
samme prinsippet må legges til for å kompensere
økte kostnader knyttet til båt- og fergeruter, og imø-
teser at regjeringen snarest konkluderer på nye del-
kostnadsnøkler. 

Forsøk med forbedret TT-tilbud til brukere med sær-
lige behov

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at Trans-
porttjenesten (TT-ordningen) er ment for dem som
ikke kan benytte ordinær kollektivtransport som al-
ternativ til kollektivreiser og egen bil. For synshem-
mede og andre med sansenedsettelse er TT-ordnin-
gen viktig for å kunne leve et normalt aktivt hver-
dagsliv. F l e r t a l l e t  viser til at Samferdselsdeparte-
mentet i 2012 igangsatte et forsøk rettet mot TT-bru-
kerne med særlige behov. Forsøket skulle
opprinnelig vare i to år, til 1. april 2014, men er sene-
re forlenget, senest ut 2015 i påvente av evalueringen
av ordningen. Det er bevilget i alt 39 mill. kroner til
ordningen i perioden 2012–2015. F l e r t a l l e t  viser
til at formålet med forsøket har vært å gi et forbedret
tilbud til TT-brukere med særlige behov og å få økt
kunnskap om organisering og kostnader knyttet til
dette. Midlene skulle komme i tillegg til fylkeskom-
munenes egne midler til TT-ordningen. F l e r t a l l e t
viser til at brukerne betaler en egenandel for tjenesten
i samsvar med fylkeskommunenes eget regelverk.
F l e r t a l l e t  har merket seg at forsøkene er gjen-
nomført i samarbeid med brukerorganisasjonene, og
midler ble tildelt fylkeskommunene Møre og Roms-
dal, Nord-Trøndelag og Østfold.

F l e r t a l l e t  viser til budsjettforliket hvor det er
enighet om en bevilgning på 22 mill. kroner (44 mill.
kroner påløpt) til opprettelse av en nasjonal TT-ord-
ning for brukere med særlige behov. F l e r t a l l e t
legger til grunn at erfaringene fra forsøksordningen
vil kunne danne et godt grunnlag for videre utvikling
av en ny nasjonal TT-ordning. F l e r t a l l e t  forutset-
ter at kriterier og innretning for den nye ordningen
utarbeides i dialog med brukerorganisasjoner og be-
rørte parter. F l e r t a l l e t  forutsetter at ordningen
som brukergruppene i de tre fylkene Østfold, Møre
og Romsdal og Nord-Trøndelag har, og som gjelder
ut 2015, blir videreført fram til ny ordning kan imple-
menteres i 2016.

F l e r t a l l e t  har merket seg de gode erfaringene
fra forsøksordningen i Møre og Romsdal med hensyn
til frekvens, egenbetaling og fleksibilitet. F l e r t a l -
l e t  viser til at økt bevilgning som følge av budsjett-
forliket vil gi eksisterende brukere i de tre forsøksfyl-
kene et fortsatt tilbud, samt at det legges et grunnlag

for at brukere i nye fylker kan legges til, i en ny og
forbedret ordning. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at regje-
ringen i forslag til Prop. 1 S (2015–2016) kap. 1330
post 60 foreslår å stryke bevilgningen til forsøket
med en nasjonal TT-ordning. D i s s e  m e d l e m -
m e r  er sterkt kritisk til den virkning dette vil få for
livskvaliteten til mennesker som er avhengig av en
god transporttjeneste. Transporttjenesten (TT-ord-
ningen) er ment for dem som ikke kan benytte ordi-
nær kollektivtransport, som alternativ til kollektiv-
reiser og egen bil. For synshemmede og andre funk-
sjonshemmede er TT-ordningen viktig for å kunne
leve et normalt aktivt hverdagsliv. D i s s e  m e d -
l e m m e r  har merket seg at det er store variasjoner
fylkene imellom, og mange opplever ordningen man-
gelfull. D i s s e  m e d l e m m e r  vil utvide forsøks-
ordningen til flere fylker og på sikt innføre en nasjo-
nal TT-ordning for brukere med særlige behov.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett hvor det foreslås en bevilgning på 20 mill.
kroner til TT-ordningen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett og primærforslaget hvor det ble fore-
slått å bevilge 125 mill. kroner (halvårsvirkning) til
en nasjonalt TT-ordning for brukere med særlige be-
hov. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til Senterpartiets alternative budsjett, hvor det
foreslås en bevilgning på 50 mill. kroner til å opprett-
holde og utvide TT-ordningen, slik at flere brukere i
flere fylker kan nyte godt av den. Bevilgningsforsla-
get er et ledd i en opptrapping over fem år for å gjøre
ordningen landsdekkende for brukere med spesielt
sterkt behov. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  fremmer føl-
gende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen i forslag til ny Nasjo-
nal transportplan innføre en nasjonal TT-ordning for
brukere med særlige behov.» 

Kollektivtransport i distriktene

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  V e n -
s t r e , har merket seg at det ikke settes av egne midler
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til ordningen og at det legges til grunn at det nå blir
opp til fylkene å innarbeide tiltakene i sitt ordinære
kollektivtilbud. Tiltak som særlig har vist seg å gi re-
sultater, er satsingen på knutepunktutvikling, be-
stillingstransport og bedre erfarings- og informa-
sjonsutveksling mellom fylkeskommuner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er imot å av-
vikle tilskuddsordningen «Kollektivtiltak i distrik-
tene» (KID) slik regjeringen nå gjør i sitt forslag til
Prop. 1 S (2015–2016). D i s s e  m e d l e m m e r
ønsker å følge opp målsettingene i Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 og klimaforliket om økt kollek-
tivsatsing for å oppnå mer klimavennlig og effektiv
persontransport over hele landet. D i s s e  m e d l e m -
m e r  vil presisere at behovet for kollektivtransport
må finne sin løsning i alle kanter av landet selv om
behovene åpenbart er størst og lettest å organisere i
de mest befolkningstette områdene. D i s s e  m e d -
l e m m e r  vil holde fram de gode erfaringene med til-
skuddsordningen (KID) som har utviklet nye og for-
bedrede modeller for kollektivtilbud i områder med
mer spredt bosetting. D i s s e  m e d l e m m e r  mener
det vil være helt feil å avvikle en ordning som stimu-
lerer til økt samarbeid mellom forvaltningsnivåer og
transportaktører, nettopp for å gjøre kollektivtrans-
porten i distriktene mer effektiv, mer klimavennlig
og gi et bedre tilbud for de reisende. D i s s e  m e d -
l e m m e r  kan ikke se at regjeringen har kommet
med konkrete tiltak for satsing på kollektivtransport
i distriktene for 2016.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:  

«Stortinget ber regjeringen i forbindelse med for-
slag til ny Nasjonal transportplan foreslå en ordning
som ivaretar kollektivtilbudet i distriktet tilsvarende
KID-ordningen.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbudsjett
for 2016 har foreslått å bevilge 25 mill. kroner til ord-
ningen i 2016. D e t t e  m e d l e m  presiserer at Sen-
terpartiets bevilgningsforslag er ment å danne grunn-
lag for en tilskuddsordning hvor fylkeskommunene
kan søke penger til forsøksprosjekter og igangset-
tingstiltak. 

Tilskudd til tilgjengelighetstiltak

K o m i t e e n  har merket seg at det ikke settes av
øremerkede midler til denne type tiltak. K o m i t e e n
vil imidlertid påpeke at universell utforming er lov-
pålagt og fortsatt skal ivaretas. 

POST 60 SÆRSKILT TILSKUDD TIL 
KOLLEKTIVTRANSPORT

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  peker
på at bybanesatsinger i de store byene skal ha en stat-
lig finansiering på 50 pst. Det er avgjørende at staten
bidrar økonomisk til å løfte store prosjekter i norske
byer, slik at byene settes i stand til å løse trafikkutfor-
dringen på en miljøvennlig måte. Dette gir rom for at
storbyer kan øke satsingen på kollektivtrafikk. D e t -
t e  m e d l e m  viser til Venstres alternative budsjett
hvor det foreslås å øke overføringene til dette for-
målet med 415 mill. kroner, og vil inkludere planleg-
gingsmidler også til T-bane til Ahus og T-baneut-
videlse i Bærum.

D e t t e  m e d l e m  vil videreføre den nasjonale
forsøksordningen med TT-reiser også i 2016, og vi-
ser til Venstres alternative budsjett hvor det foreslås
å bevilge 11 mill. kroner til dette formålet.  

POST 61 BELØNNINGSORDNINGEN FOR BEDRE 
KOLLEKTIVTRANSPORT MV. I BYOMRÅDER

K o m i t e e n  vil påpeke at postene 61 og 63 må
sees i sammenheng. Til sammen er det foreslått å be-
vilge 1,1 mrd. kroner til ordningen i regjeringens
budsjettforslag.  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , har merket seg at dette
er mer enn tilstrekkelig til å følge opp inngåtte avta-
ler.

F l e r t a l l e t  viser til budsjettavtalen mellom
samarbeidspartiene der denne posten økes med 275
mill. kroner. Det økte handlingsrommet kan benyttes
til mer planlegging, der T-bane til Ahus og ny T-ba-
netunnel i Oslo er aktuelle. Handlingsrommet kan
også benyttes til ITS-løsninger som fremmer bruken
av kollektivtransport, sykkel og gange. 

K o m i t e e n  viser til at Bymiljøavtalene og Be-
lønningsordningen skal bli en ordning, og at når by-
ene inngår bymiljøavtaler, vil belønningsmidlene bli
innlemmet i den nye avtalen. Videre legger k o m i -
t e e n  til grunn at belønningsmidlene videreføres i
bymiljøavtalene med de samme bruksområdene som
tidligere, slik at disse midlene fortsatt vil kunne bru-
kes til drift av kollektivtransport.

K o m i t e e n  viser til at fylkeskommuner med
stor befolkningsvekst vil ha økt finansieringsbehov
knyttet til kollektivtrafikk. K o m i t e e n  viser til at
langt over halvparten av all lokal kollektivtransport
foretas i Oslo og Akershus. K o m i t e e n  mener at et
godt og forutsigbart finansieringsgrunnlag er viktig
for å sikre en fortsatt positiv utvikling for kollektiv-
transporten, og alle berørte fylker har et særskilt be-
hov for et løft.  
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K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett og primærforslaget hvor det ble fore-
slått å bevilge ytterligere 100 mill. kroner til beløn-
ningsordningen for kollektivtransport i byene, ut
over regjeringens forslag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at belønningsordningen er en insentivord-
ning som skal stimulere til bedre framkommelighet,
miljø og helse i storbyregionene, ved å dempe vek-
sten i persontransport og øke antallet kollektivreiser
på bekostning av reiser med privatbil. Videre viser
d e t t e  m e d l e m  til Senterpartiets alternative bud-
sjett der en foreslår at belønningsordningen styrkes
med 50 mill. kroner slik at flere mellomstore og min-
dre byer kan komme inn i ordningen. D e t t e  m e d -
l e m  minner også om Senterpartiets forslag om
handlingsplan for innfartsparkering i de fire største
byregionene Oslo, Bergen, Trondheim og Stavanger,
hvor Senterpartiet i 2016 har foreslått en bevilgning
på 15 mill. kroner til konkret planlegging. 

POST 63 SÆRSKILT TILSKUDD TIL FORNEBUBANEN

K o m i t e e n  viser til at ny T-bane til Fornebu fra
Majorstuen via Lysaker, Vækerø og Skøyen vil gi en
kapasitetssterk, punktlig og attraktiv kollektivbetje-
ning av Fornebu, som har potensial for å ta framtidig
trafikkvekst, bidra til å redusere trafikkbelastningen
på overflatenettet i Oslo og samtidig legge til rette for
byutvikling langs traseen mellom Lysaker og Major-
stuen. K o m i t e e n  har merket seg at dagens bussba-
serte betjening har nådd kapasitetsgrensen og vil ikke
kunne dekke framtidige økte behov som følge av
planlagt byutvikling på Fornebu. K o m i t e e n  mener
en god kollektivløsning vil bedre kollektivtilbudet på
Fornebu, Lysaker, Vækerø og Skøyen, samt knytte
disse områdene til resten av T-banesystemet og bidra
til høyere kollektivandel. 

K o m i t e e n  vil påpeke at staten skal dekke 50
pst. av kostnadene for prosjektet. I 2016 foreslås det
100 mill. kroner i statlig tilskudd til den videre plan-
leggingen. Forutsetningen for et slikt tilskudd er at
det blir inngått en helhetlig bymiljøavtale for Oslo og
Akershus. Midlene utbetales først etter at det er inn-
gått en bymiljøavtale med Oslo og Akershus. 

K o m i t e e n  viser til at Fornebubanen er en del
av Oslopakke 3. Reguleringsplanen for strekningen
gjennom Bærum til Lysaker ble vedtatt 1. juni 2015,
og det er ventet at reguleringsplanen for Lysaker sta-
sjon vedtas før jul 2015. For strekningen gjennom
Oslo ventes reguleringsplanen vedtatt før sommeren
2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er tilfreds med

at statens særskilte tilskudd til Fornebubanen frem-
kommer som en egen post i statsbudsjettet, og vil
henstille regjeringen om å gjøre det samme med sta-
tens særskilte tilskudd til baneløsning fra Oslo til
Akershus universitetssykehus (Ahus) – den såkalte
Romeriksbanen. 

POST 70 KJØP AV SJØTRANSPORTTJENESTER PÅ 
STREKNINGEN BERGEN–KIRKENES

K o m i t e e n  vil peika på kor viktig det er med eit
godt sjøtransporttilbod på strekninga Bergen–Kirke-
nes, der statleg kjøp i avtalen med selskapet er knytt
til å sikra tilbodet for distansereisande og godstrans-
port nord og aust for Tromsø. K o m i t e e n  har mer-
ka seg at Kystruta Bergen–Kirkenes i 2014 oppnådde
ein regularitet på 96,9 pst. K o m i t e e n  har også
merka seg at lokaltrafikk og gods har auka i 2014, et-
ter fleire år med nedgang. K o m i t e e n  viser til gjel-
dande avtale med Hurtigruten ASA for perioden
2012–2019, der den totale avtalesummen er på 5 120
mill. 2011-kroner i heile kontraktsperioden, og der
det er avtalt større godtgjering i starten av avtale-
perioden med gradvis nedtrapping over resten av av-
taleperioden. K o m i t e e n  oppfattar forslaget til å
vera i tråd med avtalen. K o m i t e e n  sluttar seg til
forslaget til løyving.

K o m i t e e n  registrerer med glede at Fosen
Yard, etter ein internasjonal anbodskonkurranse, no
skal utføra ombygging av reiarlaget sine skip frå
1990-talet og det nyinnkjøpte ekspedisjonsskipet MS
Spitsbergen. Avtalen med verftet i Rissa i Sør-Trøn-
delag har ein verdi på rundt 550 mill. kroner, og sik-
rar vidare drift ved verftet. 

POST 75 RENTEKOMPENSASJON FOR BOMPENGELÅN

K o m i t e e n  viser til at bompengereformen
inneholder flere elementer som omtalt i Meld St. 25
(2014–2015) På rett vei – Reformer i veisektoren.
K o m i t e e n  vil fremheve at antallet bompengesel-
skaper skal reduseres. Det vil være fem bompenge-
selskap som skal ha ansvaret for bompengeinnkre-
vingen i fremtiden, jf. Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–
2016). I tillegg skal rollen som utsteder rendyrkes. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene inngått 23. novem-
ber 2015, som foreslo å redusere post 75 med 300
mill. kroner. 

F l e r t a l l e t  viser videre til avtaleteksten, hvor
det fremgår at  

«Stortinget ber regjeringen omdanne rentekom-
pensasjonsordningen for bompengeselskaper for
2016 til en rentetilskuddsordning til de prosjektene
som har vært gjennom lokalpolitisk behandling og/
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eller stortingsbehandling etter Prop. 119 S (2013–
2014) om bl.a. overgangsordning for rentekompen-
sasjonsordningen. Regjeringen bes snarest mulig og
senest i statsbudsjettet for 2017 vurdere andre alter-
native innretninger for å oppnå lavere finansierings-
og innkrevingskostnader i tråd med intensjonen i
bompengereformen. Grunnlaget for å redusere be-
regningsteknisk rente og en vurdering av statlige lån
til etablerte og nye bompengeprosjekter inngår i vur-
deringen. Rentetilskuddsordningen vil for 2016 der-
med gjelde for prosjekter som er fremlagt for Stortin-
get fra Prop. 119S (2013-2014) til 21.11.15. Nye
bompengeproposisjoner må baseres på vurdering
ovenfor.» 

F l e r t a l l e t  viser til det forslag som er fremmet
i finansinnstillingen om dette. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til regje-
ringens forslag i Prop. 1 S (2015–2016) kap. 1330,
post 75 Rentekompensasjon og til Meld. St. 25
(2014–2015) På Rett Vei. D i s s e  m e d l e m m e r  er
skeptiske til regjeringens forslag til rentekompensa-
sjonsordning, da den ser ut til å være en annen og mer
byråkratisk metode for å tilføre mer statlig kapital til
veiprosjektene. D i s s e  m e d l e m m e r  vil påpeke at
det ikke vil bli bygget mer vei for de midlene regje-
ringen bevilger til denne ordningen. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener at den foreslåtte rentekompensa-
sjonsordningen virker kompliserende og at den vil
føre til mer byråkrati. D i s s e  m e d l e m m e r  er opp-
tatt av en mest mulig effektiv innkreving av bompen-
ger, slik at bilistene får mest mulig vei igjen for hver
krone de betaler. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Ar-
beiderpartiets og Senterpartiets alternative budsjetter
hvor bevilgningene til kap. 1330 post 75 foreslås
strøket.

D i s s e  m e d l e m m e r  har registrert at Frem-
skrittspartiet, som har hevdet overfor velgerne at de
er imot bompenger, nå i regjering gjennom forslag i
Prop. 1 S (2015–2016) binder opp bompengeinnkre-
ving for mange tiår inn i framtida.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at obligatorisk
bombrikke for alle kjøretøy over 3 500 tonn totalvekt
som benytter offentlig vei, ble innført fra 1. januar
2015. Ordningen som ble innført mangler krav om
forhåndsbetaling knyttet til avtalen om bombrikke.
D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen vurdere me-
toder for innføring av forhåndsbetaling, krav om be-
taling per kredittkort, dieselkort, bankgaranti eller
annen ordning for å sikre betaling av bompassering.
Videre mener d i s s e  m e d l e m m e r  at regjeringen
burde gått enda lenger i å effektivisere bompengeinn-
krevingen, da obligatorisk brikke er det tiltaket som
gir størst reduksjon i innkrevingskostnadene. Dette
vil også åpne muligheten for differensiert betaling ut
fra tid og utslipp. D i s s e  m e d l e m m e r  mener der-

for at innføring av obligatorisk brikke i alle kjøretøy
må ha høyeste prioritet, også som betalingsform på
fergene.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det lenge har
vært en funksjonalitet ved inngåelse av AutoPASS-
avtale der kunden kan velge såkalt «sporfri avtale»
som sikrer anonymisering. En sporfri avtale inne-
bærer at passeringsdata ikke lenger vil kunne frem-
skaffes, heller ikke i forbindelse ved eventuell klage.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor bilisters per-
sonvern og behov for anonymisering er ivaretatt. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
vil i denne forbindelse minne om at mange bedrifter
sliter med å opprettholde lønnsomheten i forlengelse
av den svake utviklingen i norsk oljenæring, særlig
på Sør- og Vestlandet. D e t t e  m e d l e m  mener det
er helt nødvendig å stimulere norsk næringsliv i en
periode med svak utvikling, og viser til Senter-
partiets alternative budsjett hvor det foreslås en halv-
ering av bompengesatsene for tunge kjøretøy fra
1. februar 2016. D e t t e  m e d l e m  minner også om
at Senterpartiet foreslår at staten skal dekke inntekts-
tapet for bompengeselskapene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  peker
på at Venstre i sitt alternative budsjett vil ompriorite-
re 400 mill. kroner til rentekompensasjon for bom-
pengelån som Stortinget stemte ned så sent som i juni
2015, fra større veiinvesteringer til andre riksvei-
investeringer og kollektivtrafikk, sykkel og gange. 

3.15 Kap. 1331 Infrastrukturfond

Det foreslås bevilget 30 mrd. kroner i kapitalinn-
skudd i infrastrukturfondet. I perioden 2013–2015 er
det bevilget i alt 70 mrd. kroner til fondet. Avkastnin-
gen av fondet er 1,6 mrd. kroner i 2016, jf. kap. 4331
post 85. Under post 85 foreslås det hvordan avkast-
ningen skal brukes i 2016.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  er positiv til regjeringens etablering

av et infrastrukturfond for å sikre en mer varig og for-
utsigbar finansiering av infrastruktur. K o m i t e e n
har merket seg at bevilgningstakten på oppbygging
av infrastrukturfondet er hittil raskere enn det regje-
ringsplattformen legger opp til, og at det med bud-
sjettforslaget vil være satt av totalt 100 mrd. kroner i
fondet i 2016. K o m i t e e n  har videre merket seg at
regjeringens ambisjon er at det skal settes av 100
mrd. kroner i fondet i løpet av fem år, og registrerer
med tilfredshet at dette målet er oppnådd i løpet av
fire år. 
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3.16 Kap. 4331 Infrastrukturfond

Post 85 Avkastning
K o m i t e e n  har merket seg at innskuddet i in-

frastrukturfondet for 2013–2015 på i alt 70 mrd. kro-
ner gir i 2016 en avkastning på 1,6 mrd. kroner. 

K o m i t e e n  vil peke på den økte forutsigbarhe-
ten dette gir for investering i infrastruktur og at av
disse 1 579 mill. kroner er 1 032 mill. kroner, eller
om lag to tredjedeler av fondet, foreslått benyttet til
vedlikehold, mens om lag en fjerdedel benyttes til
veiselskapet og om lag en tiendedel benyttes til kyst-
formål. 

3.17 Kap. 1350 og 4350 Jernbaneverket

Det foreslås bevilget 17,8 mrd. kroner på kap.
1350. Dette er en nedgang fra saldert budsjett for
2015. Kutt som følge av Tillegg 1 foreslås tatt på pos-
tene 23 Drift og vedlikehold og post 25 Drift og ved-
likehold av Gardermobanen. Postene 23 får likevel
en økning sammenliknet med saldert budsjett 2015. 

Til investeringspostene 30 og 31 foreslås det
også en budsjettmessig reduksjon i bevilgning sam-
menliknet med saldert budsjett. Årsaken er at beho-
vet for bevilgninger til å gjennomføre de store pågå-
ende jernbaneprosjektene går ned i 2016. Rasjonell
anleggsdrift, planlegging og gjennomføring av pro-
gramområdetiltak er foreslått prioritert.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at jernbanen de siste ti åre-

ne har vært et satsingsområde med betydelig økning
i bevilgningene. K o m i t e e n  viser til de overordne-
de målene for jernbanen slik de er trukket opp i Na-
sjonal transportplan 2014–2023. Dersom målene om
mer passasjertrafikk på jernbanen og økning i god-
strafikken på jernbanen skal nås, må det satses ytter-
ligere i årene som kommer. For å sikre driftsstabilite-
ten er det viktig med et høyt nivå på bevilgningene til
drift og vedlikehold, i tillegg til at det må satses på in-
vesteringer i nye baner og strekninger.

K o m i t e e n  viser til at det er foreslått bevilget
totalt 17,8 mrd. kroner til Jernbaneverket i 2016, noe
som er en reduksjon fra 2015. Til post 23 Drift og
vedlikehold er det foreslått bevilget 7,9 mrd. kroner.
Til investeringer i ny jernbaneinfrastruktur (postene
30 og 31) er det foreslått bevilget 9,7 mrd. kroner,
noe som er en reduksjon fra 2015. 

POST 23 DRIFT OG VEDLIKEHOLD

K o m i t e e n  viser til at det er foreslått bevilget
7,9 mrd. kroner til drift og vedlikehold av jernbanen
i 2016, og at dette er en økning fra 2015. K o m i -
t e e n  mener det er riktig å øke bevilgningene til
både korrektivt vedlikehold, forebyggende vedlike-
hold og til fornying av anlegg. I tillegg støtter k o -

m i t e e n  at det er satt av betydelige midler til ERT-
MS-prosjektet (European Rail Traffic Management
System), og at det er tatt høyde for en eventuell for-
sering av prosjektet.

K o m i t e e n  ser positivt på at det er foreslått en
økning til fornying i 2016, og at blant annet følgende
banestrekninger og områder er prioritert: 

– Bergensbanen/Vossebanen: 330 mill. kroner
– Dovrebanen: 340 mill. kroner
– Sørlandsbanen/Jærbanen: 355 mill. kroner
– Østfoldbanen: 90 mill. kroner
– Rørosbanen: 70 mill. kroner
– Nordlandsbanen: 170 mill. kroner
– Ofotbanen: 40 mill. kroner
– Oslo-området: 340 mill. kroner
– Godsterminaler: 150 mill. kroner
– Arbeidsmaskiner: 160 mill. kroner 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at vedlike-
holdsetterslepet på jernbaneinfrastruktur har bygget
seg opp over flere år. F l e r t a l l e t  mener dette er en
uholdbar situasjon, og at det derfor er viktig å iverk-
sette tiltak for å redusere etterslepet. F l e r t a l l e t  vi-
ser til at budsjettavtalen mellom samarbeidspartiene
i 2015 for første gang på flere år sørget for å redusere
vedlikeholdsetterslepet på jernbanestrukturen.

F l e r t a l l e t  viser til budsjettavtalen for 2016
som styrker vedlikeholdet ytterligere med 150 mill.
kroner, som medfører at vedlikeholdsetterslepet på
jernbane reduseres med om lag en halv milliard, fra
17,7 til 17,2 mrd. 2016-kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjettforslag for rammeområde 17 der det foreslås
å styrke jernbanevedlikeholdet med 200 mill. kroner
ut over forslaget i budsjettproposisjonen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  er be-
kymret for vedlikeholdet av jernbanen, og de forsin-
kelsene som dette vil medføre på togtrafikken. D e t -
t e  m e d l e m  vil legge jernbaneverkets innspill til
NTP 2014–2023 for vedlikehold og opprusting av
jernbanen til grunn for sin politikk, og viser til Ven-
stres alternative budsjett hvor det foreslås en økning
i vedlikeholdet på jernbanen med 100 mill. kroner. 

POST 25 DRIFT OG VEDLIKEHOLD AV 
GARDERMOBANEN

K o m i t e e n  viser til at det er foreslått bevilget
140,3 mill. kroner til drift og vedlikehold av Garder-
mobanen i 2016, og slutter seg til dette. 
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POST 30 INVESTERINGER I LINJEN

K o m i t e e n  viser til at det for 2016 er foreslått
bevilget til sammen 9,6 mrd. kroner på de to investe-
ringspostene 30 og 31, og at dette er en reduksjon på
om lag 1,6 mrd. kroner fra 2015. På post 30 er det
foreslått bevilget 5,5 mrd. kroner, noe som er en re-
duksjon på om lag 2,6 mrd. kroner fra 2015.

K o m i t e e n  har merket seg at de største investe-
ringsprosjektene i 2016 vil være: 

– Vestfoldbanen: Barkåker–Tønsberg (25 mill.
kroner)

– Vestfoldbanen: Holm–Holmestrand–Nykirke
(955 mill. kroner)

– Vestfoldbanen: Farriseidet–Porsgrunn (970 mill.
kroner)

– Dovrebanen: Langset–Kleverud (172 mill. kro-
ner)

– Trønderbanen/Meråkerbanen: Hell–Værnes (170
mill. kroner)

– Vossebanen: Bergen–Arna (363 mill. kroner) 

K o m i t e e n  har videre merket seg at det er satt
av totalt 835 mill. kroner til planlegging av de fire In-
terCity-strekningene på Østlandet i 2016. K o m i -
t e e n  støtter dette og viser i tillegg til Nasjonal trans-
portplan 2014–2023 og de målsettinger og priorite-
ringer for InterCity-utbyggingen som der er slått fast.

K o m i t e e n  vil understreke viktigheten av å
komme i gang med arbeidet med utbygging og utvik-
ling av Alnabru godsterminal. En velfungerende Al-
nabru godsterminal er helt avgjørende for å nå målet
om mer gods fra veg til bane. K o m i t e e n  ber om at
arbeidet med å finne løsninger for Alnabru godster-
minal intensiveres. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len inngått av samarbeidspartiene, som øker denne
posten med 275 mill. kroner. Dette bidrar til at blant
annet arbeidet med InterCity-prosjektet kan intensi-
veres, flere investeringer i innfartsparkeringsplasser
(herunder skilting) og publikumsrettede kollektivtil-
tak i byområdene. 

F l e r t a l l e t  mener at tiltak som Sørumsand sta-
sjon, tiltak for nye tog på Vossebanen, økt tilgjenge-
lighet på Skøyen stasjon, sykkel og innfartsparke-
ring, Internettdekning på tog, kapasitetsøkende tiltak
i Oslo-området som togtunnel, Heggstadmoen con-
tainerterminal, elektrifisering av Bratsbergbanen og
planleggingsmidler til blant annet krysningsspor
Reinsvoll/Gjøvikbanen, dobbeltspor på Ofotbanen,
sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen,
vendespor i Asker og hensettingsspor er gode tiltak

som også vil øke kollektivandelen inn mot de store
byene, og derfor bør prioriteres.

F l e r t a l l e t  viser til at kryssingen ved Holstad
er første byggetrinn for E18 Retvet–Vinterbro. Jern-
baneverket har gjort det klart at eventuelle arbeider
med kryssing av Østfoldbanens vestre linje ved Hol-
stad kan gjennomføres i korte perioder i 2017 og
2018. Neste planlagte stengning kan først skje i 2026,
og gi vesentlige forsinkelser for prosjektet. F l e r -
t a l l e t  ber derfor regjeringen legge til rette for pro-
sjektering og gjennomføring.

F l e r t a l l e t  mener det er viktig å støtte opp un-
der tiltak som kan bidra til godsoverføring fra vei til
sjø og bane, herunder å knytte jernbanen til fergeter-
minalen i Kristiansand, som er et eksempel på et pro-
sjekt som knytter sammen flere transportformer på
en god måte i tråd med nasjonale mål.

F l e r t a l l e t  mener det er behov for en raskere
og bedre utbygging av jernbanenettet, og mener der-
for at regjeringens reform for jernbanesektoren,
kombinert med effektivisering av planproduksjon og
nye utbyggingsstrategier slik som OPS, er gode tiltak
som vil bidra til at man lettere når de ambisiøse må-
lene om bedre infrastruktur. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjettforslag for rammeområde 17 der det foreslås
å styrke jernbaneinvesteringene med 300 mill. kroner
ut over regjeringens forslag i Prop. 1 S (2015–2016).
D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre til svar fra fi-
nansministeren på spørsmål nummer 552 fra Arbei-
derpartiets fraksjon i finanskomiteen om jernbanein-
vesteringer.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener på bakgrunn av
svaret fra finansministeren at følgende prosjekter og
satsinger er aktuelle for økte bevilgninger ved en øk-
ning av Jernbaneverkets investeringsbudsjett: 

– Heggstadmoen containerterminal (Trondheim)
– Sørumsand stasjon på Kongsvingerbanen (mulig

byggestart i 2016)
– Tiltak på Vossebanen
– Tiltak for klargjøring av dobbeltspor på streknin-

gen Drammen–Hokksund
– Kapasitetsøkende tiltak i Oslo-området
– Mobilnett og Internett i tog + GSM-R
– Kundeinformasjonssystemer
– Sykkel- og innfartsparkeringsplasser
– Tilgjengelighetstiltak ved Skøyen stasjon
– Rassikring
– Sikring og sanering av planoverganger 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbudsjett
for 2016 har foreslått å styrke bevilgningene til jern-
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baneverket med 235 mill. kroner slik at det kan iverk-
settes en satsing på bygging av krysningsspor. D e t -
t e  m e d l e m  mener dette ville kunne innebære store
forbedringer for både gods- og persontrafikken på
jernbanen, særlig med tanke på regulariteten på jern-
banen.

D e t t e  m e d l e m  viser videre til at Senterpartiet
i sitt alternative statsbudsjett for 2016 har foreslått å
bevilge 15 mill. kroner til en handlingsplan for inn-
fartsparkering i de fire største byregionene Oslo,
Bergen, Trondheim og Stavanger.

D e t t e  m e d l e m  viser til at Stortinget, da gjel-
dende Nasjonal transportplan (2014–2023) ble be-
handlet i 2013, gikk inn for at Jernbaneverket skulle
utrede elektrifisering av alle jernbanestrekninger i
Norge. Etter elektrifiseringen av strekningene Trond-
heim–Steinkjer (Trønderbanen/Nordlandsbanen) og
Meråkerbanen vil følgende strekninger ikke være
elektrifisert: Kongsvinger–Elverum (Solørbanen),
Hamar–Røros–Støren (Rørosbanen), Steinkjer–
Bodø (Nordlandsbanen) og Dombås–Åndalsnes
(Raumabanen). Senterpartiet støttet vedtaket i 2013,
og ser elektrifisering av de gjenværende banestrek-
ningene som ett av de store spørsmålene som må be-
handles i forbindelse med kommende Nasjonal trans-
portplan. 

Østfoldbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener det er
helt påkrevet å få gjennomført dobbeltsporutbyggin-
gen Sandbukta–Moss–Såstad, inkludert ny stasjon i
Moss, og at prosjektet bør igangsettes så raskt som
mulig. Deretter må det bygges nytt dobbeltspor vide-
re retning Fredrikstad og Halden. Etter d i s s e
m e d l e m m e r s  oppfatning må målet være at dob-
beltspor er ferdigstilt til Fredrikstad senest i 2024 og
til Halden senest i 2030.  

Oslo-området

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at de al-
ler fleste personreiser med tog foretas i Oslo-områ-
det. For å nå de politiske målsettingene om økt trans-
portvolum på skinner – både hva gjelder persontrans-
port og godstransport – er et velfungerende jernbane-
nett i Oslo-området helt avgjørende. Etter d i s s e
m e d l e m m e r s  oppfatning har det vært helt nød-
vendig med en kraftig opprusting av jernbanens in-
frastruktur i Oslo-området. Det er imidlertid behov
for videre satsing i årene som kommer.  

Kongsvingerbanen og Gjøvikbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  anser Kongs-

vingerbanen og Gjøvikbanen som to viktige bane-
strekninger på Østlandet. Etter d i s s e  m e d l e m -
m e r s  oppfatning er det mulig uten altfor store inves-
teringer å utvikle disse banestrekningene til å kunne
frakte større transportvolum enn hva situasjonen er i
dag. D i s s e  m e d l e m m e r  er kjent med at passa-
sjertallet på begge banestrekningene har økt de siste
årene, til tross for at det er investert relativt begrenset
med midler. På begge banestrekningene er det behov
for flere kryssingsspor og annen generell opprusting.
Etter d i s s e  m e d l e m m e r s  oppfatning må målet
være å få reisetida Gjøvik–Oslo ned i halvannen time
og timesavganger begge veier, og på Kongsvingerba-
nen må målet være å få bygget ut banen slik at det er
mulig å kjøre tog med halvtimesfrekvens, i alle fall
på strekningen Årnes–Oslo.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
statsbudsjett for 2016 der bevilgninger til jernbane-
formål ble økt med 500 mill. kroner ut over regjerin-
gens forslag. En slik bevilgningsøkning ville kunne
muliggjort at utbyggingsarbeidene på Sørumsand
stasjon på Kongsvingerbanen kunne startet opp i
2016. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til arbeidet med
å få bygget nytt krysningsspor på Reinsvoll på Gjø-
vikbanen, og vil henstille til regjeringen om at plan-
arbeidet for nytt dobbeltspor kan startes opp i 2016. 

Vestfoldbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener Vestfold-
banen er en svært viktig banestrekning med stort tra-
fikkpotensial. Det er derfor positivt at det legges opp
til betydelige utbygginger i 2016, der de største pro-
sjektene er på strekningene Holm–Holmestrand–Ny-
kirke og Farriseidet–Porsgrunn. Etter d i s s e  m e d -
l e m m e r s  oppfatning må målet være at dobbeltspor
er ferdigstilt til Tønsberg senest i 2024 og til Skien
senest i 2030.  

Bratsbergbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at Brats-
bergbanen er elektrifisert fram til Notodden stasjon,
men ikke på den korte strekningen fra Notodden sta-
sjon til Notodden kollektivterminal. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener den aktuelle strekningen på 850
meter snarest bør elektrifiseres og henstiller til regje-
ringen om å intensivere dette arbeidet. 

Sørlandsbanen og Jærbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til Innst.
13 S (2014–2015) der en enstemmig komité uttalte: 
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«Komiteen ber regjeringen se på muligheten for
en sammenkobling mellom Ålgårdsbanen og Jærba-
nen, og at en slik sammenkobling utredes i den alle-
rede pågående utredningen av videreføring av dob-
beltsporet på Jærbanen fra Sandnes og sørover.» 

D i s s e  m e d l e m m e r  legger fortsatt dette til
grunn.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på behovet for
opprusting av Sørlandsbanen, spesielt gjennom
Drangsdalen.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det må bygges en
sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen,
og ber om at planarbeidet for en slik sammenkobling
intensiveres. 

Bergensbanen, inkludert Ringeriksbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  vil understreke
viktigheten av planleggingen av Ringeriksbanen.
D i s s e  m e d l e m m e r  har merket seg at regjerin-
gen nå arbeider ut fra anleggsstart i 2019. D i s s e
m e d l e m m e r  viser i så måte til behandlingen av
gjeldende Nasjonal transportplan der en tok sikte på
at bygging av denne viktige IC-strekningen kunne
startes opp i 2018, og vil henstille til regjeringen om
å intensivere planleggingen av Ringeriksbanen. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også peke på behovet
for opprustning av Bergensbanen, spesielt bygging
av flere krysningsspor. Etter d i s s e  m e d l e m m e r s
oppfatning er det svært gledelig og helt nødvendig at
det nå bygges ny tunnel gjennom Ulriken og at det
planlegges bygget nytt dobbeltspor mellom Bergen
stasjon og Fløen. Når prosjektene på strekningen
Bergen–Arna er gjennomført, er det etter d i s s e
m e d l e m m e r s  oppfatning nødvendig å gå videre
med planene for ny jernbanetrasé mellom Voss og
Arna, og at dette gjennomføres som fellesprosjekt
med ny E16.  

Dovrebanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  ser med bekym-
ring på driftssituasjonen for Dovrebanen de senere
år. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at en stabil drifts-
situasjon på Dovrebanen vil være et av de viktigste
bidragene for å opprettholde andelen gods på bane
mellom Oslo og Trondheim. D i s s e  m e d l e m m e r
vil henstille om at de økte bevilgningene til vedlike-
hold på jernbane prioriteres på strekninger som best
ivaretar et samlet stortings målsetting om mer gods
på bane.

Videre er d i s s e  m e d l e m m e r  opptatt av at
når det nye dobbeltsporet Langset–Kleverud er fer-
digstilt, er det viktig å komme videre med dobbelt-
sporutbyggingen på strekningene Venjar–Langset og
Kleverud–Sørli, og videre nordover gjennom Hamar

og fram til Lillehammer. D i s s e  m e d l e m m e r  vil
henstille til regjeringen om å bidra til at det finnes
løsninger for framføring av det nye dobbeltsporet
gjennom Hamar by som er gjennomførbare og for-
svarlige – både teknisk og økonomisk sett. D i s s e
m e d l e m m e r  vil på det sterkeste henstille til at det
ikke oppstår forsinkelser eller utsettelser slik at målet
om dobbeltspor til Hamar senest i 2024 og til Lille-
hammer senest i 2030 kan realiseres. 

Trønderbanen og Meråkerbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til Innst.
450 S (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–
2023 der en samlet komité understreker betydningen
av at det samlede elektrifiserings- og modernise-
ringsprosjektet for Trønderbanen og Meråkerbanen
igangsettes så raskt som mulig, og at videre planleg-
ging av prosjektet tar utgangspunkt i at alle deler av
prosjektet samordnes. D i s s e  m e d l e m m e r  vil
understreke at det er gjennomført felles KVU for veg
og bane mellom Trondheim og Steinkjer og at det er
foretatt konseptvalg for strekningen som krever fel-
les planlegging mellom de to etater. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener derfor det er viktig at planleggingen
av prosjektet gjennomføres så raskt og koordinert
som mulig.  

Nordlandsbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til Innst.
450 S (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–
2023 der en samlet komité understreket at Rana Gru-
ber er den tyngste brukeren av Nordlandsbanen, at
malmfrakten økes, og at det er behov for å forsterke
linjen for å tåle større malmvogner. D i s s e  m e d -
l e m m e r  er kjent med at Jernbaneverket er i gang
med planarbeidet for oppgradering av Nordlandsba-
nens delstrekning Ørtfjell–Mo i Rana (Dunderlands-
banen) fra 24 til 30 tonns aksellast. Tiltaket er priori-
tert inn i Jernbaneverkets handlingsprogram 2014–
2017 med følgende ambisjon og forbehold:  

«Gitt at tiltaket ikke har for omfattende kostnader
og at en får på plass en finansieringsløsning, vil Jern-
baneverket anbefale at dette forsøkes innplassert i
første planperiode.»  

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at å oppgradere
toglinjen for å tåle en aksellast på 30 tonn er en for-
utsetning for å nå produksjonsmålet. Det vil også gi
Rana Grubers malmtrafikk en lik vektstandard som
dagens malmtrafikk på Ofotbanen. D i s s e  m e d -
l e m m e r  ber om at arbeidet med strekningen Ørt-
fjell–Mo i Rana intensiveres,

D i s s e  m e d l e m m e r  mener videre det er vik-
tig å øke frekvens og tilbudet på Saltenpendelen og
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mener at dette er et viktig tiltak for å øke kollektivan-
delen i Bodø og Salten.  

Ofotbanen

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  vil peke på be-
hovet for kapasitetsutvidelse på Ofotbanen, og at det
også bør tas høyde for å etablere dobbeltspor på hele
strekningen. D i s s e  m e d l e m m e r  ber derfor re-
gjeringen iverksette nødvendig planlegging av kapa-
sitetsutvidelse på Ofotbanen med dobbeltspor, slik at
en eventuell mulig byggestart kan skje i neste NTP-
periode.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:  

«Stortinget ber regjeringen planlegge kapasitets-
økning med dobbeltspor på Ofotbanen, slik at det er
mulig å prioritere midler til utbygging i Nasjonal
transportplan 2018–2029.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
videre til at regjeringen i forbindelse med Prop. 1 S
Tillegg 1 (2015–2016) foreslår å redusere de samlede
bevilgningene til jernbanevedlikehold med 193,3
mill. kroner. D e t t e  m e d l e m  støtter ikke dette for-
slaget og viser til Venstres alternative budsjett hvor
det foreslås å reversere det foreslåtte innsparingstil-
taket.

D e t t e  m e d l e m  viser til at det er mulig å in-
vestere mer i jernbanen i 2016. D e t t e  m e d l e m  vi-
ser til Venstres alternative budsjett hvor det settes av
midler til blant annet Sørumsand Stasjon, tiltak for
nye tog på Vossebanen, økt tilgjengelighet på Skøyen
stasjon, sykkel og innfartsparkering, kapasitetsøken-
de tiltak i Oslo-området, Heggstad container-termi-
nal og planleggingsmidler til blant annet krysnings-
spor Reinsvoll/Gjøvikbanen, dobbeltspor på Ofotba-
nen, sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlands-
banen og vendespor på Asker stasjon.

D e t t e  m e d l e m  mener både Solørbanen og
Rørosbanen er viktige for gods- og tømmertranspor-
ten for sentrale deler av landet. D e t t e  m e d l e m  vi-
ser til Venstres alternative budsjett hvor man ber re-
gjeringen planlegge for elektrifisering av Solørbanen
og Rørosbanen. 

D e t t e  m e d l e m  mener den lille strekningen på
Bratsbergbanen bør elektrifiseres, og viser til Ven-
stres budsjett hvor man ber regjeringen planlegge for
elektrifisering av Bratsbergbanen.

På bakgrunn av dette vil d e t t e  m e d l e m  vise
til Venstres alternative budsjett hvor det foreslås å
øke investeringene til jernbane med 515 mill. kroner. 

POST 31 NYTT DOBBELTSPOR OSLO–SKI

K o m i t e e n  viser til at det for 2016 er foreslått
bevilget 4,1 mrd. kroner i 2016 til nytt dobbeltspor
Oslo–Ski (Follobanen), noe som er en betydelig øk-
ning fra 2015. Bevilgningen skal gå til gjenstående
grunnerverv, hovedarbeider for innføring til Oslo S,
arbeider med tunnelen, dagstrekningen mot Ski og
Ski stasjon.

K o m i t e e n  er av den oppfatning at Follobanen
er helt sentral for jernbanetrafikken i Oslo-området.
Etter k o m i t e e n s  oppfatning er Follobanen viktig
både for lokaltrafikken fra Follo og Østfold til Oslo,
for InterCity-trafikken fra østfoldbyene og for togtra-
fikk fra Europa. Således er Follobanen en svært vik-
tig brikke i InterCity-satsingen på Østlandet. 

POST 34 KOMPENSASJON FOR ØKT 
ARBEIDSGIVERAVGIFT

K o m i t e e n  har merket seg at det for 2016 er
foreslått 31 mill. kroner på posten og har ingen ytter-
ligere merknader. 

KAP. 4350 JERNBANEVERKET

K o m i t e e n  har merket seg at det for 2016 er
foreslått til sammen 700,5 mill. kroner på de ulike
inntektspostene under kap. 4350. K o m i t e e n  har
ingen ytterligere merknader. 

3.18 Kap. 1351 Persontransport med tog

Det foreslås bevilget 3,2 mrd. kroner. Dette er en
budsjettmessig nedgang sammenliknet med saldert
budsjett for 2015. Nedgangen har i hovedsak sam-
menheng med avtalt årlig vederlag i Trafikkavtalen
med NSB AS for perioden 2012–2017.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det for 2016 er foreslått

bevilget 3,2 mrd. kroner til statlig kjøp av person-
transporttjenester med tog, noe som er en liten reduk-
sjon fra 2015. K o m i t e e n  legger til grunn at denne
reduksjonen er av teknisk og/eller beregningsmessig
art og forutsetter at volumet på de persontransport-
tjenestene med tog som staten kjøper i 2016, blir på
minst samme nivå som i 2015. 

K o m i t e e n  viser til den betydelige økningen i
persontransport med tog som har funnet sted de siste
årene. Dette kombinert med en del gammelt togma-
teriell, gjør at NSB sårt trenger mer nytt materiell.
K o m i t e e n  vil derfor gi sin tilslutning til at staten
medvirker til at NSB kan gå til anskaffelse av 26 nye
togsett. 
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K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , vil i denne sammen-
heng vise til budsjettavtalen mellom samarbeidspar-
tiene der det omtales at NSB får restverdigaranti for
enda flere tog.

F l e r t a l l e t  viser til vedtaket i Innst. 2 S (2015–
2016): 

«Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet, for det materiellet som inngår i statens tra-
fikkavtale med NSB AS, i 2016 kan:

1. Gi NSB AS en restverdigaranti for bokførte
verdier på inntil 6 162 mill. kroner.

2. Gi NSB AS ytterligere restverdigaranti på opp-
graderinger og nyinvesteringer innenfor en ramme
på inntil 2 620 mill. kroner knyttet til Gjøvikbanen,
Vossabanen og kapasitetsøkning Østlandet, Trønder-
banen, Eidangerparsellen og ERTMS. Det legges til
grunn 75 pst. restverdigaranti.» 

F l e r t a l l e t  viser til budsjettavtalen hvor prisen
på månedskort og årskort på NSB reduseres med 20
pst., i første omgang til områder hvor det ikke er et
eksisterende takstsamarbeid mellom kommunale el-
ler fylkeskommunale kollektivselskap og NSB, an-
slått til 41,4 mill. kroner. F l e r t a l l e t  viser til de
gode erfaringene fra Oslo og Akershus der de samme
partier i 2008 reduserte prisen på månedskort for kol-
lektivtrafikken. F l e r t a l l e t  mener at all økt person-
trafikk i og rundt de store byene skal tas med kollek-
tiv, sykkel og gange, og at en redusert pris på måneds-
kort og årskort vil være et viktig virkemiddel for å nå
denne målsettingen. 

F l e r t a l l e t  ber videre regjeringen i forbindelse
med RNB vurdere å legge til rette for at reduksjonen
i prisen på månedskort og årskort også omfatter om-
råder der det er et eksisterende takstsamarbeid mel-
lom kommunale eller fylkeskommunale kollektivsel-
skap og NSB, med intensjon om å få en løsning på
plass. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til sitt alternative budsjett hvor
prisen på månedskort og årskort på NSB reduseres
med 20 pst. innenfor en estimert ramme på 41,4 mill.
kroner. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at all økt per-
sontrafikk i og rundt de store byene skal tas med kol-
lektivtransport, sykkel og gange, og at en redusert
pris på månedskort vil være et viktig virkemiddel for
å nå denne målsettingen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at staten
nå skal bidra til at NSB kan utløse opsjon for kjøp av
26 nye togsett og støtter helhjertet opp om dette.
D i s s e  m e d l e m m e r  er kjent med at NSB hadde
opsjon på kjøp av til sammen 150 togsett av typen
«Flirt» og at hele opsjonen foreløpig ikke er benyttet.

D i s s e  m e d l e m m e r  ber om at staten bidrar til at
hele opsjonen kan utløses. D i s s e  m e d l e m m e r
peker på behovet for flere tog i de sterkest trafikkerte
områdene og til behovet for nytt materiell på Vosse-
banen og Gjøvikbanen.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at ifølge oppslag
i flere medier kan avtalen om billett- og takstsamar-
beid mellom NSB og Ruter i Oslo og Akershus nå
være i fare. D i s s e  m e d l e m m e r  vil på det ster-
keste be regjeringen om å bidra til å finne løsninger
slik at det kundevennlige felles billett- og takstsam-
arbeidet i Oslo og Akershus kan videreføres. Det vil-
le etter d i s s e  m e d l e m m e r s  oppfatning være et
stort nederlag for arbeidet med felles nasjonalt bil-
lettsystem dersom det felles billettsystemet i Oslo og
Akershus som har eksistert i 40 år ikke skulle bli vi-
dereført. 

3.19 Kap. 1354 Statens jernbanetilsyn

Statens jernbanetilsyn er et forvaltningsorgan.
Det utøver kontroll- og tilsynsmyndighet for jern-
banevirksomheten, herunder trikk og T-bane, og for
taubaner og for park- og tivolivirksomhet.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det for 2016 er foreslått

bevilget til sammen 78,5 mill. kroner til Statens jern-
banetilsyn, noe som er en liten reduksjon fra 2015.
K o m i t e e n  forutsetter at bevilgningsreduksjonen
ikke medfører en svekkelse av jernbanetilsynet og
dets viktige kontroll- og tilsynsfunksjon. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  mener
all transportvekst i og mellom de største byene i Sør-
Norge i fremtiden bør skje med jernbane og kollek-
tivtrafikk. D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres alter-
native budsjett hvor det foreslås å bevilge 41,4 mill.
kroner til å redusere prisen på månedskort hos NSB
med 20 pst. D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres al-
ternative budsjett hvor det foreslås å øke student-
rabatten fra 25 til 40 pst. på enkeltbilletter tilsvarende
rabatten på månedskort. Dette vil koste 24 mill. kro-
ner. 

3.20 Kap. 4354 Statens jernbanetilsyn

K o m i t e e n  har merket seg at det for 2016 er
foreslått til sammen 13,7 mill. kroner på de ulike inn-
tektspostene under kap. 4354. K o m i t e e n  har ingen
ytterligere merknader. 

3.21  Kap. 1356 Infrastrukturforetak jernbane

Det foreslås bevilget 100 000 kroner i aksjekapi-
tal til et infrastrukturforetak for jernbane. Regjerin-
gen planlegger at selskapet skal være operativt 1. ja-
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nuar 2017, og den foreslåtte bevilgningen på kapitte-
let blir egenkapital for interimforetaket.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–

2016) hvor regjeringen legger frem flere detaljer i det
pågående reformarbeidet innen jernbane og vei. K o -
m i t e e n  legger til grunn Stortingets vedtak i Innst.
386 S (2014–2015) om ny organisering av jernbane-
sektoren. K o m i t e e n  har merket seg at departe-
mentet tar sikte på at både jernbanedirektoratet og in-
frastrukturforetaket vil være operative fra 1. januar
2017. K o m i t e e n  slutter seg til forslaget om å av-
sette 100 000 kroner til egenkapital til interimforeta-
ket på nytt kap. 1356 Infrastrukturforetak jernbane,
post 96 Aksjekapital.

K o m i t e e n  har merket seg at departementet ber
om fullmakt til å utgiftsføre utgifter på nytt kap.
1356, post 70 Tilskudd til drift mot tilsvarende inn-
sparing på kap. 1350 Jernbaneverket, post 23 Drift-
og vedlikehold og slutter seg til dette.

K o m i t e e n  har videre merket seg at det foreslås
å etablere en interimsorganisasjon for jernbanedirek-
toratet og at driftsutgifter til denne organisasjonen ut-
giftsføres på nytt kap. 1352 Jernbanedirektoratet,
post 1 Driftsutgifter. K o m i t e e n  slutter seg til for-
slaget om å gi departementet fullmakt til å utgiftsføre
utgifter på nytt kap. 1352 Jernbanedirektoratet, post
1 Driftsutgifter mot tilsvarende innsparing på kap.
1350 Jernbaneverket, post 23 Drift og vedlikehold.

K o m i t e e n  har merket seg departementets for-
sikring om at omdisponeringene ikke skal få konse-
kvenser for arbeidet med sikkerhet, drift og vedlike-
hold i Jernbaneverket. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til behand-
lingen av Meld. St. 27 (2014–2015) På rett spor – re-
form av jernbanesektoren, jf. Innst. 386 S (2014–
2015), og sine merknader i den forbindelse. D i s s e
m e d l e m m e r  registrerer at den såkalte jernbanere-
formen vil kreve store administrative ressurser, og
ser med stor skepsis på det store administrative appa-
ratet som vil bli etablert. D i s s e  m e d l e m m e r  er
ikke enig i det stortingsflertallet har vedtatt, og ville
i stedet for full konkurranseutsetting og privatisering
ha brukt ressurser på å bedre jernbanens infrastruktur
for å bygge en mer moderne jernbane rustet for fram-
tida. 

3.22 Kap. 1360 Kystverket 

Det foreslås bevilget 2,6 mrd. kroner til kap.
1360. Dette er noe lavere enn saldert budsjett for
2015. Nedgangen gjelder særlig post 21 Særlige
driftsutgifter, på grunn av et lavere behov for midler
til U-864 i 2016. Forslaget til bevilgning innebærer at

64,7 pst. av NTP-rammen til Kystverket vil være
oppfylt etter tre år av planperioden. 

I budsjettet for 2016 er det foreslått bevilget 49,3
mill. kroner som kompensasjon for økt arbeidsgiver-
avgift (jf. post 34) og 10,3 mill. kroner i tilskudd til
havnesamarbeid (jf. post 71).  

Merknader frå komiteen
K o m i t e e n  vil peika på at Noreg har ei

langstrekt kystline der tilhøva ligg svært godt til rette
for sjøtransport. K o m i t e e n  meiner at sjøtransport
er ein viktig del av norsk samferdsle, og vil peika på
at sjøen, i motsetnad til veg og jernbane, er ei gratis
transportåre utan trong for store investeringar og
vedlikehaldsutgifter. K o m i t e e n  viser likevel til at
sjøtransport stiller høge krav til effektive hamner og
godt utbygd landbasert infrastruktur. K o m i t e e n
meiner det er viktig å flytta ein større del av gods-
transporten frå veg til sjø og bane der dette er føre-
målstenleg og kostnadseffektivt. K o m i t e e n  viser
til at auka sjøtransport også kan bidra til auka trafikk-
tryggleik på vegnettet. K o m i t e e n  vil i den saman-
hengen peika på at i NTP 2014–2023 er den gjen-
nomsnittlege ramma til sjøtransport og maritim in-
frastruktur auka med 55 pst. samanlikna med saldert
budsjett 2013. K o m i t e e n  merkar seg at framlagde
forslag til løyvingar innan verkeområdet til Kyst-
verket inneber at 64,7 pst. av NTP-planramma vil
vera oppfylt etter tre år av planperioden 2014–2017. 

K o m i t e e n  merkar seg at det på post 21 Spe-
sielle driftsutgifter blir foreslått 69,5 mill. kroner
mindre enn i saldert budsjett, og at dette skuldast
mindre behov for midlar til U-864 i 2016. K o m i -
t e e n  registrerer at det på post 71 Tilskudd til havne-
samarbeid blir foreslått sett av 10,3 mill. kroner.
K o m i t e e n  merkar seg at forslag til løyving på post
60 Tilskudd til fiskerihavneanlegg, 20,5 mill. kroner,
utelukkande dreiar seg om å innfri tilsagn som er gitt
no i 2015. 

BORG HAVN I ØSTFOLD

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , vil legge til rette for en
god utvikling av Borg havn i Østfold, og viser til
budsjettforliket hvor det bevilges 10 mill. kroner til
nødvendig vedlikeholdsmudring i havnen. F l e r -
t a l l e t  er tilfreds med at Borg havn nå kan igangset-
te arbeidet med denne vedlikeholdsmudringen som
følge av budsjettforliket mellom samarbeidspartiene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til at Samferdselsdepartementet
vil komme tilbake til Stortinget med farledsprosjek-
tet Borg havn Røsvikrenna (Borg1). D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at Fredrikstad og Sarpsborg kom-
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mune samt Østfold Fylkeskommune peker på den
store betydningen Borg havn har for næringslivet i
regionen og i fylket. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til
at farledsprosjektet Borg havn Røsvikrenna, består
av to elementer, en utvidelse av farleden samt vedli-
keholdsmudring av farleden. Siste gang farleden ble
vedlikeholdsmudret var i 1996. Borg havn ligger ved
utløpet av Glomma og er derfor utsatt for en betyde-
lig oppgrunning på grunn av avrenning og elveero-
sjon. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det har vært
arbeidet med dette prosjektet over lang tid og at be-
hovet for vedlikeholdsmudring og følgelig omfang
på prosjektet øker for hvert år som går. D i s s e
m e d l e m m e r  peker på at behovet for vedlikeholds-
mudring er påtrengende på grunn av en betydelig
oppgrunning, og at vedlikeholdsmudringen må kom-
me i gang for at ikke prosjektet skal øke ytterligere i
omfang. På denne bakgrunn foreslår d i s s e  m e d -
l e m m e r  at det bevilges 10 mill. kroner til oppstart
av vedlikeholdsmudringen i Borg havn. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett hvor det ble foreslått å bevilge 10
mill. kroner til nødvendig vedlikeholdsmudring av
Borg havn. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til at Senterpartiet i sitt alternative statsbudsjett
for 2016 foreslår å bevilge 50 mill. kroner til Borg
havn i Østfold, som må mudres og utbedres. Tiltake-
ne er viktige, både for å ivareta næringslivet og ar-
beidsplassene i regionen rundt nedre Glomma – og
det er d e t t e  m e d l e m s  klare oppfatning at denne
havnen må fungere, hvis målsettingen om nasjonal
satsing på godstrafikk på skip skal nås.  

Slepebåtberedskap

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  V e n -
s t r e , viser til budsjettavtalen mellom samarbeids-
partiene, og foreslår å redusere post 1 Slepebåtbered-
skap med 18,0 mill. kroner, med bakgrunn i at gjen-
nomført anbudskonkurranse viser et mindre behov
enn først antatt. 

U-864

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til budsjettavta-
len mellom samarbeidspartiene, og foreslår å reduse-
re post 21 U-864 med 10,0 mill. kroner, med bak-
grunn i at gjennomføringen av miljøløsningen for
ubåten U-864 utenfor Fedje ser ut til å bli forsinket
sammenlignet med opprinnelig antatt. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er svært skuffet
over at budsjettavtalen mellom Høyre, Fremskritts-
partiet, Kristelig Folkeparti og Venstre innebærer en
reduksjon i post 21 U-864 med 10,0 mill. kroner, og
det gir grunn til stor bekymring når budsjettkuttet blir
begrunnet med at gjennomføringen av miljøløsnin-
gen for U-864 og kvikksølvlasten ser ut til å bli for-
sinket sammenlignet med opprinnelig antatt.

D i s s e  m e d l e m m e r  støtter derfor det opprin-
nelige bevilgningsforslaget i Prop. 1 S (2015–2016)
der 50 mill. kroner vil benyttes til videre arbeider
med miljøtiltak for U-864 utenfor Fedje, og det for-
ventes at regjeringen holder god fremdrift for å iverk-
sette de miljømessig beste tiltakene.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også minne om at de
nåværende regjeringspartiene både i sine komité-
merknader og forslag, og i tale og i TV-opptredener,
i sin tid var svært kritiske til forrige regjerings hånd-
tering av saken, både når det gjaldt fremdrift og me-
tode. Det er etter over to år med regjeringsmakt ikke
mye å kjenne igjen av hverken retorikk eller hand-
lingsrettet politikk fra de samme partienes side. 

K o m i t e e n  viser til at sprengning av Håøyflua
vil gi betydelig sikrere innseiling for skip til Farsund.
K o m i t e e n  mener det er viktig å fjerne hindringen
i innseilingen, både for å bidra til økt havneaktivitet
og flere arbeidsplasser, men også for å gi større for-
utsigbarhet for næringslivet slik at det kan tas inn bå-
ter uten begrensninger og fordyrende tiltak som sle-
pebåter og venting på riktige værforhold. K o m i -
t e e n  viser til at fjerning av hindringen kan åpne for
anløp av større fartøy. K o m i t e e n  viser til at
bortsprengning av Håøyflua er vedtatt som farledstil-
tak i Nasjonal transportplan i siste del av planperio-
den 2014–2023. K o m i t e e n  ber regjeringen vurde-
re en mulig fremskynding av prosjektet. 

KAP. 1360 POST 30 NYANLEGG OG STØRRE 
VEDLIKEHOLD

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at nord-
områdene, medregnet Svalbard, er blant de områder
i verden som er under størst påvirkning av klima-
endringer, og områdene er samtidig generelt preget
av økt aktivitet. Mindre is gjør området lettere til-
gjengelig for ferdsel og annen virksomhet. Utviklin-
gen de senere år viser at skipstrafikken til de arktiske
områdene øker både i antall og omfang, og dette gjel-
der særlig cruisetrafikken.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at ved større kom-
mersiell og industriell aktivitet i Polhavet, vil Long-
yearbyen måtte påregne å få økt betydning som base
for rednings- og forurensningsberedskap, og som
base for tilbud av maritime tjenester. I den sammen-
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heng vil eksisterende kunnskap og kompetanse om
arktisk teknologi og logistikk som finnes i ulike mil-
jøer i Longyearbyen, kunne være en ressurs som kan
videreutvikles. En økende maritim aktivitet i områ-
det vil også stille krav til en styrking av rednings- og
beredskapsarbeidet på øygruppen og i tilstøtende
havområder.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det er en akutt
og prekær situasjon i Longyearbyen som følge av re-
duksjonen i kullprisen. D i s s e  m e d l e m m e r  er
opptatt av å bidra til ny aktivitet i 2016 og å utvikle
nye langsiktige muligheter Longyearbyen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  vil på denne bakgrunn forsere oppgra-
dering og bygging av ny havneinfrastruktur i Long-
yearbyen, jf. Meld. St. 26 (2012–2013) Nasjonal
transportplan 2014–2023. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til sitt alternative budsjett hvor det er satt av 100
mill. kroner til dette for 2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
vil legge til rette for mer gods på sjø, og mener at
nærskipsfartsstrategien som ble lagt fram i tilknyt-
ning til Meld. St. 26 (2012–2013) i for liten grad er
fulgt opp fra regjeringen. Videre mener d e t t e
m e d l e m  at det fortsatt skal gis tilskudd til kommu-
nale fiskerihavneanlegg over statsbudsjettet. D e t t e
m e d l e m  viser til Senterpartiets alternative budsjett
og foreslår følgende økte bevilgninger på kap. 1360
slik: 

– Post 30 Oppstartsbevilgning til Borg havn: 50
mill. kroner.

– Post 60 Økt tilskudd til fiskerihavneanlegg: 70
mill. kroner. 

Videre mener d e t t e  m e d l e m  at nærskipsfart-
strategien skal følges opp, og foreslår i Senterpartiets
alternative budsjett at det etableres en egen insentiv-
ordning for godstransport på sjø. Den innrettes slik at
det gis en «økobonus» til transportkjøpere som bru-
ker sjøtransport i gitte transportkorridorer. Til dette
har Senterpartiet i sitt alternative budsjett for 2016
satt av 50 mill. kroner som en oppstartsbevilgning.

D e t t e  m e d l e m  mener at det er nødvendig
med bedre koblinger mellom havner og veg/jern-
bane. Derfor foreslår d e t t e  m e d l e m  en hand-
lingsplan for bedre intermodalitet, for å lette god-
stransportens overgang mellom veg/bane og havn.
D e t t e  m e d l e m  viser til at det i Senterpartiets al-
ternative budsjett er satt av 50 mill. kroner for å kom-
me i gang med dette arbeidet. 

D e t t e  m e d l e m  fremmer derfor følgende for-
slag:  

«Stortinget ber regjeringen etablere en egen in-
sentivordning for godstransport til sjøs for å stimule-
re en overgang av godstransport fra vei til sjø, og som
innrettes slik at det gis en 'økobonus' til transportkjø-
pere som bruker sjøtransport i gitte transportkorrido-
rer.» 

«Stortinget ber regjeringen legge fram en sak om
en handlingsplan for bedre intermodalitet, for å lette
godstransportens overgang mellom veg/bane og
havn.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
til at stadig mer gods kjøres på vei, og ikke på sjø og
bane. D e t t e  m e d l e m  mener det er et stort behov
og potensial for å få mer gods over fra vei til sjø, og
viser til Venstres alternative budsjett hvor det fore-
slås å bevilge 50 mill. kroner for å få fortgang i dette
arbeidet. 

Post 60 Tilskudd til fiskerihavneanlegg

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , vil støtte opp om bo-
settingen og fiskerinæringen langs kysten. Havres-
sursene skal kunne utnyttes på en god og trygg måte.
Tilskuddsordningen til kommunale fiskerihavner er
et viktig tiltak for å sikre fiskerinæringens infrastruk-
tur og for å redde liv. F l e r t a l l e t  viser til budsjett-
avtalen hvor tilskudd til kommunale fiskerihavner
styrkes med 40 mill. kroner.

F l e r t a l l e t  viser til regjeringens havnestrategi
der det legges til grunn en vurdering av organise-
rings- og finansieringsmodellene for fiskerihavner.
F l e r t a l l e t  vil anmode regjeringen om å foreta en
gjennomgang av de samlede tilskudds- og finansier-
ingsordningene til fiskerihavner og foreslå en ord-
ning som i større grad enn i dag sikrer en målrettet ut-
bygging av fiskerihavner der næringens behov er
størst. F l e r t a l l e t  er opptatt av at en finansierings-
ordning er fleksibel, men at den samtidig setter krav
til lokal medvirkning. F l e r t a l l e t  vil be regjeringen
komme tilbake til Stortinget med forslag til løsninger
så raskt som mulig og på egnet måte.

F l e r t a l l e t  fremmer på denne bakgrunn føl-
gende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen foreta en gjennom-
gang av de samlede tilskudds- og finansieringsord-
ningene til fiskerihavner. På bakgrunn av dette bes
det om en vurdering av grunnlaget for en ordning
med mer målrettet utbygging av fiskerihavner der
næringens behov er størst og at regjeringen kommer
tilbake til stortinget med dette på egnet måte.» 
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M e d l e m e n e  i  k o m i t e e n  f r å  A r b e i d a r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at tilskott til
lokale fiskerihamner i ei årrekkje har bidrege sterkt
til å fornya mange hamneanlegg.

D e s s e  m e d l e m e n e  vil understreka at stadig
auka tryggleiks- og miljøkrav har blitt ein føresetnad
for modernisering av lokale hamner. Eit lokalt og
statleg spleiselag har her bidrege til betre fasilitetar
for handtering av sjømat og til trygging av fiskarane
sine arbeidsvilkår.

D e s s e  m e d l e m e n e  stiller seg uforståande til
at regjeringa føreslår å kutta tilskottsordninga frå og
med 2016, og at det berre blir løyvd midlar til å dekka
tilsegn som er gitt i 2015. Dette inneber at fleire ham-
ner som har lagt planar og søkt om tilskott, nå må re-
versera desse, og ein går glipp av naudsynt oppgrade-
ring til tenleg fiskerihamnstandard.

D e s s e  m e d l e m e n e  viser til regjeringa sin
framlagde «Nasjonal havnestrategi», der det blir vur-
dert å endra verkemiddelbruken og forvaltningsan-
svaret ved m.a. å gjera fiskerihamnene til eit reint
kommunalt ansvarsområde. Som første ledd i dette
arbeidet føreslår regjeringa no å avvikla tilskottsord-
ninga retta mot kommunale fiskerihamntiltak.

D e s s e  m e d l e m e n e  vil visa til at fiskerinæ-
ringa gjennom fleire tiår har avgitt kompetanse og ar-
beidskraft inn mot ei stadig veksande olje- og
gassnæring. No er det mykje som tyder på at den næ-
ringa er noko på hell, samstundes med at fiskeri-
næringa er veksande. Det vil difor vera ekstra viktig
i tida framover å sikra og utvikla moderne og tenlege
fiskerihamneanlegg som er tilpassa ein moderne
fiskeflåte, som m.a. er kjenneteikna ved lengre, brei-
are og djupare fartøy, og som også stiller andre krav
til landarealet i bakkant av sjølve kaia. 

M e d l e m e n e  i  k o m i t e e n  f r å  A r b e i d a r -
p a r t i e t  viser til Arbeidarpartiet sitt alternative bud-
sjett, der tilskottsposten blir auka med 43,5 mill. kro-
ner for 2016 ut over regjeringa sitt forslag. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til Senterpartiets alternative budsjett, hvor det
foreslås å styrke den statlige tilskuddsordningen til
fiskerihavnanlegg med 70 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett hvor det ble foreslått å bevilge 40
mill. kroner ekstra i tilskudd til kommunale fiskeri-
havner. 

3.23 Kap. 4360 Kystverket

K o m i t e e n  viser til at budsjettposten omfatter
refusjoner og inntekter fra eksterne, samt inntekter
knyttet til statens beredskap mot akutt forurensning.

K o m i t e e n  slutter seg til forslaget til bevilg-
ning. 

3.24 Kap. 1361 og 4361 Samfunnet Jan Mayen og 
Loran-C

Kap. 1361 omfatter driften av Samfunnet Jan
Mayen og investerings- og driftsutgifter for naviga-
sjonssystemet Loran-C. Det forslås bevilget 61,75
mill. kroner.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at navigasjonssystemet

Loran-C på grunn av svært få brukere legges ned fra
1. januar 2016, da satellittnavigasjonssystemet har
overtatt de mest sentrale hjelpemidlene for elektro-
nisk navigasjon. K o m i t e e n  har videre merket seg
at regjeringen vil opprettholde norsk tilstedeværelse
på Jan Mayen også etter nedleggelsen av Loran-C-
stasjonen på øya. 

3.25 Kap. 1370 Posttjenester

Det foreslås 403 mill. kroner. Behovet for statlig
kjøp av post- og banktjenester for 2016, jf. post 70,
bygger på beregninger fra Posten Norge AS og er ba-
sert på gjeldende prinsipper for slik beregning.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at det foreslås bevilget 403

mill. kroner til kjøp av post- og banktjenester for
2016, og k o m i t e e n  slutter seg til dette. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til den nye post-
loven som vil tre i kraft fra 1. januar 2016. F l e r t a l -
l e t  er oppmerksomme på at det vil ta noe tid å inngå
avtaler og utpeke en leveringspliktig tilbyder, slik at
den nye ordningen ikke vil tre i kraft før 1. juli 2016.
F l e r t a l l e t  er opptatt av at fremdriften holdes og at
innsparingen ved å avvikle lørdagsomdeling av post
kan tas ut fra denne datoen. F l e r t a l l e t  merker seg
at kostnaden ved lørdagsomdeling av post for første
halvår er beregnet til 185 mill. kroner, og at helårsef-
fekten av besparelsen kan forventes å være minimum
det doble. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  har merket seg
at regjeringen trolig ikke rekker å inngå avtale eller
utpeke en leveringspliktig tilbyder tidlig nok til at
den nye ordningen kan gjelde før 1. juli 2016. D i s -
s e  m e d l e m m e r  har videre merket seg at man leg-
ger opp til en halvårseffekt på kostnadene for avis-
omdeling på lørdager beregnet til 40 mill. kroner.
D i s s e  m e d l e m m e r  er tvilende til at dette er til-
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strekkelig for å opprettholde avisomdeling for alle på
lørdager slik som i dag. D i s s e  m e d l e m m e r  for-
utsetter at man legger opp til at beløpet ikke setter be-
grensninger på avisomdeling på lørdagene og at man
kommer tilbake med endelig beløp når anbudskon-
kurransen er avsluttet.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Prop. 109 L
(2014–2015) (postloven) som ble behandlet i Stortin-
get juni 2015. Der var en av forutsetningene med å
innføre ny postlov å spare 400 mill. kroner i året, i
budsjettet for 2016 ser vi kun en besparelse på 15
mill. kroner fra saldert budsjett 2015, som er langt fra
en halvårseffekt på 200 mill. kroner.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at det er viktig
med et likeverdig posttilbud over hele landet også når
det gjelder masseutsendelser. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener det vil være viktig for både offentlig og
privat virksomhet at det ikke er ulik pris på masseut-
sendelser forskjellige steder i landet. En prisdifferan-
se for masseutsendelser vil etter d i s s e  m e d l e m -
m e r s  syn være konkurransevridende til fordel for
byer og sentrale strøk, der det vil være størst marked
for konkurranse. D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt
av å sikre at næringsaktører i distriktskommuner, og
andre som har behov for masseutsendelser til og fra
distriktskommuner, kommer like godt ut som resten
av landet. D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen
vurdere tiltak som kan iverksettes dersom det oppstår
prismessige geografiske forskjeller som må utjevnes.
D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at en tilskudds-
ordning kan være et egnet virkemiddel for å sikre et
likeverdig tilbud over hele landet også for masseut-
sendelser. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
til at Stortinget har vedtatt å avvikle støtten til ombæ-
ring av lørdagspost fra 1. januar 2016. Denne avvik-
lingen vil regjeringen nå utsette til 1. juli fordi staten
trolig ikke rekker å inngå avtaler eller utpeke en leve-
ringspliktig tilbyder tidlig nok. D e t t e  m e d l e m  vil
ikke akseptere denne sendrektigheten som koster 185
mill. kroner og viser til Venstres alternative budsjett
som foreslår å kutte bevilgningene med tilsvarende
beløp. 

3.26 Kap. 1380 og 4380 Nasjonal kommunika-
sjonsmyndighet

Det foreslås bevilget 308,9 mill. kroner på kap.
1380. De to tilskuddsordningene på kapittelet er til-
skudd til telesikkerhet og -beredskap (post 70) og til-
skudd til bredbåndsutbygging (post 71). 

Nasjonal kommunikasjonsmyndighets utgifter er
i hovedsak forutsatt dekket ved gebyrinntekter, jf.
kap. 4380 post 1. 

K o m i t e e n  vil fremheve viktigheten av å for-
ske på elektronisk kommunikasjon som sikrer bru-
kerne gode, rimelige og framtidsrettede ekomtjenes-
ter i hele landet. K o m i t e e n  viser til at programmet
IKTPLUSS fra 2015 har overtatt for VERDIKT-pro-
grammet, og at programmet skal ivareta forsknings-
behov som ikke er dekket opp av den kommersielle
forskningen. K o m i t e e n  vil fremheve viktigheten
av Simula@UiB som vil være en viktig kilde til na-
sjonal kunnskap om informasjonssikkerheten i
ekomnett og ekomtjenester med tanke på cyberkri-
minalitet, overvåkning og industrispionasje. 

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at Nasjonal kommunika-

sjonsmyndighets hovedoppgaver er å føre tilsyn med
markedene for post og elektronisk kommunikasjon
og føre kontroll med at regelverket på området etter-
leves, samt utøve markedskontroll av radio- og ter-
minalutstyr og utføre løpende oppgaver i forbindelse
med sikkerhet og beredskap på ekommarkedet.

K o m i t e e n  viser til at driften av Nasjonal kom-
munikasjonsmyndighet er selvfinansierende, med
unntak av utgifter til drift av Radiostøykontrollen og
utgifter til tilskuddsordningene. K o m i t e e n  vil un-
derstreke betydningen av at selvfinansierende til-
synsoppgaver må utføres så effektivt som mulig
innenfor det lovverket tilsynet er satt til å håndheve. 

POST 70 TILSKUDD TIL TELESIKKERHET OG 
BEREDSKAP

K o m i t e e n  slutter seg til den foreslåtte bevilg-
ningen på 78 mill. kroner for 2016. K o m i t e e n  vil
understreke behovet for å styrke beredskapsevnen og
øke robustheten i ekomnettene i en tid med mer
ekstremvær og økt avhengighet av elektronisk kom-
munikasjon. K o m i t e e n  vil påpeke verdien av til-
rettelegging for samhandling, slik at alle gode krefter
kan bidra til en styrket sikkerhet og beredskap.

K o m i t e e n  vil fremheve det nye nasjonale sen-
teret CCIS på HiG, for forskning, utdanning og tre-
ning i å håndtere kritiske situasjoner knyttet til infor-
masjonssikkerhet hvor sentrale aktører innen politiet,
forsvaret, næringsliv og akademia har gått sammen i
et tett samarbeid for å møte framtidens trusler i cy-
berspace. 

POST 71 TILSKUDD TIL BREDBÅNDSUTBYGGING

K o m i t e e n  er opptatt av å bidra til utbygging
av bredbånd i geografiske områder der det ennå ikke
er kommersielt grunnlag for investeringer. K o m i -
t e e n  viser til at dette kan gjøres på flere måter, både
ved at det blir lagt til rette for en så kostnadseffektiv
utbygging som mulig og ved å gi tilskudd til utbyg-
gingsprosjekter i områder der det er begrenset kom-
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mersiell interesse. K o m i t e e n  viser til at det er satt
av 51,5 mill. kroner til tilskuddsordningen for 2016.

K o m i t e e n  viser til at tilskuddsordning for
bredbåndsutbygging skal sikre alle husstander og
virksomheter i Norge et bredbåndstilbud av grunn-
leggende god kvalitet. K o m i t e e n  mener at målet
skal være å sikre tilgang til høyhastighetsbredbånd i
hele landet, med mål om hastighet på 100 mbps, og
viser i den sammenheng til Nasjonal plan for elektro-
nisk kommunikasjon, som Stortinget har bestilt, jf.
Innst. 164 S (2013–2014).  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , ønsker at tilskudds-
ordningen skal brukes til å øke bredbåndskapasiteten
og mobildekningen i områder der markedet ikke fun-
gerer godt nok, i tråd med tildelingskriteriene fra Na-
sjonal kommunikasjonsmyndighet. F l e r t a l l e t  vi-
ser til budsjettavtalen der det bevilges 75 mill. kroner
utover regjeringens forslag.

F l e r t a l l e t  vil påpeke at det er over 20 år siden
Internett slo igjennom, og samfunnsutviklingen
knyttes i stadig økende grad opp mot tilgang på elek-
tronisk kommunikasjon. I 2013 pekte den rød-grønne
regjeringen, gjennom Digital Agenda, på at man sto
foran store utfordringer og at svært mange av til-
takene i meldingen dreide seg om å vurdere behovet
for og utformingen av eventuelle politikkendringer.
F l e r t a l l e t  stiller seg undrende til om det den gang
i tilstrekkelig grad ble lagt til rette for den utbyg-
gingstakten av bredbånd Norge faktisk har hatt be-
hov for. 

F l e r t a l l e t  ser positivt på at dagens regjering
arbeider aktivt for å ta alle virkemidler i bruk også ut
over tilskuddsordningen. F l e r t a l l e t  ønsker å trek-
ke frem behovet for å se på innretningen av tilskud-
det, om den kan spisses mer og gjerne også vurdere
om det finnes bedre insentiv for at alle ulike aktører
kan bidra til utbygging i de mest utfordrende dek-
ningsområdene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  har merket seg
at regjeringen også for 2016 har kuttet i bredbånds-
bevilgningen over Kommunal- og moderniserings-
departementets budsjett, for 2016 kuttes det med om
lag 60 mill. kroner. D i s s e  m e d l e m m e r  er svært
kritisk til dette kuttet, og vil understreke at tilgangen
til digital infrastruktur for alle er en grunnleggende
infrastruktur som alle skal ha, og at dette er et viktig
bidrag til vekst og sysselsetting i hele landet.

Videre viser d i s s e  m e d l e m m e r  til søknads-
summen for 2015 på hele 654 mill. kroner, som til-
svarer seks ganger summen som var bevilget i 2015.
Dette viser tydelig behovet for å øke rammen i årene

fremover for å unngå det «digitale klasseskillet» som
i dag finnes mellom dem som har gode bredbåndsløs-
ninger og dem som ikke har det. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  viser til Arbeiderpartiets alternative
budsjett og foreslår en økning på 100 mill. kroner til
post 71 Tilskudd til bredbåndsutbygging, slik at total
bevilgning er på 151,5 mill. kroner i 2016. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
viser til Senterpartiets alternative budsjett for 2016
hvor det foreslås å styrke bevilgningen med 210 mill.
kroner.

D e t t e  m e d l e m  minner om at det er store ut-
fordringer knyttet til mobildekningen langs hoved-
ferdselsårene, blant annet langs toglinjene. Mobil-
dekning langs toglinjene, i tunneler og på viktige fer-
jeruter er viktig for å gjøre arbeid under reise mulig,
samtidig som det vil gjøre det mer attraktivt å velge
toget som reisemiddel over lengre strekk. D e t t e
m e d l e m  viser til at Senterpartiet i sitt alternative
statsbudsjett for 2016 foreslår å sette av 150 mill.
kroner til å bedre mobildekningen langs hovedferd-
selsårene. 

D e t t e  m e d l e m  ber også om at regjeringen
kommer tilbake til Stortinget med et forslag om å eta-
blere en støtteordning til investeringer for å legge fi-
berkabler til utlandet når kraftkabler likevel skal byg-
ges. Det må være i norsk interesse å få lagt fiber-
kabler på denne måten fra Norge til Tyskland (Ton-
stad, Vest-Agder, til Wilster) og fra Norge til Storbri-
tannia (Kvilldal, Rogaland, til Blyth). Siktetpunktet
med ordningen må etter d e t t e  m e d l e m s  mening
være å finansiere gapet mellom det som er kommer-
sielt lønnsomt og totalkostnad – og å utnytte de mu-
ligheter for synergieffekter som åpner seg i samband
med Statnetts legging av strømkabler til utlandet.
D e t t e  m e d l e m  minner om at slike fiberkabler
kan bety mye for datasenterindustrien i Norge fordi
man blir bedre rustet til å møte internasjonal konkur-
ranse, samtidig som investeringene vil ha gunstige
konsekvenser for norsk beredskap. 

D e t t e  m e d l e m  fremmer derfor følgende for-
slag:  

«Stortinget ber regjeringen legge fram sak for
Stortinget om en særlig tilskuddsordning som kan
stimulere til at fiberkabler blir lagt når det skal byg-
ges nye kraftkabler til utlandet.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  V e n s t r e  viser
til at tilskuddsordning for bredbåndsutbygging skal
sikre alle husstander i Norge et bredbåndstilbud av
grunnleggende god kvalitet. D e t t e  m e d l e m  me-
ner at målet må være at 100 pst. av landets husstander
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de nærmeste årene skal få et godt bredbåndstilbud.
D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres alternative bud-
sjett hvor det fremmes forslag om at tilskuddsordnin-
gen skal brukes til å øke bredbåndskapasiteten og
mobildekningen i områder der markedet ikke funge-
rer godt nok. D e t t e  m e d l e m  viser til Venstres al-
ternative budsjett hvor det foreslås å øke denne sat-
singen med 140 mill. kroner. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til Kristelig Folkepartis alternati-
ve statsbudsjett hvor det ble foreslått å bevilge ytter-
ligere 62 mill. kroner i tilskudd til bredbåndsutbyg-
ging, ut over regjeringens forslag. 

4. Omtale av særlig tema
4.1 Omorganisering av bompengesektoren

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , vil vise til Meld. St. 25
(2014–2015) og også Prop. 1 S Tillegg 2 (2015–
2016), der bompengereformens innretninger spesifi-
seres. 

Det er positivt at regjeringen tar grep for å sikre
at de store summene investert gjennom bompenge-
systemet skal gå målrettet til de vedtatte prosjektene
og også sikre en brukervennlig innkreving. F l e r -
t a l l e t  er opptatt av at regjeringens arbeid med å leg-
ge til rette gode rammer for en effektiv innkreving
har god fremdrift. 

Omorganiseringen av bompengevirksomheten
og etableringen av de fem regionale selskapene vil gi
et godt grunnlag, og f l e r t a l l e t  ønsker å understre-
ke viktigheten av en optimalisering av rolle- og an-
svarsfordeling mellom SVVs myndighetsrolle og
bompengeselskapenes operative rolle og går ut fra at
dette tydeliggjøres i de nye hovedavtalene.

F l e r t a l l e t  har notert seg at regjeringen ser det
som en sentral del av bompengereformen at utsteder
skilles fra rollen som operatør/bompengeselskap.
F l e r t a l l e t  sier seg enige i at rollene skal og bør
holdes adskilt og oppfordrer til at det i det videre ar-
beidet med rammebetingelser for utsteder legges opp
iht. pågående utvikling i REETS og EasyGo. Dette
for å sikre at Norge tilrettelegger for konkurranse på
like vilkår for eksisterende og eventuelle nye aktører,
noe som vil kunne bidra til en lavere pris og et bedre
produkt for brukerne av bomfinansierte vegprosjek-
ter i Norge.

F l e r t a l l e t  er glad for å se at regjeringen legger
opp til en takstharmonisering som vil innebære en
betydelig forenkling, og er opptatt av at det i den
sammenheng oppfordres lokalt til en harmonisering
av takster, rabatter og fritak også i de prosjekter der
innkrevingen allerede er startet opp. F l e r t a l l e t  har

registrert en utvikling av at næringstransport bærer
en større andel av utgiftene med tredobbel takst i en-
kelte prosjekter, og vil minne om at det er tidligere
uttalt at dobbel takst bør være hovedregelen som leg-
ges til grunn. Det er som regjeringen viser til viktig
at det i denne prosessen ses til at ingen gruppe og/el-
ler bransje kommer dårligere ut ei heller at det går ut
over finansieringsgrunnlaget for prosjektet. F l e r -
t a l l e t  vil også minne om at det ligger og har lagt
som en forutsetning at man ved etablering av nye
bompengeprosjekter skal utøve en restriktiv hold-
ning til bomplassering på sideveger. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til de fore-
slåtte tiltakene fra regjeringen Stoltenberg i St. Meld.
26 (2012–2013) Nasjonal transportplan 2014–2023,
hvor det ble vedtatt flere viktige tiltak for omorgani-
sering av bompengevirksomheten, blant annet eta-
blering av fem regionaleselskap og en omfattende
samordning av takst- og rabattsystemer og fritak.
Dette vil etter d i s s e  m e d l e m m e r s  syn innebære
en forenkling av arbeidet i sektoren som kommer
både operatører og bilister til gode. D i s s e  m e d -
l e m m e r  er glad for at regjeringen følger opp vedta-
kene fra Nasjonal transportplan 2014–2023. 

D i s s e  m e d l e m m e r  er motstandere av regje-
ringens forslag til rentekompensasjonsordning for
bompengelån, da den ser ut til å være en annen og
mer byråkratisk metode for å tilføre mer statlig kapi-
tal til veiprosjektene. D i s s e  m e d l e m m e r  vil på-
peke at det ikke vil bli bygget mer vei for de midlene
regjeringen bevilger til denne ordningen. D i s s e
m e d l e m m e r  mener at den foreslåtte rentekom-
pensasjonsordningen virker kompliserende og at den
vil føre til mer byråkrati. D i s s e  m e d l e m m e r  er
opptatt av en mest mulig effektiv innkreving av bom-
penger, slik at bilistene får mest mulig vei igjen for
hver krone de betaler. D i s s e  m e d l e m m e r  kan
ikke se at de vedtatte forslagene i bompengereformen
ivaretar dette hensynet.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at obligatorisk
bombrikke for alle kjøretøy over 3 500 tonn totalvekt
som benytter offentlig vei, ble innført fra 1. januar
2015. Ordningen som ble innført mangler krav om
forhåndsbetaling knyttet til avtalen om bombrikke.
D i s s e  m e d l e m m e r  ber regjeringen vurdere me-
toder for innføring av forhåndsbetaling, krav om be-
taling pr. kredittkort, dieselkort, bankgaranti eller an-
nen ordning for å sikre betaling av bompassering. Vi-
dere mener d i s s e  m e d l e m m e r  at regjeringen
burde gått enda lenger i å effektivisere bompengeinn-
krevingen, da obligatorisk brikke er det tiltaket som
gir størst reduksjon i innkrevingskostnadene. Dette
vil også åpne muligheten for differensiert betaling ut
fra tid og utslipp. D i s s e  m e d l e m m e r  mener der-
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for at innføring av obligatorisk brikke i alle kjøretøy
må ha høyeste prioritet, også som betalingsform på
fergene.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det lenge har
vært en funksjonalitet ved inngåelse av AutoPASS-
avtale der kunden kan velge såkalt «sporfri avtale»
som sikrer anonymisering. En sporfri avtale inne-
bærer at passeringsdata ikke lenger vil kunne frem-
skaffes, heller ikke i forbindelse ved eventuell klage.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor bilisters per-
sonvern og behov for anonymisering er ivaretatt.

Videre mener d i s s e  m e d l e m m e r  at regjerin-
gen må sørge for en optimalisering av rolle- og an-
svarsfordeling mellom Statens vegvesens myndig-
hetsrolle og bompengeselskapenes operative rolle i
de nye hovedavtalene.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det kan være et
riktig tiltak å skille utsteder fra rollen som operatør-/
bompengeselskap, men da med en mulighet for at
disse rollene kan videreføres innenfor et og samme
holdingselskap eller morselskap. Å skille utsteder-
rollen helt fra operatør-/bompengeselskap kan etter
d i s s e  m e d l e m m e r s  mening bidra til å duplisere
de samme typer oppgaver og gå utover brukervenn-
lighet og kundetilfredshet, og dermed virke mot sin
hensikt med omorganisering av bompengevirksom-
heten.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil videre understreke
betydningen av at man ved etablering av nye bom-
pengeprosjekter skal utøve en restriktiv holdning til
bomplassering på sideveger. 

5. Kommunal- og moderniserings-
departementet – IKT-politikk – 
Utdrag fra budsjettkapitler, samt 
komiteens merknader til disse 

5.1 Kap. 541 IKT-politikk

Det foreslås bevilget 13 mill. kroner. 
Post 70 Tilskudd til samordning av IKT-politik-

ken er ny post på 2016-budsjettet. Bevilgningen på
posten skal bidra til å nå hovedmålene for IKT-poli-
tikken. Posten foreslås nyttet til flere tilskuddsord-
ninger som det gjøres rede for i proposisjonen. 

Komiteens merknader
K o m i t e e n  ser at innbyggernes forventning til

digitale tjenester har endret seg raskt de senere år, og
det er i økende grad viktig med tilrettelegging for
samfunnsnyttig anvendelse av IKT og for en høy
grad av digital deltakelse i samfunnet. Myndighetene
må koordinere innsatsen i utviklingen slik at felles-
løsninger kan tas i bruk på en god måte der innbyg-
gere og næringsliv møter en effektiv og brukervenn-
lig elektronisk forvaltning.

K o m i t e e n  vil peke på at Norge har flere leden-
de IKT- og teknologiforetak som kan bidra med de
beste løsningene innenfor sine områder, og k o m i -
t e e n  ser det som viktig at det legges til rette for en
sterk, nyskapende og konkurransedyktig IKT-næring
i Norge. K o m i t e e n  ser derfor positivt på at regje-
ringen iverksetter tiltak for styrket samordning av di-
gitaliseringen i offentlig sektor, bedre tilgang på IKT-
kompetanse og økt tilgang på offentlige data, samt en
bedre informasjonsforvaltning i offentlig sektor. 

K o m i t e e n  vil påpeke at den digitale informa-
sjonsflyten i årene som kommer vil stille stadig ster-
kere krav til samordning og samvirke mellom
myndigheter, tjenesteutøvere og andre interessenter.
Hensynet til effektiv ressursbruk vil øke behovet for
mer samordnende tilnærminger til utvikling, forvalt-
ning og drift av nye systemløsninger. De kommende
årene vil bruk av og riktige investeringer i IKT po-
tensielt være det største enkeltbidraget til effektivise-
ring og brukerretting av offentlig sektor. 

K o m i t e e n  har merket seg at regjeringen våren
2016 vil legge frem en stortingsmelding om «Digital
agenda for Norge» og at Nasjonal plan for elektro-
nisk kommunikasjon vil inngå som en selvstendig
del av stortingsmeldingen. K o m i t e e n  mener at en
slik plan vil kunne danne et bedre grunnlag for en
målrettet utvikling innen IKT. K o m i t e e n  imøteser
løsninger som både sikrer tilgang over hele landet og
som øker bredbåndshastigheten der bredbåndstilbu-
det er for dårlig. Teknologien og bredbåndsmarkedet
er i rask utvikling, derfor ser k o m i t e e n  det som
svært viktig at det legges til rette for en god konkur-
ranse mellom ulike teknologier, tilbydere og forret-
ningsmodeller. 

K o m i t e e n  vil peke på at Norge er blant de land
i verden som har høyest digital deltakelse og kompe-
tanse i befolkningen. Til tross for dette ser vi at utvik-
lingen går svært raskt, og det er viktig at det ikke ska-
pes et klasseskille mellom de som har tilegnet seg
slik digital kompetanse med mulighet for deltakelse
og de som blir stående utenfor. K o m i t e e n  ser der-
for svært positivt på tiltak som kan bidra til styrking
av nødvendige digital basiskompetanse og ønsker i
den sammenheng å trekke frem regjeringens «til-
skuddsordning for digital deltakelse og kompetanse»
som skal bidra til at eksterne aktører gir opplæring og
kunnskapsheving hos innbyggere med lav digital
deltakelse og kompetanse.

K o m i t e e n  vil påpeke at ny og bedre teknologi
stadig gir nye muligheter og at utviklingen går raskt.
IKT i samferdselssektoren benevnes i dag vanligvis
som ITS – Intelligente transportsystemer. K o m i -
t e e n  ser positivt på regjeringens arbeid med en hel-
hetlig gjennomgang av ITS, der ITS-loven er et vik-
tig premiss for en god tilrettelegging for at ny tekno-
logi og forskning skal kunne hjelpe oss til å nå defi-
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nerte mål innen sikkerhet, framkommelighet, miljø
og tilgjengelighet, jf. Prop. 149 L (2014–2015).

K o m i t e e n  mener at ITS bør inkluderes som en
naturlig del av planlegging og investeringsgrunnlag i
alle samferdselsprosjekter. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
vil understreke at det må være en nasjonal målsetting
at alle skal kunne ta del i den nye digitale virkelig-
heten – og at Norge er inne i en investeringsfase hvor
grunnlaget for dette skal legges. Tilgang til moderne
ekomtjenester som mobil og bredbånd er blitt en nød-
vendighet, både for privatpersoner og bedrifter. Det-
te gjelder også i områder hvor det i dag ikke er lønn-
somt å bygge ut høyhastighetsbredbånd til brukerne.
D e t t e  m e d l e m  minner om at regjeringen i for-
slaget til statsbudsjett for 2016 foreslår å kutte be-
vilgningen som bidrar til bedre bredbåndsdekning i
områder hvor det kommersielle potensialet vurderes
til å være for svakt, fra 110 mill. kroner til 51,5 mill.
kroner, men at dette kuttet blir reversert i budsjettav-
talen mellom regjeringspartiene, Kristelig Folkeparti
og Venstre – og posten forsiktig styrket. D e t t e
m e d l e m  mener dette er utilstrekkelig, og viser til
Senterpartiets alternative budsjett for 2016 hvor det
foreslås å styrke bevilgningen med 210 mill. kroner. 

5.2 Kap. 542 Internasjonalt IKT-samarbeid og 
utviklingsprogram

Det foreslås bevilget 42,5 mill. kroner.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  ser det som viktig at Norge er inter-

nasjonalt orientert og deltar i det omfattende euro-
peiske samarbeidet på IKT-området. Norges innsats
er særlig rettet mot EU og OECD, og det ligger et
viktig arbeid med å tilpasse regelverk, finne gode fel-
les løsninger og strategier, der det tilrettelegges for
vektleggingen av IKT som driver av bærekraftig
økonomisk vekst, innovasjon og jobbskaping. K o -
m i t e e n  viser til at fremveksten av felleseuropeiske
elektroniske løsninger i offentlig forvaltning er et
viktig bidrag i modernisering og fornying av offent-
lig sektor.

K o m i t e e n  merker seg at det legges opp til del-
takelse i programmet Connecting Europe Facility
(CEF Digital). K o m i t e e n  ser det som viktig at ak-
tiv deltakelse i den digitale agendaen opprettholdes
og at norsk næringsliv og norske fagmiljøer får dra
nytte av den norske deltakelsen i EU-programmer og
får internasjonal eksponering. K o m i t e e n  vil påpe-
ke verdien av en god koordinering av de ulike norske
aktører og politiske ansvarsområder innen interna-

sjonalt IKT-samarbeid, og vil oppfordre til en aktiv
bruk av ulike fora som kan bidra til økt samhandling. 

6. Justis- og beredskapsdepartementet – 
Nødnett – Utdrag fra budsjett-
kapitler, samt komiteens merknader 
til disse

6.1 Kap. 456 og kap. 3456 Direktoratet for 
nødkommunikasjon

Det foreslås bevilget 1,1 mrd. kroner. Den fore-
slåtte bevilgningen nyttes til driftsutgifter og større
utstyrsanskaffelser og vedlikehold for Direktoratet
for nødkommunikasjon. Av store anskaffelser inngår
utstyr til utbyggingen av trinn 2 av Nødnett.  

Komiteens merknader
K o m i t e e n  viser til at utbyggingen av Nødnett

blir ferdigstilt i løpet av 2015 i tråd med planene og
at de samlede utgiftsrammene blir redusert i budsjet-
tet for 2016. K o m i t e e n  registrerer at kostnader til
drift av Nødnett inkluderer kostnader til leie av data-
linjer og innplassering av nytt utstyr i eksisterende
basestasjoner i tillegg til betaling av leverandør for
drift og vedlikehold av nettet. K o m i t e e n  viser til
Stortingets vedtak fra 2013 om innføring av Nødnett
til de frivillige organisasjonene, og er fornøyd med at
det er satt av tilstrekkelig med midler til håndtering
av radioterminaler til disse. 

K o m i t e e n  merker seg at større utstyrsanskaf-
felser omfatter investering i radionett, utstyr til nød-
etatenes kommunikasjonssentraler og radiotermina-
ler knyttet til utbygging av trinn 2 av Nødnett. Nød-
nett ferdigstilles i 2015 og bevilgningen til post 45
Større utstyrsanskaffelser reduseres med 740,1 mill.
kroner i 2016.

K o m i t e e n  har merket seg at kostnadene til
drift av Nødnett øker som følge av at en stadig større
del av nødnettet blir satt i drift, og at Stortinget har
sluttet seg til at disse kostnadene skal dekkes gjen-
nom brukerbetaling innenfor de enkelte etatenes
gjeldende budsjettrammer. K o m i t e e n  viser til at
dette er i tråd med planene for innfasing av Nødnett i
hele landet, og at det påhviler Direktoratet for nød-
kommunikasjon å sørge for at Nødnett driftes kost-
nadseffektivt og sikkert.

K o m i t e e n  viser til at en rekke tunneler man-
gler nødnett, blant annet der kravene til lengde eller
ÅDT ikke er oppfylt. K o m i t e e n  mener det er nød-
vendig å vurdere kriteriene for utbygging av nødnett
i tunneler, slik at nødnett kan installeres også i kor-
tere tunneler og i tunneler med lavere ÅDT. 
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7. Forslag fra mindretall

Rammeuavhengige forslag

Forslag fra Arbeiderpartiet og Senterpartiet:

Forslag 1

Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med et forslag om å bidra til en etablering av en
felles løsning for Norsk Kjøretøyhistorisk Museum
og Norsk vegmuseum. 

Forslag 2

Stortinget ber regjeringen utrede en insentivløs-
ning for andre transportformer etter inspirasjon fra
NOx-fondet for å redusere utslipp. 

Forslag 3

Stortinget ber regjeringen innføre et eget pro-
gram for å oppgradere bruer til en kapasitet på 60
tonn i forbindelse med forslaget til ny Nasjonal trans-
portplan. 

Forslag 4

Stortinget ber regjeringen i forslag til ny Nasjo-
nal transportplan innføre en nasjonal TT-ordning for
brukere med særlige behov. 

Forslag 5

Stortinget ber regjeringen i forbindelse med for-
slag til ny Nasjonal transportplan foreslå en ordning
som ivaretar kollektivtilbudet i distriktet tilsvarende
KID-ordningen. 

Forslag 6

Stortinget ber regjeringen planlegge kapasitets-
økning med dobbeltspor på Ofotbanen, slik at det er

mulig å prioritere midler til utbygging i Nasjonal
transportplan 2018–2029. 

Forslag fra Senterpartiet:

Forslag 7

Stortinget ber regjeringen etablere en egen insen-
tivordning for godstransport til sjøs for å stimulere en
overgang av godstransport fra vei til sjø, og som inn-
rettes slik at det gis en «økobonus» til transportkjø-
pere som bruker sjøtransport i gitte transportkorrido-
rer. 

Forslag 8

Stortinget ber regjeringen legge fram en sak om
en handlingsplan for bedre intermodalitet, for å lette
godstransportens overgang mellom veg/bane og
havn. 

Forslag 9

Stortinget ber regjeringen legge fram sak for
Stortinget om en særlig tilskuddsordning som kan
stimulere til at fiberkabler blir lagt når det skal byg-
ges nye kraftkabler til utlandet. 

Forslag fra Venstre:

Forslag 10

Stortinget ber regjeringen sikre at det settes krav
om nullutslippsteknologi ved alle nye fergeanbud og
kjøp av riksvegfergetjenester fra 1. januar 2016. 

8. Komiteens tilråding
K o m i t e e n  viser til proposisjonen og merkna-

dene og rår Stortinget til å gjøre følgende
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v e d t a k :

A 

Rammeområde 17

(Transport og kommunikasjon)

I

På statsbudsjettet for 2016 bevilges under:

Kap. Post Formål Kroner Kroner

U t g i f t e r

456 Direktoratet for nødkommunikasjon

1 Driftsutgifter .................................................................... 566 311 000

45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, 
kan overføres ................................................................... 549 588 000

541 IKT-politikk

22 Samordning av IKT-politikken, kan overføres, 
kan nyttes under kap. 541 post 70 ................................... 7 075 000

70 Tilskudd til samordning av IKT-politikken, 
kan nyttes under kap. 541 post 22 ................................... 5 896 000

542 Internasjonalt IKT-samarbeid og utviklingsprogram

1 Driftsutgifter .................................................................... 5 636 000

70 Tilskudd til internasjonale program, kan overføres ......... 36 900 000

1300 Samferdselsdepartementet

1 Driftsutgifter .................................................................... 173 354 000

21 Spesielle driftsutgifter – utredninger, modernisering 
av transportsektoren ......................................................... 24 276 000

30 Miljø-/oljevernbase i Lofoten/Vesterålen ........................ 21 100 000

70 Tilskudd til internasjonale organisasjoner ....................... 42 800 000

71 Tilskudd til trafikksikkerhetsformål mv. ......................... 54 100 000

72 Tilskudd til samferdselsberedskap .................................. 3 000 000

74 Tilskudd til Redningsselskapet ........................................ 83 500 000

1301 Forskning og utvikling mv.

21 Utredninger vedrørende miljø, trafikksikkerhet mv. ....... 20 660 000

50 Samferdselsforskning, kan overføres .............................. 140 026 000

1310 Flytransport

70 Kjøp av innenlandske flyruter, kan overføres, 
kan nyttes under kap. 1311 post 71 ................................. 811 400 000

1311 Tilskudd til regionale flyplasser

71 Tilskudd til ikke-statlige flyplasser, kan overføres, 
kan nyttes under kap. 1310 post 70 ................................. 28 500 000

1313 Luftfartstilsynet

1 Driftsutgifter .................................................................... 194 112 000
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1314 Statens havarikommisjon for transport

1 Driftsutgifter .................................................................... 63 374 000

1320 Statens vegvesen

23 Drift og vedlikehold av riksveger, trafikant- og 
kjøretøytilsyn m.m., kan overføres, kan nyttes under 
post 29, post 30, post 31 og post 72 ................................ 10 502 030 000

26 Vegtilsyn .......................................................................... 16 768 000

29 Vederlag til OPS-prosjekter, kan overføres, 
kan nyttes under post 23 og post 30 ................................ 458 100 000

30 Riksveginvesteringer, kan overføres, kan nyttes 
under post 23, post 29, post 31 og post 72 ...................... 14 514 000 000

31 Skredsikring riksveger, kan overføres, kan nyttes 
under post 30 ................................................................... 662 700 000

34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, 
kan overføres ................................................................... 339 900 000

35 Vegutbygging i Bjørvika, kan overføres ......................... 25 700 000

36 E16 over Filefjell, kan overføres ..................................... 540 000 000

37 E6 vest for Alta, kan overføres ........................................ 357 600 000

61 Rentekompensasjon for transporttiltak i fylkene ............. 192 500 000

62 Skredsikring fylkesveger, kan overføres ......................... 671 000 000

63 Tilskudd til gang- og sykkelveger, kan overføres ........... 162 500 000

72 Kjøp av riksvegferjetjenester, kan overføres, 
kan nyttes under post 23 og post 30 ................................ 984 300 000

1321 Utbyggingsselskap for veg

70 Tilskudd til utbyggingsselskap for veg ............................ 675 000 000

71 Netto utgifter – overføring av eiendeler og forpliktelser 
fra Statens vegvesen ........................................................ 25 000 000

75 Tilskudd til egenkapital ................................................... 600 000 000

1330 Særskilte transporttiltak

60 Særskilt tilskudd til kollektivtransport, kan overføres .... 54 200 000

61 Belønningsordningen for bedre kollektivtransport mv. 
i byområdene, kan overføres ........................................... 1 380 000 000

63 Særskilt tilskudd til Fornebubanen .................................. 100 000 000

70 Kjøp av sjøtransporttjenester på strekningen 
Bergen–Kirkenes ............................................................. 731 500 000

75 Rentekompensasjon for bompengelån ............................. 100 000 000

1350 Jernbaneverket

23 Drift og vedlikehold, kan overføres, kan nyttes under 
post 30 ............................................................................. 8 093 094 000

25 Drift og vedlikehold av Gardermobanen, 
kan overføres ................................................................... 140 050 000

Kap. Post Formål Kroner Kroner
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30 Investeringer i linjen, kan overføres, kan nyttes under 
post 23 ............................................................................. 5 824 600 000

31 Nytt dobbeltspor Oslo–Ski, kan overføres ...................... 4 113 300 000

34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, 
kan overføres ................................................................... 31 000 000

1351 Persontransport med tog

70 Kjøp av persontransport med tog, kan overføres ............. 3 249 900 000

1354 Statens jernbanetilsyn

1 Driftsutgifter .................................................................... 61 976 000

21 Spesielle driftsutgifter – tilsyn med tau- og kabelbaner
og tivoli og fornøyelsesparker ......................................... 16 466 000

1360 Kystverket

1 Driftsutgifter, kan nyttes under post 45 ........................... 1 709 430 000

21 Spesielle driftsutgifter, kan overføres .............................. 51 736 000

30 Nyanlegg og større vedlikehold, kan overføres ............... 553 200 000

34 Kompensasjon for økt arbeidsgiveravgift, 
kan overføres ................................................................... 49 300 000

45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, 
kan overføres, kan nyttes under post 1 ............................ 197 300 000

60 Tilskudd til fiskerihavneanlegg, kan overføres ............... 60 500 000

71 Tilskudd til havnesamarbeid ............................................ 10 300 000

1361 Samfunnet Jan Mayen og Loran-C

1 Driftsutgifter .................................................................... 61 708 000

1370 Posttjenester

70 Kjøp av post- og banktjenester ........................................ 403 000 000

1380 Nasjonal kommunikasjonsmyndighet

1 Driftsutgifter .................................................................... 168 576 000

45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold, 
kan overføres ................................................................... 10 700 000

70 Tilskudd til telesikkerhet og -beredskap, 
kan overføres ................................................................... 78 000 000

71 Tilskudd til bredbåndsutbygging, kan overføres ............. 126 500 000

Totale utgifter 60 935 042 000

Kap. Post Formål Kroner Kroner
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Kapnr. Post Formål Kroner Kroner

I n n t e k t e r

3456 Direktoratet for nødkommunikasjon

1 Brukerbetaling ................................................................. 311 701 000

2 Variable refusjoner .......................................................... 11 562 000

3 Faste refusjoner ............................................................... 29 936 000

4300 Samferdselsdepartementet

1 Refusjon fra Utenriksdepartementet ................................ 2 594 000

4313 Luftfartstilsynet

1 Gebyrinntekter ................................................................. 129 446 000

4320 Statens vegvesen

1 Salgsinntekter m.m. ......................................................... 183 300 000

2 Diverse gebyrer ............................................................... 357 300 000

3 Refusjoner fra forsikringsselskaper ................................. 102 800 000

4331 Infrastrukturfond

85 Avkastning infrastrukturfond .......................................... 1 579 000 000

4350 Jernbaneverket

1 Kjørevegsavgift ............................................................... 44 000 000

2 Salg av utstyr og tjenester mv. ........................................ 271 900 000

3 Betaling for bruk av godsterminaler ................................ 11 100 000

6 Videresalg av elektrisitet til togdrift ................................ 233 200 000

7 Betaling for bruk av Gardermobanen .............................. 140 050 000

4354 Statens jernbanetilsyn

1 Gebyrer for tilsyn med tau- og kabelbaner og tivoli og 
fornøyelsesparker ............................................................ 13 674 000

4360 Kystverket

2 Andre inntekter ................................................................ 11 378 000

4361 Samfunnet Jan Mayen og Loran-C

7 Refusjoner og andre inntekter ......................................... 5 490 000

4380 Nasjonal kommunikasjonsmyndighet

1 Diverse gebyrer ............................................................... 177 876 000

5619 Renter av lån til Oslo Lufthavn AS

80 Renter .............................................................................. 74 000 000

5624 Renter av Svinesundsforbindelsen AS

80 Renter .............................................................................. 28 000 000

Totale inntekter 3 718 307 000
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II

Merinntektsfullmakter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan:
1.

Merinntekt som gir grunnlag for overskridel-
se skal også dekke merverdiavgift knyttet til
overskridelsen, og berører derfor også kap. 1633
post 1 for de statlige forvaltningsorganene som
inngår i nettoordningen for merverdiavgift.

Merinntekter og eventuelle mindreinntekter
tas med i beregningen av overføring av ubrukt
bevilgning til neste år.

2. nytte inntil 10 mill. kroner av salgsinntekter fra
salg av ikke næringsaktive fiskerihavner under
kap. 4360 post 2 til følgende formål under kap.
1360 post 30:
a. dekning av salgsomkostninger forbundet

med salget.
b. oppgradering og vedlikehold av fiskerihav-

ner under kap. 1360 post 30. 

III

Fullmakt til overskridelse

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan overskride bevilgningen under
kap. 1360 Kystverket, post 21 Spesielle driftsutgif-
ter, med inntil 70 mill. kroner pr. aksjon dersom det
er nødvendig å sette i verk tiltak mot akutt forurens-
ning uten opphold og før Kongen kan gi slikt sam-
tykke. 

IV

Bestillingsfullmakter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan bestille materiell utover gitte bevilgninger, li-
kevel slik at samlet ramme for nye bestillinger og gammelt ansvar ikke overstiger følgende beløp: 

overskride bevilgningen på mot tilsvarende merinntekt under 

kap. 1313 post 1 kap. 4313 post 2
kap. 1320 postene 23, 30 og 72 kap. 4320 postene 1, 2 og 3
kap. 1350 post 23 kap. 4350 postene 1, 2, 3 og 6
kap. 1350 post 25 kap. 4350 post 7
kap. 1350 post 30 kap. 4350 postene 2 og 37
kap. 1354 post 21 kap. 4354 post 1
kap. 1360 postene 1 og 45 kap. 4360 post 2 og kap. 5577 post 74
kap. 1361 post 1 kap. 4361 post 7

Kap. Post Betegnelse Samlet ramme

1350 Jernbaneverket
23, 25 og 30 Drift, vedlikehold og investeringer 1 000 mill. kroner

1360 Kystverket
45 Større utstyrsanskaffelser og vedlikehold 88 mill. kroner
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V

Tilsagnsfullmakter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan gi tilsagn om tilskudd utover gitt bevilgning,
men slik at samlet ramme for nye tilsagn og gammelt ansvar ikke overstiger følgende beløp:

VI

Fullmakt til forskuttering

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan inngå avtaler om forskuttering av midler utover
gitt bevilgning inntil følgende beløp:

VII

Fullmakter til å pådra staten forpliktelser for investeringsprosjekter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan:
1.

Fullmaktene gjelder også forpliktelser som 
inngås i senere budsjettår, innenfor kostnadsram-
men for det enkelte prosjekt. Samferdselsdepar-

tementet gis fullmakt til å prisjustere kostnads-
rammen i senere år.

2.

Fullmakten gjelder også forpliktelser som
inngås i senere budsjettår, innenfor kostnadsram-
men for prosjektet. Samferdselsdepartementet
gis fullmakt til å prisjustere kostnadsrammen i
senere år.

3. pådra forpliktelser som inngås i senere budsjettår
innenfor det enkelte prosjekts kostnadsramme
for prosjekter som har startet opp før 2016 og er
omtalt i Prop. 1 S. Samferdselsdepartementet gis
fullmakt til å prisjustere kostnadsrammen i sene-
re år.

Kap. Post Betegnelse Samlet ramme

1350 Jernbaneverket
30 Investeringer i linjen 10 mill. kroner

Kap. Post Betegnelse Ramme for samlede, løpende refusjonsforpliktelser

1320 Statens vegvesen
30, 31, 36 og 37 Investeringer, riksveg 3 500 mill. kroner

1350 Jernbaneverket
30 Investeringer i linjen 200 mill. kroner

starte opp disse investeringsprosjektene: innenfor en kostnadsramme på:

Rv. 36 Skyggestein–Skjelbredstrand 639 mill. kroner
E16 Øye–Eidsbru 772 mill. kroner
Rv. 77 Tjernfjellet 555 mill. kroner
E6 Tana bru 636 mill. kroner

gjennomføre dette tidligere godkjente investeringsprosjektet: innenfor en endret kostnadsramme på:

E105 Elvenes–Hesseng 724 mill. kroner
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4. forplikte staten for framtidige budsjettår utover
gitt bevilgning for prosjekter som ikke er omtalt
med kostnadsramme overfor Stortinget inntil føl-
gende beløp:

VIII

Fullmakter til å pådra staten forpliktelser utover budsjettåret for drifts- og vedlikeholdsarbeider

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan forplikte staten for framtidige budsjettår ut over
gitt bevilgning inntil følgende beløp:

IX

Fullmakt til å pådra staten forpliktelser utover 
budsjettåret for riksvegferjedriften

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan forplikte staten for framtidige bud-
sjettår utover gitt bevilgning på kap. 1320 Statens
vegvesen, post 72 Kjøp av riksvegferjetjenester, slik
at samlet ramme for gamle og nye forpliktelser ikke
overstiger 12 650 mill. kroner, og slik at forpliktelse-
ne som forfaller hvert år ikke overstiger 1 700 mill.
kroner. 

X

Fullmakt til å inngå avtale med utbyggingsselskapet 
for veg

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan opprette utbyggingsselskapet for
veg og inngå avtale med selskapet om utbygging av
fastsatt oppstartsportefølje. 

XI

Fullmakt til å pådra staten forpliktelser for 
utbyggingsselskapet for veg

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan forplikte staten for framtidige bud-
sjettår utover gitt bevilgning på kap. 1321 Utbyg-
gingsselskap for veg, post 70 Tilskudd til utbyg-
gingsselskap for veg, likevel slik at samlet ramme for
forpliktelser ikke overstiger 20 000 mill. kroner og
årlige forpliktelser ikke overstiger 5 000 mill. kroner. 

XII

Salg og bortfeste av fast eiendom

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan selge og bortfeste fast eiendom
inntil en verdi av 50 mill. kroner i hvert enkelt til-
felle. 

Kap. Post Betegnelse Samlet ramme for gamle og nye forpliktelser

1320 Statens vegvesen
30, 31, 34, 36 og 37 Investeringer, riksveg 4 800 mill. kroner

1350 Jernbaneverket
30 og 34 Investeringer 1 000 mill. kroner
30 Planlegging av nye prosjekter 2 400 mill. kroner

1360 Kystverket
30 og 34 Investeringer 450 mill. kroner

Kap. Post Betegnelse
Samlet ramme for gamle

og nye forpliktelser
Ramme for forpliktelser

som forfaller hvert år

1320 Statens vegvesen
23 og 34 Drift og vedlikehold 5 900 mill. kroner 2 500 mill. kroner

1350 Jernbaneverket
23, 25 og 34 Drift og vedlikehold 6 000 mill. kroner 2 400 mill. kroner
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XIII

Investeringsramme for transporttiltak i fylkene

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan gi tilsagn om rentekompensasjon
tilsvarende en investeringsramme på 3 000 mill. kro-
ner over kap. 1320 Statens vegvesen, post 61 Rente-
kompensasjon for transporttiltak i fylkene.  

XIV

Oslopakke 3

Stortinget samtykker i at Fjellinjen AS i 2016 får
fullmakt til å ta opp lån på inntil 400 mill. kroner i
tråd med vilkårene i omtalen under programkategori
21.30 Vegformål i Prop. 1 S (2015–2016). 

XV

Endring i statlige eierposter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 gjennom salg av aksjer eller ved indu-
strielle transaksjoner kan redusere eierskapet i Bane-
service AS helt eller delvis. 

XVI

Overføringer til og fra reguleringsfondet

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i 2016 kan overføre inntil 10 mill. kroner til
eller fra Nasjonal kommunikasjonsmyndighets regu-
leringsfond. 

XVII

Innkreving av bompenger

1. Stortinget samtykker i at bompengeselskapet kan
kreve inn bompenger til delvis bompengefinan-
siering av Bergensprogrammet i Hordaland i tråd
med vilkårene i denne proposisjonen.

2. Samferdselsdepartementet får fullmakt til å inn-
gå tilleggsavtale med bompengeselskapet for
Bergensprogrammet og fastsette nærmere regler
for innkrevingen. 

XVIII

Merinntektsfullmakter

Stortinget samtykker i at Justis- og beredskapsdepartementet i 2016 kan:
1.

Merinntekt som gir grunnlag for overskridel-
se skal også dekke merverdiavgift knyttet til
overskridelsen, og berører derfor også kap. 1633
post 1 for de statlige forvaltningsorganene som
inngår i nettoordningen for merverdiavgift. 

Merinntekter og eventuelle mindreinntekter
tas med i beregningen av overføring av ubrukt
bevilgning til neste år. 

XIX

Fullmakt til å aktivere tilskudd til egenkapital 
til utbyggingsselskapet for veg i statens 

kapitalregnskap

Stortinget samtykker i at tilskudd til egenkapital
til utbyggingsselskapet for veg aktiveres i statens ka-
pitalregnskap. 

overskride bevilgningen under mot tilsvarende merinntekter under

Kap. 456 post 1 Kap. 3456 post 2
Kap. 456 post 45 Kap. 3456 post 2
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XX

Fastsettelse av endelig balanse

Stortinget samtykker i at Kongen i statsråd får
fullmakt til å fastsette endelig fordeling av bevilgnin-
gene til egenkapital og overføring av eiendeler og
forpliktelser fra Statens vegvesen vedrørende opp-
kapitalisert balanse for Nye Veier AS, jf. kap. 1321,
postene 71 og 75. Den endelige fordelingen fastsettes
på grunnlag av oppdatert og bekreftet beregning av
pensjonsforpliktelse og verdivurdering av eventuelle
eiendeler, rettigheter og forpliktelser som overdras til
selskapet. 

XXI

Takster og rabatter for bompengeprosjekter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet kan endre takster og rabatter i bompengepro-
sjekter som er behandlet i Stortinget. Endringen skal
være i samsvar med prinsippene for rentekompensa-
sjonsordningen, samt nye retningslinjer for takst og
rabatt som fastlegges gjennom behandlingen av den-
ne proposisjonen. 

XXII

Fullmakt til å pådra staten forpliktelser for investeringsprosjekter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdepartementet i 2016 kan:

Fullmakten gjelder også forpliktelser som inngås i senere budsjettår, innenfor kostnadsrammen for prosjek-
tet. Samferdselsdepartementet gis fullmakt til å prisjustere kostnadsrammen i senere år. 

XXIII

Regnskapsføring av utgifter

Stortinget samtykker i at Samferdselsdeparte-
mentet i statsregnskapet for 2016 kan utgiftsføre uten
bevilgning:
1. driftsutgifter for et jernbanedirektorat under kap.

1352 Jernbanedirektoratet, post 1 Driftsutgifter
og

2. tilskudd til driftsutgifter i interimsfasen for infra-
strukturforetak på jernbane under kap. 1356 In-
frastrukturforetak jernbane, post 70 Tilskudd til
drift, 
mot tilsvarende innsparing av bevilgningen i

statsbudsjettet for 2016 under kap. 1350 Jernbane-
verket, post 23 Drift og vedlikehold. 

Gjennomføre disse tidligere godkjente prosjektene Innenfor en endret kostnadsramme på: 

E18 Riksgrensen–Ørje 884 mill. kroner
Rv. 4 Lunner grense–Jaren og Lygna sør 2 783 mill. kroner
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B 

Rammeuavhengige vedtak

I

Stortinget ber regjeringen vurdere behovet for
økte bevilgninger til Redningsselskapet i revidert na-
sjonalbudsjett 2016. 

II

Stortinget ber regjeringen vurdere en samordning
av arbeidet med tungbilkontroll etter modell av andre
europeiske land for en styrket innsats mot transport-
kriminalitet. 

III

Stortinget ber regjeringen foreta en gjennomgang
av de samlede tilskudds- og finansieringsordningene
til fiskerihavner. På bakgrunn av dette bes det om en
vurdering av grunnlaget for en ordning med mer mål-
rettet utbygging av fiskerihavner der næringens be-
hov er størst og at regjeringen kommer tilbake til
Stortinget med dette på egnet måte. 

Oslo, i transport- og kommunikasjonskomiteen, den 9. desember 2015

Linda C. Hofstad Helleland
leder og ordf. for kap. 1331, 1361, 

4331 og 4361

Torill Eidsheim
ordf. for kap. 541, 542, 1314 og 

1320 post 36

Hans Fredrik Grøvan
ordf. for kap. 1300 post 74 og 

kap. 4360

Nils Aage Jegstad
ordf. for kap. 1330 postene 60 og 

61 og kap. 1356

Tor André Johnsen
ordf. for kap. 1320 postene 23 og 26 

og kap. 1330 post 75

Kjell-Idar Juvik
ordf. for kap. 1313 og 4313

Åse Michaelsen
ordf. for kap. 1310, 1311, 1321, 

4312 og 5619

Are Helseth
ordf. for kap. 1350, 1351, 1354, 

4350 og 4354

Janne Sjelmo Nordås
ordf. for kap. 1320 postene 31 og 

62 og kap. 1370

Helge Orten
ordf. for kap. 456, 1320 postene 34, 35 

og 37, kap. 1380, 3456, 4320, 4322, 
4380 og 5624

Abid Q. Raja
ordf. for kap. 1301 og 1330 

post 63

Magne Rommetveit
ordf. for kap. 1330 post 70 og 

kap. 1360

Eirik Sivertsen
ordf. for kap. 1320 post 29

Morten Stordalen
ordf. for kap. 1300 og 4300

Karianne O. Tung
ordf. for kap. 1320 post 30
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